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PLE DE L’AJUNTAMENT 

 

 
Sessió Ordinària                                                                           Dijous, 26 d’abril de 2007 
Acta núm. 5                                                                                                         1a. convocatòria 
 
 
Senyors/Senyores assistents: 
  
Alcalde-President: SR. JOAQUIM BALSERA GARCIA. 
 
Regidors/Regidores: SRA. LAURA BARRUFET MIRÓ, SR. JOSÉ  OBISPO 
VALLECILLOS, SRA. ANNA Mª BECERRA PEÑA, SR. MANUEL MANIEGA PRIETO, 
SR. VICENTE NAVARRO SIERRA, SRA. Mª TERESA TORRENTS CANO, SR. VÍCTOR 
CARNERO LÓPEZ, SR, JOSE-Ma. MARTÍN QUIÑONES, SRA. Mª BRUGUERS JARDÍ 
ANGUERA, SRA. Mª. CARMEN LEÓN RODRÍGUEZ, SR. DÍDAC PESTAÑA 
RODRÍGUEZ, SR. JOSEP LLOBET NAVARRO, SR. JOSE-ANTONIO SÁEZ LÓPEZ, SR. 
SERGIO ENGLI IZQUIERDO, SR. JAUME GRAU LÓPEZ, SRA. EMMA BLANCO 
ANGUERA, SR. JOSEP Mª. DALMAU NOVELL, SR. F. XAVIER ALAVEDRA i AMBRÓS, 
SR. MARCEL·LÍ REYES I VIDAL, i SR. JUAN ANTONIO HEREDIA HEREDIA. 
 
Funcionaris: 
 
Secretari : Sr. Guillermo de Prada Bengoa. 
Cap del Servei de Secretaria: Sr. Jaume Tutusaus Torrents. 
Interventor: Sr. José Mª Garcia Pascual.  
 
En el Saló de Plens de l'Ajuntament, situat a la Plaça de Jaume Balmes, s/n, es va reunir el Ple 
de l'Ajuntament el dia 26 d’abril de dos mil set, en sessió ordinària, primera convocatòria, amb 
la presidència del Sr. Joaquim Balsera Garcia, alcalde-president, concorrent els senyors/les 
senyores que s'esmenten més amunt, assistits pel secretari general, Sr. Guillermo de Prada 
Bengoa. 
 
Tant al començament com durant tota la sessió es va donar el quòrum d’assistència (1/3 del 
nombre legal) exigit per a la constitució vàlida del Ple, per l’art. 46.2.c) de la Ley 7/1985, de 2 
de abril, Reguladora de las Bases de Régimen Local.  
 
I essent les dinou hores, cinc minuts, el Sr. alcalde-president, va declarar oberta la sessió. 
 
Es van prendre per unanimitat, llevat d'aquells casos on expressament s'indica altra cosa, els 
acords següents: 
 

1 - ACTA SESSIÓ ANTERIOR 
 
Aprovar l’acta de la sessió anterior núm. 3 de data 29 de març de 2007. No es va poder aprovar 
l'acta núm. 4 (extraordinària) perquè feia un moment que s'acaba de celebrar la sessió. La seva 
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aprovació serà, juntament amb la de la present, en la propera sessió que se celebri. Prèviament es 
va corregir l’error material sofert en l’apartat de declaracions polítiques, en la votació de les quals 
consta, per error, que les declaracions polítiques núm. 1 i 2 van ser aprovades, entre d’altres, per 2 
vots a favor corresponents al grup d’EUiA, quant en realitat, la Sra. Emma Blanco Anguera 
s’havia absentat i per tant, el nombre de vots del grup municipal d’EUiA va ser tan sols de 1. 
 
 

 
PART RESOLUTIVA DEL PLE 

 
 
 

2 - DONAR COMPTE CONTRACTACIONS LABORALS 
 

2.1) - Restar assabentat de la contractació en règim laboral temporal, d’un Auxiliar de Cementiri 
Sr. Abdelali Amira, des del dia 11 de març fins el 15 de setembre de 2007, per acumulació de 
tasques degut a la mancança de personal de baixa per malaltia comuna, d’acord amb el que 
preveu el Reglament de Personal al servei de les entitats Locals. 
 

---------- 
 
2.2) - Restar assabentat de la contractació en règim laboral temporal, d’un Auxiliar de Cementiri 
Sr. Eduardo de la Cruz Moral, des del dia 10 d’abril fins el 09 d’octubre de 2007, per acumulació 
de tasques degut a la mancança de personal de baixa per malaltia comuna, d’acord amb el que 
preveu el Reglament de Personal al servei de les entitats Locals. 
 
 
 

3 - MODIFICACIÓ DEL REGLAMENT DEL 
CONSELL ESCOLAR MUNICIPAL DE GAVÀ 

(Aprovació inicial) 
 

Primer.- Aprovar, inicialment, la modificació de l’article 9 del Reglament del Consell Escolar 
Municipal de Gavà que va ésser aprovat pel Ple de l’Ajuntament de Gavà, en sessió de 23 de 
febrer de 1989, publicat en el BOP núm. 65 de 17 de març de 1989, en el sentit següent: 
 

1. La convocatòria del Plenari, acordada per la presidència, serà cursada per la secretaria i 
haurà de ser notificada amb una antelació mínima de 48 hores, excepte en els casos 
d’urgència, i s’hi acompanyarà l’ordre del dia. 

2. El quòrum per a la vàlida constitució del Plenari serà el de la meitat dels seus 
components. Aquest quòrum s’haurà de mantenir durant tota la sessió. 

3. Si no hi ha quòrum el Plenari es podrà constituir en segona convocatòria mitja hora 
després de l’assenyalada per la primera. En aquest cas és suficient l’assistència d’una 
tercera part dels seus membres.  

 
Segon.- Sotmetre l’acord a informació pública, mitjançant un anunci que s’ha de publicar al 
Butlletí Oficial de la Província, al Diari Oficial de la Generalitat, en un dels mitjans de 
comunicació escrita diària, i en el tauler d’anuncis de l’Ajuntament de Gavà, per a la formulació 
de possibles reclamacions i al·legacions durant el període de trenta dies hàbils, a comptar des 
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del següent a la data en què es verifiqui la darrera publicació en el dos butlletins oficials 
previstos. 
 
Tercer.- Cas que no s’hagi presentat cap reclamació o al·legació dintre el període d’informació 
pública, l’acord d’aprovació inicial esdevindrà automàticament definitiu. Si es presenten se 
seguirà el procediment previst en els arts. 64 i 65.1 del Reglament d’Obres, Activitats i Serveis 
dels Ens Locals. 

 
Quart.- Posteriorment, trametre a l’Administració de l’Estat i a la de la Generalitat de 
Catalunya, en el termini de 15 dies, l’acord d’aprovació definitiva del Reglament i la còpia 
íntegra i fefaent d’aquesta, i publicar-la en el Butlletí Oficial de la Província, inserir-la en el 
tauler d’anuncis de la Corporació i anunciar al DOG la referència del BOP en que s’hagi 
publicat íntegrament el text. Entrarà en vigor un cop publicat el text complet i hagi transcorregut 
el termini de quinze dies hàbils previst a l’art. 65.2 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora 
de les Bases del Règim Local.  
 

---------- 
 

La Sra. Anna Becerra va dir que la proposta d’acord consistia en la modificació de 
l’article 9 del Reglament del Consell Escolar Municipal, en el sentit de que les 
notificacions per a les reunions del consell s’haurien de practicar amb 48 hores 
d’antelació, mentre que pel que feia al quòrum per a la constitució d’aquelles, es 
podrien fer en segona convocatòria, mitja hora més tard de l’hora fixada per a la 
primera convocatòria, amb l’assistència de com a mínim un terç dels seus membres. 
Així mateix la Sra. Anna Becerra va dir que s’havia informat de la proposta en el 
consell escolar del dia 16 d’abril d’enguany, essent aprovada per unanimitat.  
 
 
El Sr. Jaume Grau, en nom d’EUiA,  va prendre la paraula, només per assenyalar que 
votarien a favor de la proposta, si bé va voler fer l’observació que, certament, s’havien 
de posar els mitjans perquè el consell escolar es podes reunir, atès que aquest any 
s’havien trobat, en més d’una ocasió, que no s’havien pogut celebrar les reunions per 
manca de quòrum. Tanmateix, el Sr. Grau va recordar que durant molts anys, com a 
membre del consell escolar, havia estat defensant la importància de donar contingut al 
consell escolar, la qual cosa volia dir que no només havia de ser un òrgan 
d’informació a la comunitat educativa, sinó també un òrgan de participació, on poder 
mantenir debats i formular propostes al ple i a altres òrgans, afegint que el caràcter que 
si havia donat a Gavà des de sempre havia estat bàsicament el d’un òrgan informatiu, 
la qual cosa explicaria aquesta participació cada vegada més baixa. Per això, tot i que 
la modificació dels estatuts podia ser important, calia també donar un nou contingut al 
consell, per tal d’estimular la participació en el mateix. 
 
 
De la seva banda el Sr. Josep Mª Dalmau, en nom de CiU, va dir que el seu grup 
donava suport a aquesta modificació del reglament, tal i com el seu representant havia 
dit en el propi consell, ja que la consideraven necessària per al correcte 
desenvolupament de les seves reunions. 
 
 



 4 

Per la seva part el Sr. Marcel·lí Reyes, en nom d’ERC, va dir que abundant en 
l’argumentació del Sr. Grau, encara que es feia necessària una modificació del 
reglament del consell per tal de dotar-lo de més eficàcia a l’hora de garantir les seves 
reunions, atesos els diversos horaris de les persones que hi participaven, etc., també 
era cert que calia dotar-lo de més contingut o d’altres elements que estimulessin 
l’interès dels membres del consell, com per exemple, augmentant la seva capacitat de 
decisió, la qual cosa requeria d’una reforma a emprendre durant la propera legislatura. 
En qualsevol cas, el Sr. Reyes va dir que ERC donaria suport a la proposta, atès que 
era cert que darrerament hi havien hagut dificultats per mantenir el quòrum exigit per 
tal de seguir les reunions d’una manera mínimament ordenada.      
 
 
Finalment la Sra. Anna Becerra va dir que al llarg d’aquests darrers dos  anys, durant 
els quals havia presidit les reunions del consell, s’havien tingut reunions de tots els 
colors, unes que havien funcionat perfectament pel que feia al nivell d’assistència, i 
d’altres en les quals s’havia fet difícil el manteniment del quòrum. Tanmateix, la Sra. 
Becerra va dir que el reglament del consell es va aprovar l’any 1989, quan el cert era 
que la majoria de reglaments ja havien estat modificats arreu de Catalunya en el 
mateix sentit que ara es proposava. A més, la Sra. Becerra va dir que com a Presidenta 
del consell, la seva voluntat havia estat sempre la de fomentar la màxima participació, 
de tal manera que cadascú podés expressar allò que tingués per més convenient, 
afegint finalment que en la darrera reunió del consell s’havia reconegut la tasca que 
s’havia portat a terme, indicant que la voluntat de l’equip de govern en la propera 
legislatura seria la de seguir treballant i donar continuïtat al consell en els termes 
esmentats.              

 
 

4 - RATIFICACIÓ DE L’APROVACIÓ DEFINITIVA DELS ESTATUTS 
DEL CONSORCI DEL PARC AGRARI DEL BAIX LLOBREGAT 

 
Ratificar el Text Refós dels Estatuts del Consorci del Parc Agrari del Baix Llobregat, estatuts 
aprovats definitivament pel Consell plenari del Consorci en sessió de data 12 d’abril de 2007. 
 

---------- 
 

El Sr. Maniega va dir que la proposta tenia per objecte la ratificació dels estatuts del 
Consorci, indicant que s’havien formulat al·legacions, tant per part de l’Institut 
Agrícola de Sant Isidre, que havien estat desestimades, com per part del Col·legi de 
Secretaris, Interventors i Tresorers de Catalunya, en el sentit de que els càrrecs de 
Secretari o d’Interventor del consorci recaiguessin en un dels membres d’aquests 
cossos de funcionaris amb habilitació de caràcter nacional d’un dels ajuntaments 
integrants d’aquell, al·legació aquesta que sí havia estat atesa en aquest cas. 
 
El Sr. Josep Llobet, en nom del PPC, va dir que respecte dels estatuts del consorci del 
Parc Agrari, mantindrien el mateix posicionament que ja van mantenir en l’anterior 
sessió plenària respecte d’aquest òrgan supramunicipal, que no era altra que la de 
l’abstenció. 
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5 - DEIXAR SENSE EFECTE L’ACORD PLENARI DE DATA 25.1.2007, 
D’EXERCICI D’ACCIONS JUDICIALS EN RELACIÓ A TRANSMISSIÓ --PER 
PART DE CAPRABO S.A. I A FAVOR DE SARAS ENERGIA, S.A.-- DE LA 
TOTALITAT DE LES ACCIONS  DE L’EMPRESA TITULAR DEL DRET DE 
SUPERFICIE ATORGAT PER L’AJUNTAMENT PER A LA CONSTRUCCIÓ I 
EXPLOTACIÓ DE L’ESTACIÓ DE SERVEIS DEL CENTRE COMERCIAL 
BARNASUD, PER HAVER  ARRIBAT A UN ACORD PER A RESOLDRE DE 
MANERA AMISTOSA LES QUESTIONS OBJECTE DE LITIGI.  

 
Primer.-  Deixar sense efecte l’acord adoptat pel Ple de l’Ajuntament, en sessió de data 
25.1.2007, mitjançant el qual es va decidir procedir a l’exercici de les accions judicials que 
corresponguessin per tal de defensar els drets o interessos  de l’Ajuntament de Gavà en relació 
a la transmissió que - per part d e Caprabo S.A. i a favor de Saras Energia, S.A. - s’havia portat 
a terme de la totalitat de les accions de l’empresa Estaciones de Servicio Caprabo, S.A., 
avui denominada Saras Energía Red, S.A., empresa titular del dret de superfície atorgat per 
l’Ajuntament  per a la construcció i explotació d’una Estació de Serveis al Centre Comercial 
Barnasud. 
 
L’exercici d’accions judicials es deixa sense efecte en haver arribat a un acord amb Saras 
Energía Red, S.A. i la matriu Saras Energía, S.A. per tal de resoldre – de manera amistosa i 
sense haver de recórrer als tribunals - les qüestions objecte de litigi, havent manifestat 
aquestes societats la seva conformitat mitjançant escrit de data 16 d’abril de 2007,  presentat 
a l’Ajuntament el dia 17, amb nº 5237 de Registre General.   
 
Les bases del mutu acord són les següents: 
  

1 - S'afegirà al contracte de constitució del dret de superfície un pacte en el qual s'estableixi que 
tant si el Dret de Superfície es transmet directament com indirectament (per mitjà de la 
transmissió o compra per tercers d'un paquet significatiu o rellevant d'accions o 
participacions que impliqui alteració en la direcció  o en el control de la societat titular del 
Dret de Superfície de l'Estació de Servei del Centre Comercial BARNASUD), s'ha de 
demanar i obtenir de l'Ajuntament la corresponent autorització per a això, i que aquest podrà 
exercir, tant en un com en altre cas, els drets i facu1tades previstos en la clàusula 5 i) del 
document annex contingut en l'escriptura de constitució del Dret de Superfície de data 27-7-
1994, atorgada davant el Notari de Gavà Don Alberto Garvayo Estefanía.  

No es considerarà que s'ha produït cessió o transmissió del Dret de Superfície quan es 
produeixi una cessió o transmissió, per qualsevol títol, d'accions o participacions socials de 
l'entitat que en aquest moment sigui la superficiària, sempre que l’adquirent d'aquestes 
accions o participacions socials sigui una empresa del mateix grup al que pertanyi la 
superficiària. A aquests efectes i per a la consideració d'empreses del mateix grup s'estarà al 
que ve entenent-se com empreses del Grup que assenyalen els articles 1 i 2 del Reial decret 
1815/1991, de 20 de desembre, pel qual s'aproven les Normes per a la formulació dels 
Comptes Anuals Consolidades i pels articles 42 a 49 del Codi de Comerç. En els supòsits a 
que fa referència aquest paràgraf, no serà d’aplicació l’establert en l’estipulació 5 i), ni 
l’establert en l’últim paràgraf de l’estipulació 10. 

Igualment, no es considerarà que s'ha produït cessió o transmissió del Dret de Superfície 
quan es produeixi una cessió o transmissió, per qualsevol titulo, del Dret de Superfície, a 
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empreses del mateix grup al que pertanyi l'entitat que en aquest moment sigui la 
superficiària. A aquests efectes i per a la consideració d'empreses del mateix grup s'estarà al 
que ve entenent-se com empreses del Grup que assenyalen els articles 1 i 2 del Reial decret 
18151/991, de 20 de desembre, pel qual s'aproven la Normes per a la formulació dels 
Comptes Anuals Consolidades, i pels articles 42 a 49 del Codi de Comerç. En els supòsits 
que fa referència aquest paràgraf, no serà d'aplicació l'establert en la estipulació 5 i), ni 
l'establert en l'últim paràgraf de l'estipulació 10.  

2 - L'Ajuntament de Gavà concedirà, prèvia sol·licitud de la mateixa, expressa autorització 
perquè dintre del termini màxim de 6 mesos contats des de la data que es comuniqui aquesta 
autorització, l'empresa titular del Dret de Superfície efectuï una cessió de la gestió i 
explotació de l'Estació de Servei i la minitenda annexa, amb caràcter temporal o indefinit, a 
un tercer de lliure elecció per aquesta titular, per qualsevol fórmula jurídica vàlida en dret, i 
sense més condicions ni requisits que els que  s'estableixen en els paràgrafs següents d'aquest 
acord 2.  

La sol·licitud es formularà per escrit, acompanyada de la documentació informativa i 
acreditativa de la personalitat i solvència tècnica i econòmica del gestor així com minuta pro 
forma del contracte a subscriure entre Saras Energia Red, SA. i el nou gestor. Haurà de 
figurar també un document en el qual aquest (el nou gestor) manifesti conèixer i acceptar els 
termes del contracte existent entre l'Ajuntament i Saras Energia Red, S. A., quedant el 
contracte entre aquest i el gestor subjecte, a les vicissituds, termes i condicions que es derivin 
d'aquell. Aquesta autorització serà atorgada per l'Ajuntament (Alcalde o Junta de Govern) en 
el termini d'un mes des de la sol·licitud. Complint-se les condicions del nou gestor, la no 
contestació escrita de l'Ajuntament en el termini esmentat d'un mes des de la sol·licitud, es 
considerarà silenci positiu a la sol·licitud. Amb independència d'això, el nou gestor haurà de 
complir les normes reguladores de les llicències d'activitats classificades especialment la de 
sol·licitar el canvi de nom de titular de la llicència d'activitat.  

En qualsevol cas Saras Energía Red, SA. seguirà sent el titular del Dret de Superfície i, en 
conseqüència, el responsable del compliment de les obligacions derivades del contracte 
subscrit amb l'Ajuntament, sent responsable també de manera solidària del compliment de 
les obligacions inherents al desenvolupament de l'activitat la gestió de la qual cedeixi a un 
tercer. 

3- Per l’exposat anteriorment, amb efectes a partir del dia 1 d'abril de 2007, el cànon anual fix 
(que es paga en l'actualitat per trimestres vençuts) passa a ésser de 260.880,22 € (IVA no 
inclòs), sobre el qual s'aplicarà - a partir del 1 de gener de 2008 i successivament cada primer 
d'any – l'increment que hagi experimentat l'IPC de l'any anterior a nivell de tot l'Estat, així 
com també els tributs i exaccions que legalment corresponguin.  

El cànon anual variable (en funció del volum de litres de combustible venut), així com també 
el cànon sobre el benefici dels serveis o instal·lacions complementàries de l'Estació de Servei 
(túnel i instal·lacions de rentat de cotxes, etc.) excepte la minitenda, no es modifiquen, 
mantenint-se en els mateixos termes que figuren en l'escriptura de constitució del dret de 
superfície.  

4 - Tot això es farà constar en la corresponent escriptura pública. a atorgar a Gavà en el termini 
d'un mes a partir de la data d'adopció pel ple de l’Ajuntament de Gavà del corresponent 
acord de transacció amb Saras Energia Red, SA. en els termes precedents, escriptura que 
posteriorment haurà de ser presentada i tenir accés i constància, si escau, en el Registre de la 
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Propietat. Les despeses i tributs derivats de la formalització i inscripció si escau, de la citada 
escriptura seran de compte de Saras Energia Red, S.A..  

 
Segon.- Facultar el Sr. Alcalde i  el Tinent d’Alcalde d’Economia i Hisenda, Serveis Generals i 
Recursos Humans, indistintament, per a l’execució del present acord,  per a la signatura de 
qualsevol document - fins i tot notarial -  que pugui ser necessari formalitzar i, si s’escau, per 
resoldre totes les qüestions que es puguin plantejar. 
 
Aquest punt de l’ordre del dia de la sessió va ser aprovat per disset (17) vots a favor (11 PSC, 2 
EUiA, 2 CiU, 1 ERC i 1 IC-EV-IG), cap en contra i tres (3) abstencions (3 PPC), donant-se per 
tant el vot favorable de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la 
Corporació presents –en aquest moment- a la sessió (20), quòrum que, amb caràcter general, 
exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i 
l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei 
municipal i de règim local de Catalunya. 
 

----- 
Es va incorporar a la sessió el Sr. Dídac Pestaña 

----- 
 

El Sr. Víctor Carnero va fer l’explicació inicial de la proposta, indicant que  el Ple de 
l’Ajuntament de Gavà, en la sessió celebrada el dia 25 de gener de 2007, va adoptar 
l’acord d’exercir les accions judicials necessàries per tal de defensar els interessos 
municipals arran de la transmissió – per part del Grup Caprabo al Grup de Saras 
Energia, S.A. – de la totalitat de les accions de l’empresa titular del dret de superfície 
atorgat per l’Ajuntament. Posteriorment però, abans de la presentació de la 
corresponent demanda davant els Tribunals, s’havien tingut contactes entre 
l’Ajuntament i el Grup Saras, assenyalant que havia estat possib le  arribar a un acord. 
En aquest sentit doncs, a la vista de les noves circumstàncies i el consens final, el Sr. 
Víctor Carnero va dir que es proposava al Ple deixar sense efecte l’acord adoptat a la 
sessió de data 25.1.2007, en haver arribat a un acord amb Saras Energia Red, S.A. i la 
matriu Saras Energia, S.A, havent manifestat aquesta societat la seva conformitat 
mitjançant escrit de data 16 d’abril de 2007, presentat a l’Ajuntament el dia 17, amb 
núm. 5237 de registre general. En darrer terme, el Sr. Carnero va manifestar que a 
l’expedient constava l’escrit esmentat així com l’informe emès a l’efecte per la 
Secretaria General.  

 
 

6 - MODIFICACIÓ DEL P.A.U. DEL SECTOR CENTRAL MAR 
A L’ÀMBIT COMPRÈS ENTRE EL CARRER TELLINAIRES I 

EL PASSEIG MARÍTIM  
(Aprovació provisional) 

 
PRIMER.- Aprovar provisionalment la “Modificació del Programa d’Actuació Urbanística 
del sector Central Mar, a l’àmbit comprès entre el carrer Tellinaires i el Passeig Marítim” , 
redactada pels Serveis Tècnics Municipals. 
 
Aquest text aprovat provisional implica l’estimació parcial de les al·legacions presentades per 
Antonio Yagüe Magdalena, en nom i representació de JESÚS DIEZ BETRIU (RE 4219 27-3-
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2007, segellat per correus el dia 21-3-07), en el sentit estricte d’incloure als antecedents de la 
Memòria la Sentència núm. 693 de 27 de juliol, de la Secció 3ª de la Sala del Contenciós 
Administratiu del Tribunal Superior de Catalunya, desestimant-les en la resta de qüestions, tot 
això en base a l’informe jurídic que consta a l’expedient administratiu, que s’accepta i s’incorpora 
al present acord com a motivació, a l’empara d’allò que estableix  l’art. 89-5 de la Llei 30/1992, de 
26 de novembre, de Règim Jurídic de les Administracions Publiques i del Procediment 
Administratiu Comú. Una fotocopia compulsada de l’esmentat informe s’adjuntarà a la notificació 
que es practiqui als interessats 
 
SEGON.- Remetre l’esmentada Modificació del Programa d’Actuació Urbanística a la 
Comissió Territorial d’Urbanisme de Barcelona, als efectes de la seva aprovació definitiva. 
 
Aquest punt de l’ordre del dia de la sessió va ser aprovat per tretze (13) vots a favor (12 PSC i 1 
IC-EV-IG), un (1) en contra (Sr. Reyes d’ERC) i set (7) abstencions (3 del PPC, 2 EUiA, i 2 de 
CiU), donant-se per tant el vot favorable de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) 
dels membres de la Corporació presents –en aquest moment- a la sessió (21), quòrum que, amb 
caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del 
Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el 
Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya. 
 

---------- 
 

El Sr. Vicente Navarro va fer l’explicació inicial de la proposta, assenyalant tanmateix 
que de no existir inconvenient, procediria a explicar conjuntament els punts núm. 6 i 7 
de l’ordre del dia, referents al PAU i al Pla Parcial del sector Central Mar. Així les 
coses, en no formular-se cap objecció, el Sr. Navarro va dir que a aquests efectes, es 
procediria en primer lloc a l’aprovació provisional de la modificació del PAU del 
sector Central Mar, a l’igual que l’aprovació provisional de la Modificació puntual del 
Pla Parcial d’aquest sector, estimant parcialment les al·legacions formulades pels veïns 
i per ERC, en el sentit d’incorporar als antecedents de la Memòria del Pla parcial la 
Sentència núm. 693, de 27 de juliol, dictada pel TSJ de Catalunya. En aquest sentit, el 
Sr. Navarro va dir que tant la Modificació puntual del PAU com la Modificació 
puntual del Pla Parcial venien a recollir les tesis de la sentència que el TSJC, obiter 
dicta, donava respecte de la possibilitat de l’adequació a la legalitat d’ambdós 
instruments de planejament. A aquests efectes, després de fer un repàs cronològic dels 
aspectes més importants de la tramitació del PAU i del Pla Parcial, el Sr. Navarro va 
dir que la sentència entenia que les prescripcions del PAU eren obligatòries i no 
merament indicatives, i per tant, el que ara es feia era donar un nova redacció al PAU i 
al Pla Parcial per a una adequada coordinació d’ambdós instruments, afegint que en 
essència, les al·legacions formulades per ERC i pels veïns ho eren des d’un punt de 
vista del compliment de la legalitat urbanística, és a dir, formals. En qualsevol cas, va 
dir el Sr. Navarro, el cert era que el planejament tenia vigència indefinida i caràcter 
normatiu, de tal manera que la única cosa que ara es feia era adequar-los entre sí, 
manifestant al mateix temps que ERC havia presentat una esmena a la totalitat pel que 
feia al PAU, fonamentada en els mateixos arguments que els expressats en l’escrit 
d’al·legacions.  

 
A continuació el Sr. Marcel·lí Reyes, en nom d’ERC, va manifestar que el fet de que, 
d’una banda, es presentessin al·legacions, i d’altra, es presentés una proposta a 
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l’anterior ple que no es va arribar a tractar, podia haver induït indirectament a aquest 
nou redactat del punt 7, afegint en aquest sentit que potser amb el que s’havia dit a la 
comissió, i el que s’acabava d’explicar pel part del Sr. Navarro, la posició d’ERC 
havia quedat prou aclarida, de tal manera que per ERC, no calia tractar els punts per 
separat. Així doncs, l’acceptació d’aquesta primera esmena pel que feia a la 
modificació del PAU oferia una certa clarificació, encara que respecte de tot el 
conjunt, el Sr. Reyes va recordar que quan es va aprovar la delimitació del sector, 
ERC no estava a l’Ajuntament, tot i que la seva posició hagués estat també la  
contrària, indicant però que, en qualsevol cas, la solució que ara es donava partia 
d’algun tipus d’error, i que el recorregut que aquesta questió podia tenir en el Tribunal 
Suprem era prou complicat, ja que aquest podia decidir d’ofici encara que les parts 
que van instar el procés desistissin del mateix. Per això, va dir el Sr. Reyes, en opinió 
d’ERC, la sortida que ara es donava era formalment complexa, que no ho veien tant 
clar com manifestava el Sr. Navarro, i que a més, hi havien elements afegits que 
venien a complicar la situació, com per exemple la desaparició de la pròpia figura del 
PAU, raons per les quals la posició d’ERC seria negativa en aquests dos punts. 

 
 

 
7 - MODIFICACIÓ PUNTUAL DEL PLA PARCIAL CENTRAL MAR 

A L’ÀMBIT COMPRÈS ENTRE EL CARRER TELLINAIRES I 
EL PASSEIG MARÍTIM  

(Aprovació provisional) 
 
Primer.- Aprovar provisionalment la “Modificació Puntual del Pla Parcial Central Mar, a 
l’àmbit comprès entre el carrer Tellinaires i el Passeig Marítim”, que va ser aprovada 
inicialment per la Junta de Govern Local de 13 de febrer de 2007, esmenant l’errada material 
existent a l’article 31.3 de la Normativa, per haver-se omès la  compatibilitat de l’ús de restauració 
amb l’ús tècnic administratiu contemplada a la memòria i admesa en el Programa d’Actuació 
Urbanística. 
 
Aquest text aprovat provisional implica l’estimació parcial de les al.legacions presentades per 
Marcel·li Reyes i Vidal i Josep Campmany i Guillot , en nom i representació de la Secció Local 
d’Esquerra Republicana de Catalunya (RE. 3918 de 21-3-2007), i per Antonio Yagüe Magdalena, 
en nom i representació de JESÚS DIEZ BETRIU (RE 4219 27-3-2007, segellat per correus el dia 
21-3-07), en el sentit estricte d’incloure als antecedents de la Memòria la Sentència núm. 693 de 
27 de juliol, de la Secció 3ª de la Sala de lo Contecioso Administrativo del Tribunal Superior de 
Justicia de Cataluña, desestimant-les en la resta de qüestions, tot això en base a l’informe jurídic 
que consta a l’expedient administratiu, que s’accepta i s’incorpora al present acord com a 
motivació, a l’empara d’allò que estableix  l’art. 89-5 de la Llei 30/1992, de 26 de novembre, de 
Règim Jurídic de les Administracions Publiques i del Procediment Administratiu Comú. Una 
fotocopia compulsada de l’esmentat informe s’adjuntarà a la notificació que es practiqui als 
interessats. 
 
Segon.- Remetre l’esmentada Modificació de Pla Parcial a la Comissió Territorial 
d’Urbanisme de Barcelona, als efectes de la seva aprovació definitiva. 
 
Aquest punt de l’ordre del dia de la sessió va ser aprovat per tretze (13) vots a favor (12 PSC i 1 
IC-EV-IG), un (1) en contra (Sr. Reyes d’ERC) i set (7) abstencions (3 del PPC, 2 EUiA, i 2 de 
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CiU), donant-se per tant el vot favorable de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) 
dels membres de la Corporació presents –en aquest moment- a la sessió (21), quòrum que, amb 
caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del 
Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el 
Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya. 
 
 
 

8 - PLA ESPECIAL ENTORN TORRE LLUCH DE GAVA 
(Aprovació provisional) 

 
PRIMER.- Aprovar provisionalment el “Pla Especial entorn Torre Lluch”, de Gavà, aprovat 
inicialment per la Junta de Govern Local de 13 de març de 2007, i estimar parcialment les 
al·legacions presentades pel Sr. Marcel·li Reyes i Vidal, en representació del grup d’Esquerra 
Republicana de Catalunya, (RE. 5499 de 20-4-07), en relació al “Pla Especial entorn Torre 
Lluch de Gavà”, basat en l’informe  jurídic que hi ha a l’expedient administratiu, que s’accepta 
i s’incorpora al present acord com a motivació, a l’empara d’allò que estableix  l’art. 89-5 de la 
Llei 30/1992, de 26 de novembre, de Règim Jurídic de les Administracions Publiques i del 
Procediment Administratiu Comú. Una fotocopia compulsada de l’esmentat informe s’adjuntarà 
a la notificació que es practiqui als interessats. 
 
SEGON.- Remetre’l a la Comissió Territorial d’Urbanisme de Barcelona (Av. Josep 
Tarradellas, 2-6, 08029 Barcelona), als efectes de la seva aprovació definitiva. 
 
Aquest punt de l’ordre del dia de la sessió va ser aprovat per dinou (19) vots a favor (12 PSC, 3  
PPC, 2 CiU, 1 ERC i 1 IC-EV-IG), cap en contra i dues (2) abstencions (2 EUiA), donant-se per 
tant el vot favorable de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la 
Corporació presents –en aquest moment- a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, 
exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i 
l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei 
municipal i de règim local de Catalunya. 
 

---------- 
 

El Sr. Vicente Navarro va dir que portaven a aprovació provisional el Pla especial de 
la Torre Lluch, que comprenia l’àmbit pròpiament dit de la Torre i els carrers que 
l’envoltaven, estimant al mateix temps, amb caràcter parcial, les esmenes presentades 
pel grup municipal d’ERC, en el sentit de que aquest planejament especial possibilités 
que el projecte constructiu del pàrking disposés d’una sortida per la plaça Dolors Clua, 
indicant que l’aprovació inicial d’aquest pla especial s’havia produït el 13 de març del 
2007 per la Junta de Govern Local. A aquests efectes, el Sr. Navarro va manifestar que 
aquest pla especial hauria de solucionar els problemes d’aparcament en aquesta zona, 
inclosa la rotació, i que a la vegada, a més de resoldre aquesta questió, havia de 
comportar també una millora de la Torre Lluch i dels carrers adjacents, a més de la 
millora de la connectivitat de la Rambla a través d’aquest espai cap a les zones de Sant 
Isidre i Sant Nicasi, sense perjudici, finalment, de la renovació del parc i del mobiliari 
urbà. Així mateix, va dir que s’elaboraria també un projecte d’urbanització, garantint 
la utilització superficial de l’espai públic, i indicant en darrer terme que l’aparcament 
es plantejava en l’àrea central del subsòl de la Torre Lluch, i per tant, sense afectar els 
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elements contemplats en el planejament especial de protecció aprovat per aquest 
ajuntament. 
 
 
A continuació el Sr. Marcel·lí Reyes, en nom d’ERC, va manifestar que agraïa el fet 
de l’estimació parcial de les al·legacions formulades pel seu grup, afegint al mateix 
temps que, atès que per una part, segons que els va comunicar el propi Sr. Navarro, les 
dues restants al·legacions presentades serien incorporades al pla parcial quan aquest 
fos objecte de redacció, i per l’altra, que l’al·legació formulada per ERC que havia 
estat acceptada la consideraven bastant substancial, tot plegat conduïa a que ERC 
votés afirmativament a la proposta presentada. 
 
 
Per la seva part el Sr. Jaume Grau, en nom d’EUiA, va indicar que el seu grup pensava 
que aquesta proposta, relativa al Pla Especial de la Torre Lluch, d’altra banda 
complexa, atès que un tema com el de l’aparcament s’havia d’analitzar necessàriament 
en el context de tota la ciutat, no tocava en un ple de final de mandat, i a més, al no 
tractar-se tampoc d’una questió que fos especialment urgent, corresponia al nou equip 
de govern que sortís de les eleccions tractar una questió com aquesta.  
 
 
D’altra banda el Sr. Josep María Dalmau, en nom de CiU, va manifestar que el seu 
grup donaria suport a la proposta presentada, ja que no deixava de ser una peça 
essencial per tal de poder portar a terme una obra com la de l’aparcament a la Torre 
Lluch, tan desitjada des de feia molt de temps pel seu grup municipal. Per això, el Sr. 
Dalmau va reiterar el seu suport al pla especial, recordant que aquesta havia estat una 
reivindicació constant de Convergència. En darrer terme, el Sr. Dalmau va manifestar 
que volia deixar ben clar que parlava exclusivament de Convergència Democràtica de 
Catalunya, atès que havia estat aquest partit el que any darrera any havia anat insistint 
en la necessitat d’aquest nou aparcament. 
 
 
Per altra part el Sr. Josep Llobet, en nom del PPC, va dir que el seu grup municipal se 
sumaria a la proposta, entre d’altres, perquè tenia la convicció que pràcticament totes 
les forces polítiques portaven aquesta questió en el seu programa electoral. Tanmateix, 
el Sr. Llobet va afegir que al marge de les modificacions puntuals que s’havien fet 
com a conseqüència de les al·legacions formulades per ERC, d’altra banda del tot 
lògiques, calia assenyalar també que una questió que els preocupava, encara que 
estava convençut que finalment es portaria a terme, era l’arranjament complert de tot 
el parc de la Torre Lluch, la modernització del qual era una necessitat sentida per tota 
la ciutadania, atès que es tractava d’un dels parcs més emblemàtics de la nostra ciutat i 
un també dels de més àmplia utilització per part dels gavanencs i gavanenques. Per 
això el Sr. Llobet va dir que tot el que fos la construcció d’un nou aparcament i la 
reforma integral del parc, comptaria amb el suport del PPC.  
 
 
Finalment el Sr. Vicente Navarro va recordar que la construcció de l’aparcament de la 
plaça Batista i Roca havia posat de manifest l’excel·lent acollida que aquesta iniciativa 
havia tingut a la nostra ciutat, afegint que estava convençut que en aquest cas en 
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concret, amb la proposta de construcció d’un nou aparcament a la Torre Lluch, 
passaria exactament el mateix, atès que es donaria un gran servei a la zona central de 
la nostra ciutat.  

 
 

9 - ACORD DEL PLE DE L’AJUNTAMENT, COM A JUNTA GENERAL DE LA 
SOCIETAT PRIVADA MUNICIPAL “GAVÀ TELEVISIÓ, SL”-, RELATIU A 

L’APROVACIÓ DELS COMPTES ANUALS 
Exercici 2006 

 
Aprovar els comptes anuals (balanç, compte de pèrdues i guanys i memòria abreujats), 
l’informe de la gestió i la proposta d’aplicació del resultat, corresponent a l’exercici de l’any 
2006 de l’Entitat Gavà Televisió SL, formulada pel Consell d’Administració de l’esmentada 
empresa en data 21 de març d’enguany, de conformitat amb el que disposen els articles 171 i ss. 
del RD Legislatiu 1564/1989 de 22 de desembre, pel qual s’aprova el text refós de la Llei de 
societats anònimes i 84 i ss. de la Llei 2/1995, de 23 de març, de Societats de responsabilitat 
limitada. 
 
L’import total del resultat de l’exercici és de 
   
 Base de repartiment 

Pèrdues i Guanys    71.383’74 € 
  

Distribució 
A resultats negatius d’exercicis anteriors                     0’- € 
A reserva legal                                                       7.138’37 € 
A reserva voluntària                                             64.245’37 
 
TOTAL DISTRIBUÏT                                       71.383’74 €    

 
Els comptes anuals, l’informe de gestió i la proposta d’aplicació del resultat consten en 
l’expedient. 
 
Aquest punt de l’ordre del dia de la sessió va ser aprovat per tretze (13) vots a favor (12 PSC i 1 
IC-EV-IG), cap en contra i vuit (8) abstencions (3 del PPC, 2 EUiA, 2 de CiU i 1 ERC), donant-
se per tant el vot favorable de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels 
membres de la Corporació presents –en aquest moment- a la sessió (21), quòrum que, amb 
caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del 
Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el 
Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya. 
 

---------- 
 

El Sr. Alcalde va manifestar que de no existir cap inconvenient, el ponent  passaria a 
tractar conjuntament les propostes contingudes en els punts nou, deu, onze i tretze de 
l’ordre del dia, corresponents als comptes anuals de les societats, sense perjudici de la 
votació individual de cadascun d’ells, i que posteriorment, una vegada votats aquests 
punts, es faria l’explicació i posterior votació dels punts núm. dotze i catorze de 
l’ordre del dia, relatius a la reelecció dels auditors de GTI i PRESEC.  
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Així doncs, el Sr. Víctor Carnero va començar la seva intervenció indicant que, tal 
com havia indicat el Sr. Alcalde, es tractava de sotmetre a l’aprovació del ple, en tant 
que junta general d’accionistes, els comptes de les societats municipals corresponents 
a l’exercici de 2006. En aquest sentit, el Sr. Carnero va fer a continuació una 
explicació detallada de cadascun dels comptes de les societats Gavà Televisió, SL 
(GTV), Gavanenca d’Obres, SL (GO), Gavanenca de Terrenys i Immobles, SA (GTI) i 
Prestació de Serveis al Ciutadà, SA (PRESEC). 
 
 
Acabada la intervenció del Sr. Carnero, va fer ús de la paraula el Sr. Josep Maria 
Dalmau, en nom de CiU, només per indicar que la posició del seu grup seria la de 
l’abstenció a cadascun d’aquests punts.     
 
 
Per la seva banda el Sr. Marcel·lí Reyes, en nom d’ERC, va dir que faria igual que el 
Sr. Dalmau, indicant a aquests efectes que pel que feia a les empreses municipals la 
seva posició seria també la de l’abstenció, llevat de GTI, respecte de la qual va dir que 
votarien en contra, per entendre que la funcionalitat i els resultats de l’empresa cada 
vegada s’allunyaven més del que ERC pensava que havia de ser una societat 
d’aquestes característiques. 
 
 
Una vegada votats aquests punts, amb el resultat que figura en cadascun dels punts de 
la present Acta, el Sr. Víctor Carnero va donar compte de les propostes corresponents 
als punts 12 i 14, indicant que es tractava simplement de l’elecció dels auditors de les 
societats GTI i PRESEC, amb les retribucions que figuraven en les respectives 
propostes.   
 
 

 
10 - ACORD DEL PLE DE L’AJUNTAMENT, COM A JUNTA GENERAL DE LA 

SOCIETAT PRIVADA MUNICIPAL “GAVANENCA D’OBRES, S. L.”, RELATIU A 
L’APROVACIÓ DELS COMPTES ANUALS 

Exercici 2006 
 

Primer.- Aprovar els comptes anuals (balanç, compte de pèrdues i guanys i la memòria), 
l’informe de la gestió i la proposta d’aplicació del resultat, corresponent a l’exercici de l’any 
2006 de l’entitat Gavanenca d’Obres, S. L., formulada pel Consell d’Administració de 
l’esmentada empresa de 14 de març de 2007, de conformitat amb el que disposen els arts. 171 i 
ss. del RD. Legislatiu 1564/1989 de 22 de desembre, pel qual s’aprova el text refós de la Llei de 
Societats Anònimes, i 84 i ss. de la Llei 2/1995, de 23 de març, de societats de responsabilitat 
limitada. 
 
L’import total del resultat de l’exercici és de: 
 

?? A reserves voluntàries........................ 1.179,46 € 
 
Els comptes anuals, l’informe de gestió i la proposta d’aplicació del resultat consten en 
l’expedient. 
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Segon.- Procedir, en el termini del mes següent a aquesta aprovació, a la presentació, per 
al seu dipòsit en el Registre Mercantil, de certificació dels acords d’aprovació dels comptes 
anuals i d’aplicació del resultat, a la qual s’adjuntarà un exemplar de cadascun dels esmentats 
comptes, així com l’informe de gestió. 

 
Aquest punt de l’ordre del dia de la sessió va ser aprovat per tretze (13) vots a favor (12 PSC i 1 
IC-EV-IG), cap en contra i vuit (8) abstencions (3 del PPC, 2 EUiA, 2 de CiU i 1 ERC), donant-
se per tant el vot favorable de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels 
membres de la Corporació presents –en aquest moment- a la sessió (21), quòrum que, amb 
caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del 
Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el 
Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya. 

 
 
 

11 - ACORD DEL PLE DE L’AJUNTAMENT, COM A JUNTA GENERAL DE LA 
SOCIETAT PRIVADA MUNICIPAL “GTI, S.A.”, RELATIU A 

L’APROVACIÓ DELS COMPTES ANUALS 
(Exercici 2006) 

 
Primer.- Aprovar els comptes anuals (balanç, compte de pèrdues i guanys i la memòria), 
l’informe de la gestió i la proposta d’aplicació del resultat, corresponent a l’exercici de l’any 
2006 de l’entitat Gavanenca de Terrenys i Immobles, SA (GTI, SA), formulats pel Consell 
d’Administració de l’esmentada empresa, de conformitat amb el que disposen els arts. 171 i ss. 
del R.D. Legislatiu 1564/1989 de 22 de desembre, pel qual s’aprova el text refós de la Llei de 
Societats Anònimes. 
 
L’import total del resultat de l’exercici és de: 
 

?? Benefici ............................. 29.697’88 € euros. 
?? A reserva legal ..................    2.969’79 € euros 
?? A reserves voluntàries.......   26.728’09 € euros. 

 
Els comptes anuals, l’informe de gestió i la proposta d’aplicació del resultat consten en 
l’expedient. 
 
Segon.- Procedir, en el termini del mes següent a aquesta aprovació, a la presentació, per al 
seu dipòsit en el Registre Mercantil, de certificació dels acords d’aprovació dels comptes 
anuals i d’aplicació del resultat, a la qual s’adjuntarà un exemplar de cadascun dels esmentats 
comptes, així com l’informe de gestió. 
 
Aquest punt de l’ordre del dia de la sessió va ser aprovat per tretze (13) vots a favor (12 PSC i 1 
IC-EV-IG), un (1) en contra (Sr. Marcel·lí Reyes d’ERC) i set (7) abstencions (3 del PPC, 2 
EUiA i 2 de CiU), donant-se per tant el vot favorable de la majoria simple (més vots afirmatius 
que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest moment- a la sessió (21), 
quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora 
de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual 
s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya. 
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12 - ACORD DEL PLE DE L’AJUNTAMENT, COM A JUNTA GENERAL DE LA 
SOCIETAT PRIVADA MUNICIPAL “GTI, S.A.”, RELATIU A LA 
REELECCIÓ DE “CORTES Y ASOCIADOS AUDITORES, S.L.” 

COM AUDITOR DE L’EXERCICI DE 2007 DE GTI,SA 
 
Reelegir a “CORTES Y ASOCIADOS AUDITORES, S.L”, amb domicili a Barcelona 
(08008), C/ Mallorca, 235, 2n, 2a, CIF núm. B-60247020, inscrita en el Registro de Sociedades 
de Auditoria del Instituto de Contabilidad y Auditoria de Cuentas, depenent del Ministerio de 
Economia y Hacienda, amb el núm. SO 864, com auditors de comptes de la societat privada, 
el capital de la qual pertany íntegrament a l’Ajuntament de Gavá “GAVANENCA DE 
TERRENYS I IMMOBLES, S.A. (GTI,SA).  
 
La reelecció es fa per a la revisió dels comptes anuals i informe de gestió corresponent a 
l’exercici de 2007. 
 
La retribució serà la resultant d’aplicar les tarifes generals d’honoraris mínims professionals 
del Instituto de Auditores-Censores Jurados de Cuentas de España i del Col.legi d’Auditors-
Censors Jurats de Comptes de Catalunya. 
 
Aquest punt de l’ordre del dia de la sessió va ser aprovat per tretze (13) vots a favor (12 PSC i 1 
IC-EV-IG), cap en contra i vuit (8) abstencions (3 del PPC, 2 EUiA, 2 de CiU i 1 ERC), donant-
se per tant el vot favorable de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels 
membres de la Corporació presents –en aquest moment- a la sessió (21), quòrum que, amb 
caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del 
Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el 
Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya. 
 

---------- 
 

De conformitat amb allò que s’ha assenyalat en el debat, corresponent al punt núm. 9 
de l’ordre del dia, una vegada acabat el debat i votació dels punts núm. 9, 10, 11 i 13 
de l’ordre del dia, el Sr. Víctor Carnero va donar compte de les propostes 
corresponents als punts 12 i 14, indicant que es tractava simplement de l’elecció dels 
auditors de les societats GTI, SA i PRESEC, SA, amb les retribucions que figuraven 
en les respectives propostes.   

 
 

13 - ACORD DEL PLE DE L’AJUNTAMENT, COM A JUNTA GENERAL DE LA 
SOCIETAT PRIVADA MUNICIPAL “PRESEC, S.A.”, RELATIU A 

L’APROVACIÓ DELS COMPTES ANUALS 
(Exercici  2006) 

 
Primer.- Aprovar els comptes anuals (balanç, compte de pèrdues i guanys i la memòria) 
l’informe de la gestió i la proposta d’aplicació del resultat, corresponent a l’exercici de l’any 
2006 de l’entitat Prestació de Serveis al Ciutadà, SA. (PRESEC, SA.), formulada pel Consell 
d’Administració de l’esmentada empresa de 14 de març de 2007, de conformitat amb el que 
disposen els arts. 171 i ss. del RD. Legislatiu 1564/1989 de 22 de desembre, pel qual s’aprova el 
text refós de la Llei de Societats Anònimes. 
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L’import total del resultat de l’exercici és de: 
 

?? A compensació de resultats negatius 
d’exercicis anteriors .........................  767.86  Euros 

 
Els comptes anuals, l’informe de gestió i la proposta d’aplicació del resultat consten a 
l’expedient. 
 
Segon.- Procedir, en el termini del mes següent a aquesta aprovació, a la presentació, per al seu 
dipòsit en el Registre Mercantil, de certificació dels acords d’aprovació dels comptes anuals i 
d’aplicació del resultat, a la qual s’adjuntarà un exemplar de cadascun dels esmentats comptes, 
així com l’informe de gestió. 

 
Aquest punt de l’ordre del dia de la sessió va ser aprovat per tretze (13) vots a favor (12 PSC i 1 
IC-EV-IG), cap en contra i vuit (8) abstencions (3 del PPC, 2 EUiA, 2 de CiU i 1 ERC), donant-
se per tant el vot favorable de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels 
membres de la Corporació presents –en aquest moment- a la sessió (21), quòrum que, amb 
caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del 
Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el 
Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya. 

 
 

14 - ACORD DEL PLE DE L’AJUNTAMENT, COM A JUNTA GENERAL DE LA 
SOCIETAT PRIVADA MUNICIPAL “PRESEC, S.A.”, RELATIU A LA 
REELECCIÓ D’EN RAFAEL IBAÑEZ MUNNE COM AUDITOR DE 

L’EXERCICI DE 2007 DE PRESEC, SA. 
 
Reelegir a En RAFAEL IBAÑEZ MUNNE, amb D.N.I. núm. 37.640.023-V, amb domicili a 
Sant Quinze del Vallès, c/Castellar, 9, inscrit a l’Institut de Compatibilitat i Auditoria amb el 
núm. 08691, i com auditori suplent a n’ESTEVE CANALS CLOTET, amb D.N.I. núm. 
77.270.447-S, amb domicili a Abrera, Av. Generalitat, 3, àt. 1ª, i inscrit en el Registre Oficial 
d’Auditors de Comptes amb el núm. 2.221, com auditors de comptes de la societat privada el 
capital de la qual pertany íntegrament a l’Ajuntament de Gavà “Prestació de Serveis al 
Ciutadà,SA.” (PRESEC, SA). 
 
La reelecció es fa per a la revisió dels comptes anuals i informe de gestió corresponent a 
l’exercici 2007. 
La retribució serà de 7.950,00 € a l’any, més IVA. 
 
Aquest punt de l’ordre del dia de la sessió va ser aprovat per tretze (13) vots a favor (12 PSC i 1 
IC-EV-IG), cap en contra i vuit (8) abstencions (3 del PPC, 2 EUiA, 2 de CiU i 1 ERC), donant-
se per tant el vot favorable de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels 
membres de la Corporació presents –en aquest moment- a la sessió (21), quòrum que, amb 
caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del 
Régimen Local,  i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el 
Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya. 
 

---------- 
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Una vegada acabada la votació dels punts núm. 12 i 14 de l’ordre del dia, i abans de 
continuar amb el desenvolupament de la sessió, el Sr. Alcalde va dir que volia donar la 
paraula al regidor i ex-alcalde de la ciutat, Sr. Dídac Pestaña Rodríguez. 
 
Atorgada la paraula, el Sr. Dídac Pestaña va manifestar que, lamentablement, havia 
d’absentar-se del ple, atès que abans d’una hora havia d’estar a la ciutat de Santa 
Coloma de Gramenet, representant a la Mancomunitat de Municipis de l’Àrea 
Metropolitana de Barcelona en la inauguració de l’auditori de música de dita ciutat. 
Tanmateix, aprofitant que era l’últ im ple ordinari del present mandat, i també l’últim 
ple ordinari en el qual participaria com a regidor d’aquest Ajuntament de Gavà, el Sr. 
Dídac Pestaña va dir que volia aprofitar l’ocasió per acomiadar-se del que havia estat 
una llarga etapa al servei de l’ajuntament de la ciutat, vint anys durant els quals havia 
tingut l’honor i la sort de ser l’alcalde d’aquesta ciutat, més altres quatre anys, dos al 
començament i dos al final, durant els quals havia tingut també l’honor i la no menys 
sort de ser regidor de l’ajuntament. Així les coses, el Sr. Pestaña va dir que, tal com ja 
havia manifestat en altres ocasions, havia estat per a ell una etapa del tot apassionant, 
que se’n anava enormement agraït a la ciutat, i també a les moltes persones que 
l’havien ajudat a fer la seva tasca, tasca que en essència, va dir, es tractava de treball 
en equip. Al mateix temps, va manifestar també que havia estat un autèntic plaer poder 
compartir tots aquests anys amb els regidors i regidores presents, així com amb els 
regidors i regidores d’altres mandats, funcionaris i treballadors de l’ajuntament, dels 
seus organismes autònoms i de les seves societats, i també, com no, amb el conjunt de 
ciutadans i ciutadanes de Gavà, en el que havia estat un projecte col·lectiu 
enormement engrescador, un veritable projecte de ciutat. En tot cas, el Sr. Dídac 
Pestaña va dir que la vida no era aquella que s’havia viscut, sinó aquella que es 
recordava haver viscut, i en aquest sentit, va manifestar que podia assegurar que els 
seus records eren i serien sempre enormement positius, i que bona part dels mateixos 
estarien vinculats a persones que li havien deixat una gran i immillorable empremta. 
Finalment, i com a colofó a la seva intervenció, el Sr. Dídac Pestaña va donar les 
gràcies a tothom, desitjant a tots aquells que seguirien en el futur participant en un 
projecte tan apassionant com el d’estar directament al servei de la ciutat, molta sort i 
molts encerts de cara al futur. 
 
 
Seguidament el Sr. Joaquim Balsera, com a Alcalde de Gavà, va demanar que li fos 
permès el fet de dir unes breus paraules en aquest darrer ple de mandat, per tal d’agrair 
personalment al Sr. Dídac Pestaña el treball, l’esforç i la dedicació que durant tots 
aquests anys havia dedicat a la ciutat, afegint que una part fonamental de Gavà estava 
associada a la figura de l’Alcalde Dídac Pestaña. Per això, va dir el Sr. Balsera, tot i 
sabent que el Sr. Dídac Pestaña no era pas precisament una persona amant dels 
homenatges i dels reconeixements públics, li va demanar que avui, molt especialment, 
des dels sentiments, des d’una profunda amistat, i sobre tot, ara que estava de moda 
apadrinar paraules, Gavà apadrinés una paraula relacionada amb l’Alcalde Dídac 
Pestaña, que no era altra que “Gràcies”. Tanmateix, el Sr. Balsera va manifestar que, 
tot i que era molt difícil intentar resumir en un sòl objecte tota la feina feta, va dir que 
en nom de la ciutat, li feia obsequi d’un objecte que al seu entendre, simbolitzava la 
ciutat de Gavà, que simbolitzava un dels projectes més emblemàtics de la seva 
alcaldia, la Venus de Gavà, el símbol de la nostra ciutat. 
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Després de fer-li el lliurament d’aquest símbol, el Sr. Alcalde va dir que es prosseguia 
amb l’ordre del dia de la sessió. 

 
------ 

Es va absentar definitivament de la sessió el Sr. Dídac Pestaña 
------ 

 
 

15 - RECONEIXEMENT TREBALLS EXTRAORDINARIS 
PRESEC 2006 

 
 
Reconèixer a l’empresa Prestació de Serveis al Ciutadà, SA els encàrrecs de treballs 
extraordinaris realitzats durant l’exercici de 2006 i no establerts en la previsió inicial de 
despeses, per la quantia de 623.986,91 Euros i, en conseqüència, incorporar el reconeixement en 
la propera modificació de pressupost. 
 
Tot això vist el Consell d’Administració de Presec de  14 de març de 2007. 
 
Aquest punt de l’ordre del dia de la sessió va ser aprovat per dotze (12) vots a favor (11 PSC i 1 
IC-EV-IG), cap en contra i vuit (8) abstencions (3 del PPC, 2 EUiA, 2 de CiU i 1 ERC), donant-
se per tant el vot favorable de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels 
membres de la Corporació presents –en aquest moment- a la sessió (20), quòrum que, amb 
caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del 
Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el 
Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya. 
 

---------- 
 

El Sr. Víctor Carnero va dir que amb aquesta proposta d’acord es tractava de 
reconèixer els encàrrecs de treballs extraordinaris realitzats per PRESEC durant 
l’exercici de 2006. 
 
Seguidament el Sr. Jaume Grau, en nom d’EUiA, va manifestar que, igual que passava 
cada any, no acabaven de comprendre com era possible que hi hagués una desviació 
del pressupost de PRESEC d’aquesta quantia, i sobre tot, perquè any rera any, la 
previsió econòmica es quedava curta. Per això, tot i que pensaven que hi havia una 
manca de realisme a l’hora de confeccionar els pressupostos de PRESEC,  el cert era 
que el treball s’havia fet, i que aquest treball s’havia de remunerar. En qualsevol cas 
però, tot i que la seva posició seria la de l’abstenció per les raons explicitades, el Sr. 
Grau va reiterar que l’anterior no descartava la necessitat, cada vegada més urgent, de 
començar a fer un exercici de realisme respecte del pressupost d’aquesta societat.  
 
Per la seva part el Sr. Josep Maria Dalmau, en nom de CiU, va manifestar també que 
cada any es repetia la mateixa questió, ja que cada any s’havia de fer un 
reconeixement d’aquests treballs extraordinaris, de la mateixa manera que cada any, 
CiU venia repetint més o menys el mateix, tot i que en qualsevol cas, calia reconèixer 
que PRESEC era necessària i que havia contribuït a la millora de la ciutat. Per això, 
encara que enguany tothom podia pensar quins havien estat aquests treballs 
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extraordinaris, aquests s’havien portat a terme, i per tant,  CiU no votaria en contra, 
sinó que s’abstindria.  
 
 
De la seva banda el Sr. Marcel·lí Reyes, en nom d’ERC, va dir que la seva intervenció 
aniria en la línia del que ja s’havia dit, és a dir, que es tractava del reconeixement de 
treballs extraordinaris, però que els imprevistos eren ben previsibles i que 
d’extraordinaris en tenien ben poc, dient en aquest sentit que el Sr. Dalmau havia estat 
benevolent, perquè l’esforç extraordinari que ara es podia veure, l’acabaríem pagant 
l’any vinent, i no pas aquest,  ja que ara s’estaven pagant encara altres despeses. 
 
 
D’altra el Sr. Josep Llobet, en nom del PPC, va dir que encara que seria reiteratiu 
respecte dels comentaris ja fets per altres companys de consistori, aquí no es tractava 
de debatre si PRESEC feia be o malament la seva feina, ja que el debat que avui 
tocava era un debat estrictament econòmic, relacionat amb el reconeixement d’uns 
treballs extraordinaris, que cada any anaven a més. En aquest sentit, el Sr. Llobet va 
dir que encara que es podés estar d’acord amb aquestes despeses, i que PRESEC fes 
una bona actuació, el que era cert era que no tenia cap lògica l’existència d’un 
pressupost amb una desviació anual d’un 8 o d’un 10%, i més quan, si s’analitzaven 
les despeses, aquestes eren despeses perfectament previsibles, raó per la qual el PPC 
demanava novament que PRESEC s’ajustés el més possible l’any vinent a l’hora de 
fer el seu pressupost.   
 
 
Finalment el Sr. Víctor Carnero va dir que, com cada any, el debat es plantejava 
sempre respecte del reconeixement d’aquests treballs extraordinaris, si bé calia matisar 
que en el cas de les societats, es tractava d’una previsió d’ingressos i despeses, i que al 
llarg dels 365 dies de l’any sorgien situacions imprevistes a les quals calia fer front. 
En tot cas, el Sr. Carnero va dir que PRESEC tenia de l’ordre d’uns nou milions 
d’euros de pressupost, i que en aquest sentit, una desviació com la prevista no era en 
cap cas desproporcionada, sinó que entrava més aviat dins de la previsió de noves 
necessitats o d’actuacions no contemplades inicialment, afegint que una desviació de 
no més enllà d’un 7 % es podia considerar raonable. 

 
 
 

16 - MODIFICACIÓ DE LES BASES D’EXECUCIÓ DEL PRESSUPOST 
PER A L’EXERCICI 2007 

(Aprovació inicial) 
 
PRIMER .-  Aprovar  provisionalment les modificacions a les bases d’execució del pressupost 
per l’exercici 2007  en els termes que figuren a l’annex i que es donen per reproduïdes. 
 
SEGON.-  Sotmetre a informació pública les esmentades bases per un període de 15 dies durant 
els quals es podran presentar al·legacions. 
 
TERCER.- Considerar aprovades definitivament les esmentades bases  si  no es presenten 
al·legacions en el període d’informació pública d’acord amb l’article 169.1 del TRLLRHL. 
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Aquest punt de l’ordre del dia de la sessió va ser aprovat per dotze (12) vots a favor (11 PSC i 1 
IC-EV-IG), cap en contra i vuit (8) abstencions (3 del PPC, 2 EUiA, 2 de CiU i 1 ERC), donant-
se per tant el vot favorable de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels 
membres de la Corporació presents –en aquest moment- a la sessió (20), quòrum que, amb 
caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del 
Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el 
Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya. 

 
---------- 

 
El Sr. Víctor Carnero va manifestar que la proposta de modificació de les bases 
d’execució del pressupost perseguia primordialment esdevenir una eina millor per 
gestionar el pressupost amb agilitat i flexibilitat no exempta de seguretat, i reforçar 
l’observança de la legalitat vigent. Així mateix, el Sr. Carnero va dir que era també un 
reglament que havia de permetre l’increment progressiu de la participació i també de 
la corresponsabilitat  en la discussió prèvies, concreció i execució del pressupost de 
cadascun dels òrgans gestors de la despesa i dels ingressos dels ens municipals. En 
definitiva, el Sr. Carnero va manifestar que la redacció de les noves bases eren una 
regulació d’acord a l’ordenament vigent per tal d’executar el pressupost amb referents 
clars i per millorar tant l’agilitat en la tramitació i gestió de les operacions com la 
seguretat jurídica i l’autocontrol.  
 
 
A continuació va fer ús de la paraula el Sr. Jaume Grau, en nom d’EUiA, el qual va 
indicar que encara que es tractava d’unes bases d’execució elaborades per l’equip de 
govern, no podien votar en contra, ja que consideraven que es tractava d’una 
actualització i modernització  necessària, i en aquest sentit, si bé en altres moments 
s’havia pogut discrepar, en aquest cas en concret es tractava d’una feina bastant ben 
feta, que calia reconèixer, i per tant - va concloure el Sr. Grau - la seva posició seria la 
de l’abstenció.   

 
 

17 - MODIFICACIÓ DE CRÈDITS NÚM 3 
PRESSUPOST GENERAL 2007 

 
PRIMER.- Aprovar l'expedient de modificació de crèdits dins del pressupost general de 
l'Ajuntament i dels OOAA que es relacionen,  de l'any actual, incoat per fer front a una sèrie 
d'obligacions municipals de caràcter urgent, per a les quals no hi ha crèdit pressupostari, en uns 
casos, o és insuficient en altres. 
 
L'estructura de la modificació de crèdits és la següent: 
 

-AJUNTAMENT- 
 
Suplements de crèdit 683.986,91 € 
Crèdits extraordinaris  215.000.00 €  
 Total:    898.986,91  € 
Romanent de Tresoria 898.986,91 € 
 Total: 898.986,91 € 
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 -PATRONAT MUNICIPAL DE SERVEIS COMUNITARIS- 
 
Suplements de crèdit 94.000,00 € 
 Total:    94.000,00 € 
Romanent de Tresoreria   59.000,00 € 
Nous ingressos   8.000,00 € 
Majors ingressos   27.000,00 € 
  Total: 94.000,00 € 

 
 

-PATRONAT MUNICIPAL D’ESPORTS- 
 
Suplements de crèdit 73.900,00 € 
 Total:    73.900,00 € 
Romanent de Tresoreria   7.000,00 € 
Nous ingressos   6.000,00 € 
Transferències de crèdit   46.900,00 € 
Majors ingressos   14.000,00 € 
  Total: 73.900,00 € 

 
 

-INSTITUT MUNICIPAL DE GESTIÓ DEL PATRIMONI CULTURAL I NATURAL- 
 
 
Suplement de crèdit 50.000,00 € 
   Total: 50.000,00 € 
    
Romanent de Tresoreria   50.000,00 € 
  Total: 50.000,00 € 
 
 
 

-IMPAC- 
 
Romanent de tresoreria 108.324,68 € 
   Total: 108.324,68 € 
 
Suplements de crèdit 102.062,80 € 
Crèdit extraordinari                                               6.261,88 € 
   Total: 108.324,68 € 
 
 
SEGON: Que un cop transcorregut el termini d’exposició al públic a l’efecte de reclamacions i 
al.legacions, previst als articles 169 i 177 del Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes 
Locals, sense que s’hi hagi interposat cap reclamació o al.legació , s’entengui definitivament 
aprovat el tercer expedient de modificacions de crèdit del pressupost de l’Ajuntament  
corresponent a l’exercici 2007. 
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Aquest punt de l’ordre del dia de la sessió va ser aprovat per dotze (12) vots a favor (11 PSC i 1 
IC-EV-IG) i vuit (8) en contra (srs. Llobet, Sáez i Engli del PPC, Sr. Grau i Sra. Blanco 
d’EUiA, srs. Dalmau i Alavedra de CiU i Sr. Reyes d’ERC), donant-se per tant el vot favorable 
de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents 
–en aquest moment- a la sessió (20), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la 
Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya. 

 
---------- 

 
El Sr. Víctor Carnero va manifestar que l’expedient de modificació de crèdits del 
pressupost corresponent al 2007, era tant el de l’Ajuntament com el dels Organismes 
Autònoms, és a dir, Patronat Municipal de Serveis Comunitaris,  Patronat Municipal 
d’Esports, Institut Municipal de Gestió del Patrimoni Cultural i Natural i de l’Institut 
Municipal de Promoció i Activació de la Ciutat ( IMPAC).  En aquest sentit, el Sr. 
Carnero va dir que el pressupost del 2007 va  confeccionar-se amb les premisses 
conegudes aleshores, i d’aleshores ençà s’havien produït fets i necessitats diferents als 
previstos i presentats inicialment pels serveis gestors. Una vegada iniciat el segon 
trimestre de 2007, la gestió diària del pressupost municipal deixava entreveure la 
necessitat de dur a terme determinats ajustaments en l’assignació de les partides de 
despesa, per tal d’adaptar-les als requeriments actuals dels diferents serveis i 
programes. Així doncs, d’acord amb les propostes presentades pels diferents serveis i 
analitzades les necessitats de crèdit de l’exercici, l’execució de despeses específiques i 
determinades no podien demorar-se fins a l’exercici següent i, hores d’ara, o no existia 
crèdit o aquest era insuficient per dur-les a terme, la qual cosa havia estat verificada en 
el nivell en el que estava establerta la vinculació jurídica. Caldria per tant, va dir el Sr. 
Carnero, fer la generació de crèdits extraordinaris i els suplements de crèdit que 
corresponguessin, amb càrrec, en aquest cas, al Romanent Líquid de Tresoreria de 
l’exercici 2006, destinat a usos generals. A l’expedient constava el quadre que 
detallava les partides de despesa generades, les suplementades, la seva font de 
finançament, i les respectives quantitats dineràries associades. Així les coses, el Sr. 
Carnero va dir que les noves necessitats que calia atendre eren les següents: en primer 
lloc, l’adquisició de 2 automòbils per part de la Policia Municipal pel sistema de 
renting que incloïa l’arrendament del vehicle equipat, l’assegurança i el manteniment 
mecànic, principalment; en segon lloc, la posada en marxa a la via pública dels agents 
cívics, assenyalant que la funció bàsica d’aquests agents era sensibilitzar la ciutadania 
sobre la importància del civisme i informar, a qui no actués correctament, del 
comportament adequat; en tercer lloc, la decisió de facilitar una millor mobilitat a 
l’interior del terme municipal entre els diferents barris de Gavà tenia com a 
conseqüència la intensificació del Servei del Gavà bus, amb més vehicles i major 
freqüència de pas, que demanaven escreixos previstos en 60.000 €; en quart lloc, el 
conjunt de treballs extraordinaris que van afegir-se als previstos de PRESEC durant 
2006, pel que feia a la neteja viària, la de façanes, el manteniment del mobiliari urbà i 
zones verdes, o la recollida de residus urbans, amb la posta en marxa de la recollida de 
la fracció orgànica, entre d’altres,  justificava una major aportació de 623.986,91€, tal 
i com es desprenia de la sol·licitud elevada a l’Ajuntament recentment des del darrer 
Consell d’administració de la Societat Municipal, per tal d’obtenir el reconeixement 
d’aquests treballs extraordinaris. A més, el finançament dels suplements descrits prové 
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del romanent de tresoreria per a despeses generals de l’Ajuntament de Gavà de 
l’exercici 2006, que s’aplicava en la quantia de 898.986,91€. Finalment, i en relació a 
la modificació dels Organismes Autònoms, l’estructura d’aquest expedient de crèdits 
es basava en l’aplicació de part del romanent de l’exercici anterior i en el cas del 
Patronat Municipal d’Esports, també de transferències internes, de nous ingressos i de 
majors ingressos. En conseqüència amb tot el que precedia, l’equip de govern 
proposava al Ple Municipal l’aprovació de la modificació de crèdits en els termes que 
es detallen a l’Ordre del dia. 
 
 
Seguidament el Sr. Jaume Grau, en nom d’EUiA, va dir que el tema de les 
modificacions de crèdits era una qüestió que, tot i ser econòmica, tenia un fons 
clarament polític, atès que estava directament relacionada amb la principal actuació 
d’un govern municipal per a dur a terme el seu projecte, que no era altra que el 
pressupost municipal, i per això, atès que el seu grup municipal va discrepar en el fons 
i en la forma de bona part de les actuacions del pressupost de l’ajuntament, i a més, 
se’ls havien rebutjat totes les propostes plantejades durant els passats mesos de 
novembre i desembre, el Sr. Grau va dir que la posició del seu grup seria contrària a la 
de la proposta, sense entrar en les qüestions de fons que justificaven la modificació de 
crèdits, i si aquestes eren o no positives per la ciutat, tot i que, evidentment, si que ho 
eren en molts casos. En qualsevol cas, el Sr. Grau va voler cridar l’atenció respecte 
d’un cas que en la seva opinió no deixava de ser curiós, i que s’havia tractat en aquest 
mateix ple, referent a la necessitat d’incrementar el GavàBus i per tant, d’incrementar 
la dotació pressupostària en aquest sentit, proposta que havia estat formulada per 
EUiA i que havia estat rebutjada pels grups de govern, mentre que ara, només quatre 
mesos més tard, es proposava allò que es va denegar en el seu moment. Per tot plegat, 
el Sr. Grau va reiterar que el seu vot seria contrari a la modificació proposada. 
 
 
De la seva banda el Sr. Marcel·lí Reyes, en nom d’ERC, va dir que una mica en el 
mateix sentit que EUiA, era evident que aquesta modificació no deixava de ser 
l’aplicació d’un pressupost que, certament, no era el d’ERC, i que a més, venia a 
constatar dues coses: la primera, que hi havia una despesa desbocada en determinades 
àrees i serveis; i la segona, que hi havien qüestions que eren perfectament previsibles i 
que es podien haver comptabilitzat perfectament en el pressupost, atès que no tenien 
res d’extraordinàries, mentre que ara semblava que hi havien tot un seguit de qüestions 
que s’havien de cobrir amb caràcter urgent quan, com havia dit abans, eren 
absolutament previsibles. En definitiva, el Sr. Reyes va dir que tot semblava indicar 
que el pressupost s’elaborava en un començament amb la intenció de vendre uns 
determinats números, per després canviar-lo de dalt a baix en alguns aspectes, fet 
aquest que es venia repetint any rera any. Així, per exemple, en el cas dels vehicles de 
la policia, que ara es pretenia vendre com una novetat, però que no resultava 
especialment creïble. Per això, va dir el Sr. Reyes, la seva posició seria negativa. 
 
 
Per la seva part el Sr. Josep Maria Dalmau, en nom de CiU, va assenyalar que per bé 
que la modificació de crèdits era un instrument perfectament legal, en el fons, no 
deixava de ser una prolongació del pressupost, i en aquest sentit, tota vegada que CiU 
va votar en contra d’aquell, ara també votarien en contra de la proposta. 
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De la seva banda el Sr. Josep Llobet, en nom del PPC, va dir que com ja s’havia 
repetit en diverses ocasions, la proposta no era més que una modificació del 
pressupost, i que també el seu grup municipal havia votat en contra d’aquell, i a més, 
la modificació proposada no canviava substancialment res del pressupost aprovat el 
mes de novembre de l’any passat, i per tant, no hi havia cap raó objectiva que els 
portés a canviar d’opinió, per molt que individualment hi hagués alguna actuació que 
podés comptar amb el suport del PPC. En qualsevol cas però, com que no era així des 
de una perspectiva global, la seva posició seria també contrària a la proposta. Per altra 
banda, el Sr. Llobet va dir que sí que hi havia una qüestió respecte de la qual n’eren 
completament contraris, com era el cas dels agents cívics, ja que en la seva opinió, el 
correcte hagués estat fer una inversió en la Policia Municipal, que era qui hauria de 
desenvolupar en realitat aquestes tasques, raó per la qual consideraven que es tractava 
d’una despesa excessiva i innecessària, mentre que encara estava per veure quin seria 
el resultat que donaria aquest nou servei.  
 
 
En darrer terme, el Sr. Víctor Carnero va assenyalar que en relació a algun dels 
comentaris fets pel Sr. Reyes, respecte de la despesa en determinades àrees, de 
l’expedient de modificació es podia deduir amb tota claredat que la despesa no era en 
absolut exagerada, atès que la única cosa que es feia era suplementar quatre partides 
concretes, afegint que, per exemple, en el cas dels cotxes de la policia, com així ho 
havia explicat personalment a la comissió informativa, només es tractava de 
diversificar les actuacions que es feien en relació a les compres, per tal d’entrar en la 
línia del renting, amb la finalitat de poder establir una comparació amb la línia 
tradicional que s’havia seguit fins ara, d’adquisicions a través del programa 
d’inversions. En aquest sentit, a propòsit dels vehicles, va dir que tant sols es tractava 
de l’adquisició de dos nous cotxes, amb una consignació de 15.000 €, quan el cert era 
que inicialment ja hi havia una consignació prevista de 60.000 € en el programa 
d’inversions per a la renovació de la flota de vehicles. D’altra banda, i en relació a 
alguns dels comentaris que s’havien fet respecte dels pressupostos, el Sr. Carnero va 
dir que el que pretenia l’equip de govern era, fonamentalment, conciliar els dos eixos 
bàsics: les dotacions pressupostàries i els acords amb altres administracions 
competents per tal de fer-ho possible, com per exemple, en el cas de la implementació 
de l’autobús, actuació aquesta que es portaria a terme amb l’Àrea Metropolitana de 
Barcelona en la part que els corresponia, i això es feia quan resultava possible, no 
quan les parts volien.                  

 
 
 

18 - PRÉSTEC AMB  DEXIA SABADELL BANCO LOCAL S.A. 
PER AL FINANÇAMENT D’ INVERSIONS DE L’ANY 2007 

 
PRIMER.- Contractar amb el DEXIA SABADELL BANCO LOCAL S.A., un préstec per un 
import de 3.501.000.- Euros, destinat a finançar aquelles actuacions o projectes d’inversió 
contemplades dintre del Pressupost General de la Corporació de l’any 2.007, aprovant la 
formalització del mateix amb les següents condicions: 
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       -     Import: 3.501.000.- € 
             -     Modalitat:      Préstec a tipus d’interès FIX BONIFICAT 

-   Tipus d’interès:    
.  Durant el període de disposició/carència : Euribor ( a triar) més 0.00% 
. Durant la resta del termini: Tipus fix del 3,73% en base ACT/360 sempre           

que la diferència entre el CMS30Y i el CMS1Y sigui superior o igual a 0,10%. 
En cas que la diferència sigui inferior a 0,10% el tipus a aplicar seria el resultant 
de la següent operació: 4,23%- 5 x (CMS30Y-CMS1Y) 

- Comissions: exempt 
- Carència d’amortització: 2 anys 
- Termini d’amortització: 20 anys 
- Liquidació d’interessos i amortització: anuals 
 

SEGON.- Afectar com a garantia específica d’aquesta operació, la participació municipal en els 
tributs de l’Estat, en part proporcional que correspongui, puntualitzant que la quantitat total 
liquidada per aquest concepte en l’exercici 2.006 va pujar la quantitat de 8.604.981,54€. 
 
TERCER.- Autoritzar el senyor alcalde o persona en qui delegui per a resoldre quantes 
incidències poguessin plantejar-se; firmar els documents necessaris; formalitzar  l’oportuna 
operació de préstec, i percebre el capital del mateix. 
 
Aquest punt de l’ordre del dia de la sessió va ser aprovat per dotze (12) vots a favor (11 PSC i 1 
IC-EV-IG), cap en contra i vuit (8) abstencions (3 del PPC, 2 EUiA, 2 de CiU i 1 ERC), donant-
se per tant el vot favorable de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels 
membres de la Corporació presents –en aquest moment- a la sessió (20), quòrum que, amb 
caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del 
Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el 
Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya. 
 

---------- 
 

El Sr. Víctor Carnero va dir que el que es proposava era contractar amb DEXIA 
SABADELL BANCO LOCAL  S.A. un préstec amb la quantia de 3.501.000 €, 
destinat a finançar en part aquelles inversions o projectes d’inversions contemplades 
dintre del Pressupost General de la Corporació per a l’exercici 2007, i amb les 
condicions que figuraven a l’ordre del dia. 

 
 

 
PART DEDICADA AL CONTROL I FISCALITZACIÓ 

DELS ÒRGANS DE GOVERN 
 

 
 

PRECS I PREGUNTES 
 
En el torn de Precs i Preguntes, com que no  hi havia cap una pregunta formulada durant la 
passada sessió ordinària que encara restés per contestar, es va procedir directament a contestar 
els precs o preguntes que, prèviament i per escrit presentat més de vint i quatre hores 
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d’antelació, havien estat formulades pel diferents regidors o grups amb municipals. Tot seguit es 
reflecteix a l’acta el contingut de les interpel·lacions formulades i de les corresponents 
respostes. 
 
En aquesta ocasió, i en funció dels grups que els havien formulat per a aquest Ple, el primer 
grup a qui el Sr. Alcalde va donar la paraula per començar a formular els precs o preguntes 
prèviament anunciats per escrit, va ser el Grup de CiU. En tots els casos va ser el Sr. Xavier 
Alavedra qui va prendre la paraula per a formular oralment els precs o preguntes formulats.  
 
En el primer, va dir que el passat divendres a la nit, al carrer de les Moreres núm. 26, uns 
desconeguts van prendre foc el contenidor per segona vegada en pocs mesos, amb el risc que les 
flames prenguessin foc al balcó-tribuna del primer pis (ajuntem fotografies), i va afegir que el 
contenidor ja havia estat reposat, però el risc que tenen els veïns del balcó situat sobre el 
contenidor – va dir - fa que formulem el següent prec: Que es canviï la situació del contenidor, 
desplaçant-lo uns metres, on no existeix cap risc per als veïns i veïnes.     
 
Va respondre la Sra. Brugués Jardí dient que la crema de contenidors és un fet extraordinari en 
el nostre municipi causat per l’incivisme d’alguns ciutadans i no pas per la incorrecta ubicació 
dels contenidors. Els criteris d’ubicació de contenidors segueix uns barems tècnics – va afegir - 
que garanteixen la millor situació possible ateses les condicions de la ciutat. Això no treu, però, 
que els contenidors siguin objecte d’actes incívics com el que ens ocupa, motiu pel qual 
combatre l’incivisme s’ha convertit en objectiu de l’equip de govern. En aquest sentit, des de 
l’Ajuntament s’ha endegat una campanya per promoure el civisme i minimitzar al màxim fets 
com aquests. 
         
   
En la segona intervenció del regidor de CiU, va dir que un col·lectiu de pagesos del municipi els 
havia fet arribar un llistat del retolat dels camins de la zona agrícola de Gavà,  on els noms 
sembla ser que no són correctes. Aquest llistat- va afegir el Sr. Alavedra -  l’equip de govern 
també el té. Posem alguns exemples com “Camí de ca la Inma”, ha de dir “Camí de cal Aimar”, 
“Camí de Can Torelló”, ha de dir “Camí de cal Torelló”, “Camí de la Post”, ha de dir “Camí del 
Poll”, “Camí de l’Arbret”, ha de dir “Camí de l’Arbre”, etc.   Per aquest motiu preguntava: Té 
l’equip de govern previst atendre la petició d’aquest col·lectiu de pagesos, de retolar novament 
els camins agrícoles? 
 
 
Va respondre la Sra. Laura Barrufet, qui va dir que repetia el mateix que ja havia dit a la sessió 
plenària del mes de febrer d’aquest mateix any, responent a una pregunta que havia fet el 
portaveu d’ERC: “ ......actualment s’està treballant des de l’Àrea de Presidència en 
l’actualització de la denominació dels camins i corredores de la zona agrícola de Gavà, en 
contacte amb els pagesos. Després passarà a informe de la Ponència del Nomenclàtor, per 
posteriorment ser aprovada definitivament l’esmentada actualització”. 
 
 
En la tercera intervenció, el Sr. Alavedra va recordar que, el  mes de febrer, l’Ajuntament va 
posar en marxa un servei de neteja per eliminar graffitis i pintades de les parets i façanes. El nou 
servei – digué - actuaria en tots els edificis i equipaments públics i privats de la ciutat.  Per 
aquest motiu preguntava: Quantes sol·licituds s’han tramitat per aquest servei?  
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Contestant la pregunta, el Sr. José Obispo digué que, des del 14 de febrer fins al dia d’avui, les 
peticions registrades per l’Ajuntament de Gavà per a la sol·licitud de neteja de pintades eren 65, de 
les quals 61 ja estaven resoltes satisfactòriament  i 4 estaven en procés de gestió. A més, digué,  
s’han realitzat 163 intervencions a espais  i equipaments públics del municipi de Gavà. 
 
La quarta intervenció del regidor de CiU va anar referida a que, el 27 d’octubre de 2006, havia 
sortit una noticia al Brugués digital on deia que el Departament de Benestar i Família i 
l’Ajuntament de Gavà havien signat un conveni per invertir 160.000 Euros per un pla de xoc en 
el que contempla un desenvolupament comunitari al barri de Ca n’Espinós. Era per aquest motiu 
que el Sr. Alavedra va preguntar: S’ha rebut ja alguna aportació econòmica destinada per aquest 
barri?  
 
 
Va respondre la pregunta la Sra. Carmen León, qui digué que, com bé deia la part expositiva de 
la pregunta, el conveni a que fa referència es va signar a finals d’octubre de 2006. En aquest 
moment –va afegir- s’estan desenvolupant els tràmits administratius ordinaris i 
desenvolupament del programa previst al barri per procedir a la recepció de l’aportació 
esmentada. 
 
La darrera intervenció del Sr. Alavedra va anar referida al fet de que, segons ens han comunicat 
– va dir - alguns veïns del carrer de Sant Antoni Abat, quan Telefònica va decidir instal·lar un 
edifici en aquest carrer van demanar signatures a tots els veïns assegurant-los que es tractava 
d’un edifici d’oficines. La realitat va ser una altra, i s’hi va instal·lar també una antena. 
Actualment aquesta antena produeix molts sorolls que han estat denunciats a la policia 
reiteradament pel veïnat així com altres afectacions greus a les persones que no es poden 
demostrar científicament, i que preocupen enormement al veïnat. Per això preguntava: Té 
constància l’equip de govern dels sorolls que produeix l’antena d’aquest edifici amb les 
conseqüents molèsties als veïns i veïnes? En cas afirmatiu, té intenció l’equip de govern de 
prendre mesures per solucionar el problema al veïnat? 
 
Li va respondre el Sr. Vicente Navarro, dient que  l’equip de govern no tenia constància de que 
s’hagués produït cap queixa ni denuncia per part de ciutadans de Gavà, degudes a soroll 
provenint  de l’antena de l’edifici de Telefónica, situat en el carrer Sant Antoni Abat. 
 
Tot seguit es va passar als precs o preguntes formulades pel grup d’EUiA, sent en tots els casos 
el Sr. Grau qui va intervenir. 
 
En una primera intervenció, va exposar que els municipis litorals de la Regió Metropolitana de 
Barcelona van constituir l’any 2004 l’associació per a desenvolupar el denominat Pla Estratègic 
Litoral, i compta amb el suport de la Generalitat de Catalunya, la Diputació, la Mancomunitat de 
Municipis i l’Autoritat Portuària. D’entre les accions estratègiques previstes, acordades –va dir-  
després de dos anys de treballs tècnics, destaquen: - Creació d’una xarxa contínua d’espais 
protegits entre les serres litorals (PEIN), la xarxa natura 2000 de la UE i els espais del PDUSC, 
per a la protecció del paisatge. - Posar en marxa un programa de manteniment i  restauració de 
totes les rieres i espais fluvials, per a contribuir a la restauració ecològica. - Afavorir la 
complementarietat del turisme dels municipis litorals amb el turisme urbà i cultural de 
Barcelona ciutat. L’Ajuntament de Gavà – va afegir el Sr. Grau- ha participat, sens dubte, en 
aquest procés de debat i treballs tècnics i polítics. Per això, preguntem: - Quines han estat les 
aportacions de l’Ajuntament de Gavà a aquest Pla Estratègic Litoral?. -  Quines accions 
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concretes, dins del marc de les seves competències, ha desenvolupat l’equip de govern per tal 
d’assolir els objectius estratègics esmentats? 
 
Va respondre la Sra. Jardí qui va dir, en relació a quines havien estat les aportacions de  
l’Ajuntament de Gavà a aquest Pla Estratègic del Litoral, que l’Ajuntament de Gavà era 
membre de l’Associació Pla Estratègic del Litoral i havia participat en la redacció i seguiment 
del document a partir de les diferents Comissions d’Eix dels grups de treball i elaborant els 
continguts del capítol del nostre municipi. I en quant a quines accions concretes, dins del marc 
de les seves competències, havia desenvolupat l’equip de govern per tal d’assolir els objectius 
estratègics esmentats,  va respondre que entre les diferents accions empreses per l’Ajuntament i 
relacionades amb el Pla Estratègic Litoral, podia citar: - La incorporació d’una part de la pineda 
litoral a la Xarxa Natura 2000 i la seva qualificació com a ZEPA. - L’elaboració del Projecte de 
recuperació ambiental i pla de gestió dels espais naturals de la Murtra i la Murtrassa i el seu 
entorn. - Elaboració del Projecte de millora de la pineda litoral a Gavà. - Realització d’un 
Mapa dels Hàbitats del municipi de Gavà. - Projectes de millora ambiental de la riera dels 
Canyars entre la c245 i la Sentiu.  
 
El mateix regidor, passant a una altra qüestió, va recordar també que el Departament d’Educació 
de la Generalitat, en col·laboració amb el Departament de Medi Ambient i Habitatge, i desenes 
d’ajuntaments de Catalunya, han vingut desenvolupant el Programa “Escoles Verdes”, com a 
eina per tal d’introduir valors i conceptes en favor de la sostenibilitat als centres d’educació 
primària i secundària del país. Recentment - va afegir - s’ha celebrat el IV Fòrum d’Escoles 
Verdes (febrer i març de 2007), on s’han trobat representants de fins a 227 centres educatius de 
Catalunya (entre ells, 22 del Baix Llobregat), per tal de posar en comú les seves experiències i 
els avenços aconseguits en la sostenibilitat dels centres i, per extensió, de la societat. Per tot 
això, sol·licitava: Enceti les converses amb els diferents agents implicats (centres educatius, 
Generalitat de Catalunya, Institut Català de l‘Energia), per tal de fer possible que Gavà es pugui 
incorporar a la xarxa d’Escoles Verdes de Catalunya al curs 2007-2008. 
 
Sobre aquest prec la Sra. Anna Becerra va dir, que el programa d’Escoles Verdes tenia com 
objectiu la incorporació de la dimensió ambiental tant en la gestió com en el currículum dels 
centres educatius, és un programa adreçat als propis centres educatius. És evident – va afegir - 
que a la nostra ciutat, que compta amb l’Agenda 21 i amb un projecte educatiu de ciutat disposa 
d’elements importants per avançar vers aquest objectiu. Començarem a treballar per contribuir a 
que els centres de la nostra ciutat puguin, si ho desitgen, incorporar-se a l’esmentada iniciativa. 
 
En la tercera i darrera intervenció d’EUiA el Sr. Grau va parlar de que es preveia que el 
Departament d’Educació de la Generalitat de Catalunya completi, abans d’acabar el 2008, la 
nova escola infantil i primària de Gavà-Mar, que – va dir - donarà servei a aquest barri de la 
nostra ciutat, actualment desprovist d’oferta d’educació obligatòria malgrat l’important 
creixement de la població dels darrer 10 anys. Atès que Manuel Vázquez Montalbán va ser un 
escriptor, periodista i intel·lectual compromès amb la democràcia (va ser lluitador 
antifranquista), amb Catalunya i amb la cultura des d’una vessant multidisciplinar i crítica, i que 
el 18  d’octubre de 2003 va morir deixant un forat difícil d’omplir al panorama intel·lectual i 
cultural del país, sol·licitava el Sr. Grau que l’equip de govern acordi atorgar el nom de “CEIP 
Manuel Vázquez Montalbán” al nou centre que es construirà a Gavà-Mar. 
 
En contestació a aquest prec, i per part de l’Equip de Govern, la Sra. Laura Barrufet  va dir que, 
com el Sr. Grau ja sabia, la comissió del Nomenclàtor és l’òrgan encarregat de aprovar no 
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només els noms dels carrers i les places, sinó també dels equipaments de la ciutat. Agraïm – va 
afegir - la proposta que el seu grup municipal en fa i li traslladarem a la comissió per a que la 
tingui en consideració. Pel que fa al primer paràgraf del seu prec on diu  que el barri de Gavà 
mar està (cito textualment) “actualment desprovist d’oferta d’educació obligatòria “  li recordo – 
digué finalment - que  actualment el barri hi ha més de 1000. de places d’educació obligatòria i 
és en aquest sentit, que amb la voluntat de diversificar l’oferta escolar  l’equip de govern ha 
treballat per a poder  contar també amb un centre de titularitat pública el més abans possible. 
 
Finalment, i en quant els precs o preguntes formulats prèviament per escrit amb, si més no, vint 
i quatre hores d'antelació al començament de la sessió, li va correspondre fer ús de la paraula al 
Sr. Marcel·lí Reyes, integrant del Grup municipal de ERC.  
 
En un primer, va recordar, com a antecedents,  que en el transcurs del passat Ple Municipal, el 
Grup Municipal d’Esquerra Republicana es va interessar pel projecte de reforma i rehabilitació 
del mercat de la Plaça Major, i – va dir - se’ns va contestar que s’havia signat un conveni amb 
l’Institut Municipal de Mercats de Barcelona per fer un estudi de viabilitat i propostes respecte 
del mercat de la plaça Major. A banda d’aquest, l’altre mercat municipal, Mercagavà, situat a la 
plaça de Catalunya, ja té més de 25 anys, i alguns dels paradistes es pregunten també pel seu 
futur, especialment ara que s’acosta la fi de les concessions. Tot i que l’aspecte que presenta el 
mercat no és tan degradat com el de la plaça Major, s’hi troba a faltar una modernització i 
adequació als nous temps. Per aquest motiu, el Grup Municipal d’ERC – digué finalment el Sr. 
Reyes - realitza el següent prec:  El Grup Municipal d’Esquerra insta el govern municipal a 
elaborar una proposta de modernització i adequació del mercat municipal Mercagavà, que 
contempli la construcció d’una minideixalleria, la possibilitat d’ampliar l’aparcament que hi ha 
al costat, que ha esdevingut petit, i la diversificació de l’oferta amb la inclusió d’un 
supermercat. 
 
Va contestar el Sr. Víctor Carnero dient que, tal i com deia el Sr. Reyes, en el transcurs del 
passat Ple Municipal l’Equip de Govern ja va manifestar el seu compromís vers els mercats 
municipals. Es diu literalment a l’acta” l’Equip de Govern es va comprometre ha elaborar una 
proposta de remodelació dels dos mercats municipals, es a dir, del Mercat de la Plaça Major i 
del mercat de la Plaça Catalunya durant el decurs d’aquest mandat, per la qual cosa s’ha 
encarregat a l’INSTITUT DE MERCATS DE BARCELONA, l’elaboració d’un estudi que 
contempli les línies bàsiques al voltant de les quals girarà la reforma dels mercats. Aquest estudi 
comercial es realitzarà comptant amb els concessionaris i estarà acabat en un termini de sis 
mesos. Aquesta actuació ha estat explicada a les Juntes de Paradistes dels mercats municipals 
amb les que l’Ajuntament ha mantingut diverses reunions recentment. Concretament, dilluns i 
dimarts passat vam estar parlant amb concessionaris dels dos mercats municipals”. 
    
 Tot seguit es va passar a un segon  prec o pregunta d’ERC.  En aquest el Sr. Marcel·lí Reyes,  i 
com antecedents, es va referir a que el passat 2 d’abril de 2007, el Parlament de Catalunya havia 
aprovat, per unanimitat de tots els grups, la Resolució 27/VIII, sobre l’assistència sanitària a 
Gavà Mar, que estableix que: «el Parlament de Catalunya insta el Govern de la Generalitat a 
iniciar converses amb l’Ajuntament de Gavà, titular del Centre de Serveis on s’emplaça el 
consultori municipal, per a estudiar la possibilitat d’ampliar-ne l’espai físic, sempre que es 
garanteixin les condicions de funcionalitat necessàries per a desenvolupar-hi correctament 
l’activitat assistencial». Per aquest motiu el Grup Municipal d’Esquerra Republicana realitzava 
el prec següent: El Grup Municipal d’Esquerra Republicana a l’Ajuntament de Gavà insta el 
govern municipal, en el marc de la Resolució 27/VIII aprovada pel Parlament de Catalunya el 
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passat 2 d’abril de 2007, a facilitar a la Generalitat de Catalunya l’ampliació del Centre de Salut 
de Gavà Mar, mitjançant la dedicació de l’espai de l’actual vestidor per a un nou consultori i 
ampliació de la sala d’espera. 
 
Va contestar el Sr. Víctor Carnero dient que la Comissió de Salut del Parlament de Catalunya, 
en sessió tinguda el dia 22 de març de 2007, havia estudiat el text de la Proposta de resolució 
sobre el Centre Bàsic de Salut de Gavà Mar, a Gavà, presentada pel Grup Parlamentari del Partit 
Popular de Catalunya, i les esmenes presentades pel Grup Parlamentari Socialista-Ciutadans pel 
Canvi, pel Grup parlamentari d’Esquerra Republicana de Catalunya i pel Grup Parlamentari 
d’Iniciativa per Catalunya Verds- Esquerra Unida i Alternativa. Finalment havia adoptat la 
resolució d’instar el Govern a iniciar converses amb l’Ajuntament de Gavà, titular del Centre de 
Serveis on s’emplaça el consultori municipal, per a estudiar la possibilitat d’ampliar-ne l’espai 
físic, sempre que es garanteixin les condicions de funcionalitat necessàries per a desenvolupar-
hi correctament l’activitat assistencial, i a estudiar la possibilitat d’ampliar les hores 
d’assistència d’infermeria del consultori de Gavà Mar per a fer-hi les visites de seguiment dels 
infants sans si des del punt de vista assistencial es creu necessari i justificat. Personalment – va 
afegir el Sr. Carnero - l’Alcalde de Gavà va demanar formalment a la Consellera Geli 
l’ampliació dels serveis mèdics al centre de Gavà Mar. Al Ple Municipal del 25 de gener de 
2007 es va informar que l’Equip de Govern havia demanat als responsables del Departament de 
Salut de la Generalitat de Catalunya l’increment en la dotació de personal per al CAP – 2 per tal 
de poder dur a terme una ampliació de serveis al centre mèdic de Gavà Mar. De nou hem tornat 
a manifestar al Departament de Salut la necessitat de estudiar conjuntament la possibilitat 
d’ampliar les hores d’assistència mèdica al centre de Gavà Mar. 
  
 
La tercera intervenció del regidor d’ERC va anar referida al control mediambiental, dient que, 
actualment, a Gavà hi ha dos punts de control de la qualitat mediambiental de l’aire, un al parc 
del Mil·lenni i l’altre a la zona industrial. No obstant això, hi ha una altra zona de Gavà que 
pateix un tipus molt específic de contaminació atmosfèrica: ens referim al barri de Gavà Mar i a 
la contaminació procedent dels gasos de combustió dels motors de les aeronaus. Aquests gasos 
– va afegir - poden contenir substàncies derivades del petroli i, com a tals, cancerígenes, per la 
qual cosa seria força convenient fer-ne un seguiment. Ultra això, convindria que l’Ajuntament 
de Gavà emplacés en aquest barri un sonòmetre permanent, calibrat i homologat, per tal de 
contrastar les dades subministrades des del gestor de l’aeroport del Prat, i disposar també de 
dades sobre el barri en temps real. Per aquest motiu, el Grup Municipal d’ERC – digué - realitza 
el següent prec:  El Grup Municipal d’Esquerra insta el govern municipal a instal·lar un punt de 
control mediambiental atmosfèric a la part de llevant del barri de Gavà Mar, a poder ser a la 
guarderia Gimbebé, atès que és l’edifici que rep un major impacte de les aeronaus. Aquest punt 
de control mediambiental hauria de disposar, a més dels sensors habituals, sensors especials per 
fer el seguiment de les emissions dels productes de la combustió d’hidrocarburs i un sonòmetre 
per monitoritzar el soroll dels avions que sobrevolen el barri.  
  
En relació a aquest prec la Sra. Jardí digué que l’Ajuntament de Gavà, en qualitat de membre de 
la Comissió de Seguiment de les Obres d’ampliació del Prat, ha acordat, conjuntament amb 
AENA i la Direcció General de Qualitat Ambiental de la Generalitat de Catalunya, la ubicació 
dels punts de control i mesurament de l’activitat que genera l’aeroport del Prat. Aquests punts 
de control mesuren – va afegir - tant la contaminació atmosfèrica com de la sonora. Segons la 
Direcció General de Qualitat Ambiental de la Generalitat, els punts de mesurament són 
suficients per fer el seguiment de les emissions dels productes de la combustió d’hidrocarburs i 
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dels decibels derivats de l’activitat aeroportuària, motiu pel qual l’Ajuntament de Gavà no 
considera a hores d’ara necessari afegir més punts de control.  
 
En la seva quarta intervenció el Sr. Reyes va recordar com antecedents que, malgrat l’obligació 
derivada tant de la Llei Municipal com d’altres normes reguladores de la comunicació 
audiovisual, Gavà encara no comptava amb cap reglament de participació dels regidors i dels 
grups municipals en els mitjans de comunicació municipal. Això no obstant, digué el Sr. Reyes, 
durant aquest mandat l’equip de govern va elaborar-ne un esborrany, que va ser sotmès a tots els 
Grups Municipals. L’article 15.2 d’aquest esborrany indicava que, durant la campanya electoral, 
podien realitzar-se debats quan així ho determini, sota la seva responsabilitat, la direcció del 
mitjà de comunicació municipal. Atès que, digué finalment el regidor d’ERC, hi ha convocades 
eleccions municipals per al proper 27 de maig, el Grup Municipal d’Esquerra Republicana 
realitza el següent prec:  El Grup Municipal d’Esquerra Republicana de Catalunya insta el 
govern municipal, i les direccions dels mitjans de comunicació municipals que en depenen 
orgànicament, a programar, convocar, realitzar i retransmetre un debat electoral entre totes les 
candidatures concurrents a les properes eleccions municipals del 27 de maig. 
 
El Sr. Víctor Carnero, en nom de l'Equip de Govern i en relació a aquest prec, va respondre, 
primer, que l’equip de govern no interfereix en la programació dels mitjans de comunicació 
municipal. Correspon a les direccions dels mitjans – va dir - decidir els continguts i tipus de 
programació que s’emeten tant en la televisió com en la ràdio local. I en segon lloc, que l’equip 
de govern ha instat a les direccions del mitjans municipals a vetllar per l’aplicació de la 
legislació vigent durant el període electoral.  
 
Finalment, i per acabar el torn de precs i preguntes corresponent a ERC, el Sr. Reyes va exposar 
que la Llei 18/2000, de 29 de desembre, per la que es regula la publicitat institucional,  en 
l’article 8, estableix que, amb l’objectiu de no influir en la intenció de vot dels ciutadans, la 
publicitat institucional  no es pot dur a terme en el període comprès entre el dia de la publicació 
de la convocatòria de les eleccions (3 d’abril de 2007) i el dia en què es tenen. D’acord amb 
l’article 3.2.c de l’esmentada Llei, digué, es considera publicitat institucional «Informar sobre 
l’existència de les entitats i les institucions públiques, de les activitats que duen a terme, dels 
serveis que presten o dels productes que promouen», així com, d’acord amb l’article 3.2.d, 
«informar de les activitats o els projectes duts a terme per l’Administració pública en l’àmbit de 
les seves atribucions o competències». En relació a això, presentem – va dir - el següent prec: El 
grup municipal d’Esquerra Republicana de Catalunya insta el govern local a: - Complir la Llei 
17/2000 i, en conseqüència, retirar qualsevol campanya publicitària institucional prevista d’aquí 
a les eleccions. - Adequar els continguts dels mitjans de comunicació municipals a l’establert a 
l’esmentada Llei i, en conseqüència, aturar la difusió de les activitats municipals i els serveis i 
productes promoguts per l’Ajuntament, i de les inauguracions. - Desprogramar els actes 
previstos relatius a inauguracions o difusió dels projectes duts a terme, entre ells l’estand 
institucional habitual en les darreres edicions de la Fira d’Espàrrecs. 
 
En relació a aquest Prec, la regidora Sra. Barrufet, va dir que l’equip de govern, com no podria 
ser d’altra manera, donava compliment als preceptes que figuren a la Llei 18/200 a la que – 
digué - vostè al·ludeix. L’exercici del sufragi i la lliure i equitativa confrontació de projectes, 
estan plenament garantits no només per la normativa sinó per la convicció i la pràctica de 
l’equip de govern en aquest àmbit. Es per aquest motiu que, des l’1 d’abril d’enguany, s’ha 
retirat tota la publicitat institucional. Com vostè bé sabrà, l’article 8 de l’esmentada Llei preveu 
l’excepció de comunicació ciutadana relacionada amb actes i esdeveniments d’interès general. 
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Entrarien dins aquest apartat els propis de l’agenda cultural de la ciutat i, concretament, les 
diades de Sant Jordi i la Fira d’Espàrrecs que, evidentment,  no poden veure alterats els seus 
continguts pel fet que aquest sigui any d’eleccions. Són, doncs, aquests, les úniques campanyes 
que es duran a terme en el període que ens ocupa. Respecte a la presència institucional de 
l’Ajuntament a la Fira puc anunciar-li – digué finalment - que l’stand es centrarà en la promoció 
dels valors cívics amb una instal·lació que no recull ni explica cap programa de govern 
municipal sinó que es basa en la promoció de les pràctiques i valors que tots els grups 
municipals vam consensuar amb la signatura, el mes de març, del Compromís Municipal “Gavà 
X Civisme”, subscrit també pel seu grup. 
 
 

DECLARACIONS POLÍTIQUES 
 
 
1) - DECLARACIÓ POLÍTICA PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL D’ERC EN 

RELACIÓ A LES EMISSIONS DE TV3 AL PAÍS VALENCIÀ 
 
Aprovar la Declaració Política, presentada inicialment pel Grup Municipal d’ERC,  en relació 
a les emissions de TV3 al País Valencià, declaració que, després del debat i un cert consens 
entre els grups que finalment votarien a favor, diu així en la seva part dispositiva:  
 
1.- Instar el govern de la Generalitat Valenciana que explori conjuntament amb el govern de la 
Generalitat catalana, el Govern Balear i el Ministeri d’Indústria les vies tecnicojurídiques i 
polítiques que permetin la reciprocitat de les emissions de les televisions públiques 
autonòmiques del País Valencià, les Illes Balears i Catalunya en els seus territoris respectius, 
enriquint, així, les possibilitats de l’espai comunicatiu en llengua catalana.  
 
2.- Instar els governs balear, català i valencià, i al govern de l’Estat espanyol, a seguir avançant 
decididament en els principis de la Carta Europea de les Llengües Regionals i Minoritàries en 
allò que fa referència a l’àmbit audiovisual.  
 
3.- Demanar al Govern de la Generalitat valenciana que estudiï la possibilitat de deixar sense 
efecte l’expedient de sanció a Acció Cultural del País Valencià. 
 
4.- Comunicar els acords als governs de Catalunya, València i Balears, i al Ministeri 
d’Indústria, així com també a Acció Cultural del País Valencià, i als mitjans de comunicació 
locals. 
 
Aquesta Declaració Política va ser aprovada per dotze (12) vots a favor (11 PSC i 1 IC-EV-IG), 
cap en contra i vuit (8) abstencions (3 del PPC, 2 EUiA, 2 de CiU i 1 ERC), donant-se per tant 
el vot favorable de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la 
Corporació presents –en aquest moment- a la sessió (20), quòrum que, amb caràcter general, 
exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i 
l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril,  pel qual s’aprova el Text refós de la Llei 
municipal i de règim local de Catalunya. 

---------- 
 
El Sr. Marcel·lí Reyes va començar la seva intervenció indicant prèviament que el grup 
socialista li havia fet arribar unes esmenes, afegint que posteriorment serien explicades per la 
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portaveu d’aquest grup, respecte de les quals s’havia arribat a un determinat grau de consens. 
 
El text de la declaració presentada inicialment per ERC deia textualment el que segueix: 
 

“Durant més de vint anys, Acció Cultural del País Valencià (ACPV) ha garantit 
l’arribada de les emissions de TV3 al País Valencià. Ara, però, la Generalitat 
Valenciana ha incoat un expedient sancionador contra ACPV per possibilitar la 
recepció de Televisió de Catalunya en territori valencià. Per aquesta decisió política, 
l’esmentada entitat es veu enfrontada a una orde administrativa de cessament de les 
emissions i a una possible sanció econòmica que podria arribar al milió d’euros. 

 
La continuïtat d’aquestes emissions resulta d’importància vital per a la normalització 
de la llengua catalana en el conjunt del seu àmbit lingüístic. D’altra banda, davant el 
fet que cada cop més tenim a l’abast la recepció d’emissions televisives en llengües, 
continguts i orientacions ideològiques ben diverses, la resposta d’un govern no pot ser 
la censura a un determinat canal, sinó garantir l’accés de la ciutadania a l’oferta més 
àmplia possible, com a mostra i suport a la pluralitat informativa i a la llibertat 
d’expressió. 

 
Davant d’aquesta situació, ERC proposa al Ple de l’Ajuntament de Gavà l’adopció dels 
acords següents: 

 
Acords 

 
1. L’Ajuntament de Gavà, reunit en sessió plenària, considera que el Ministeri 

d’Indústria ha de legalitzar la recepció de les emissions de TV3 al País Valencià, 
de conformitat amb el que es preveu a la Carta Europea de les Llengües Regionals i 
Minoritàries, i que ha estat subscrita per l’Estat espanyol. 

 
2. L’Ajuntament de Gavà, en defensa de la llibertat d’expressió, comunicació i 

informació, i en suport a la llengua catalana, demana a la Generalitat de 
Catalunya que insti al Govern de l’Estat per què s’arribi a trobar una solució 
definitiva que garanteixi la continuïtat de la recepció de les emissions de TV3 al 
País Valencià i l’arxiu immediat  i sense cap sanció de l’expedient obert contra 
ACPV. 

    
3. El Ple de l’Ajuntament de Gavà acorda remetre una còpia d’aquest acord al 

Govern de Catalunya, al Govern del País Valencià, al Ministeri d’Indústria i a 
Acció Cultural del País Valencià, així com als mitjans de comunicació locals.” 

 
 

 
Immediatament a continuació va fer ús de la paraula la Sra. Bruguers Jardí, indicant que el que 
havia proposat el grup municipal socialista havia estat la d’afegir un paràgraf a la part 
expositiva, que deia textualment el següent: 
 

“Des del reconeixement del paper de normalització lingüística cabdal que han exercit 
les emissions de TV3 al País Valencià, a partir de la iniciativa ciutadana, es constata 
que l’origen no governamental de la iniciativa ha provocat que aquestes emissions 
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s’hagin desenvolupat sense un marc legal que les emparés. Ara, amb la migració 
tecnològica cap a l’era digital, en tot cas, existeix la possibilitat de cercar les vies 
tecnico-jurídiques i polítiques que facin viable les emissions de TV3 al País Valencià. 
En aquest sentit, cal recordar que l’anterior govern tripartit de la Generalitat 2003-
2006 ja va portar la iniciativa per intentar trobar un acord amb la Generalitat 
Valenciana que garantís les emissions de TV3 al País Valencià. Un acord sobre la base 
de la legalitat i la reciprocitat, que sí va ser possible en el cas de les Illes Balears, ja 
que l’acord polític de reciprocitat va permetre les emissions d’IB3 a Catalunya i les de 
TV3 a les Illes Balears. Acord, que recordem, ha tingut el vist-i-plau del Partit Popular 
de Catalunya.”  

 
 
Per altra banda, i pel que feia a la part dispositiva de la declaració, el que proposava el PSC era 
canviar el text dels acords per els que seguidament va llegir, i que deien el que segueix: 

 
“1.- Instar el govern de la Generalitat Valenciana que explori conjuntament amb el 
govern de la Generalitat catalana, el Govern Balear i el Ministeri d’Indústria les vies 
tecnico-jurídiques i polítiques que permetin la reciprocitat de les emissions de les 
televisions públiques autonòmiques del País Valencià, les Illes Balears i Catalunya en 
els seus territoris respectius, enriquint, així, les possibilitats de l’espai comunicatiu en 
llengua catalana.  

 
2.- Instar els governs balear, català i valencià, i al govern de l’Estat espanyol, a seguir 
avançant decididament en els principis de la Carta Europea de les Llengües Regionals i 
Minoritàries en allò que fa referència a l’àmbit audiovisual.  

 
3.- Demanar al Govern de la Generalitat valenciana que estudiï la possibilitat de deixar 
sense efecte l’expedient de sanció a Acció Cultural del País Valencià. 

 
4.- Comunicar els acords als governs de Catalunya, València i Balears, i al Ministeri 
d’Indústria, així com també a Acció Cultural del País Valencià, i als mitjans de 
comunicació locals.” 

 
 
Tot i amb això, i respecte del punt 2, la Sra. Jardí va manifestar que tant el Govern de la 
Generalitat com els Governs de les Illes Balears i del País Valencià ja estaven complint amb la 
Carta Europea de les Llengües Regionals i Minoritàries, atès que el que s’establia en aquesta 
Carta era que hi haguessin emissions de televisió en llengua catalana, i això es complia, si bé hi 
havien altres principis en la Carta que feien avançar en l’aprofundiment de la qualitat lingüística 
per part dels professionals del sector audiovisual, indicant que en aquest sentit si que caldria fer 
un esforç suplementari.     
    
A continuació el Sr. Alcalde va demanar al grup municipal d’ERC si per la seva part s’havien 
acceptat aquestes esmenes proposades pel grup del PSC, contestant-se en sentit afirmatiu per 
part del Sr. Marcel·lí Reyes, i per tant, el text final de la mateixa va ser l’inicial d’ERC amb els 
afegitons proposats pel PSC.       
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2) - DECLARACIÓ POLÍTICA PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL D’EUiA PER 
MOSTRAR EL REBUIG ALS CULTIUS TRANSGÈNICS 

 
Aquesta proposta de Declaració Política no va resultar aprovada atès que en la votació va 
obtenir quatre (4) vots a favor (2 EUiA, 1 ERC i 1 IC-EV-IG), onze (11) en contra (11 PSC) i 
cinc (5) abstencions (3 PPC i 2 CiU), sense aconseguir, per tant, el vot favorable de la majoria 
simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents a la sessió 
(20 dels 21 que legalment la composen) tal com estableix l’art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de 
abril, Reguladora de las Bases del Régimen. 
 

---------- 
 
El Sr. Jaume Grau va començar la seva intervenció indicant que es limitaria a llegir la part 
resolutiva de la declaració, si bé va voler fer esment del fet que aquesta declaració anava en la 
línia de les aprovades a altres ajuntaments i consells comarcals, afegint que tal com es deia en el 
segon paràgraf, a 78 regions europees, 86 províncies i més de 3.400 municipis ja s’havien 
declarat lliures de transgènics, mitjançant acords polítics de governs, lleis elaborades a 
parlaments, i la implicació de la societat civil, el comerç i un bon nombre de pagesos, ramaders i 
consumidors, etc.  
 
Seguidament, el Sr. Jaume Grau va procedir a donar lectura a la part resolutiva de la declaració, 
la qual deia textualment el que s’assenyala a continuació: 
 

“1.- Comunicar als promotors del manifest (Plataforma Transgènics Fora), la nostra 
adhesió com Ajuntament al Manifest de Fraga com a mesura de rebuig als Decrets de 
Coexistència (estatal i autonòmic) i als cultius transgènics. 

 
2.- Demanar la retirada de les propostes dels Decrets de Coexistència que preparen 
tant la Generalitat de Catalunya com el Govern de l'Estat Espanyol, comunicant el 
posicionament d’aquest Ple a ambdues administracions competents. 

 
3.- Comunicar al Departament d’Agricultura, Ramaderia i Pesca de la Generalitat de 
Catalunya, la petició de l’Ajuntament de Gavà per tal que Catalunya sigui declarada 
zona lliure de transgènics. 

 
4.- Donar suport a totes les iniciatives socials que sorgeixin al municipi per tal de 
mostrar el rebuig cap als Decrets de coexistència i als cultius transgènics. 
 
5.- Fer arribar a la ciutadania aquests acords a través dels mitjans de comunicació.” 
 

 
A continuació, el Sr. Jaume Grau va afegir que l’objectiu de la declaració no eren tant el de 
rebutjar o eliminar els cultius transgènics, sinó manifestar que els principis de precaució, de 
respecte i prevenció davant de la possible contaminació genètica dels cultius tradicionals i del 
medi ambient i les espècies salvatges, feien que la precaució científica davant de la manca 
d’evidència en molts casos, portés a recomanar, tal com es feia a bona part d’Europa, aquesta 
necessitat d’evitar en la mesura del possible la convivència d’aquests cultius, i en tot cas, que 
davant l’evidència de que no era necessari utilitzar-los i aprofundir en el seu cultiu, ja que 
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acabaven tenint conseqüències negatives no només pels conreus tradicionals, sinó també al 
propi medi ambient, no només per contaminació genètica, sinó per l’increment de l’ús de 
pesticides i herbicides, hi havia una llarga llista de motius que sense condemnar ni la 
investigació ni la recerca científica en el camp agroalimentari, sí que feien aconsellable 
l’aplicació del principi de precaució per evitar determinats efectes secundaris.  
 
 
Immediatament a continuació, va fer ús de la paraula la Sra. Bruguers Jardí, la qual va 
manifestar al Sr. Grau que aquest no sempre sabia expressar allò que desprès deien les seves 
declaracions polítiques, atès que si be era cert que en l’exposició de motius s’esmentava el 
principi de precaució, i que una mica més avall s’expressava que es donava suport al Manifest 
de Fraga, que avisava sobre el perill de la possible contaminació per transgènics de les 
produccions ecològiques, també ho era que aquest principi de prudència que esmentava no es 
corresponia, en opinió de la  Sra. Jardí, amb el títol de la declaració presentada, que parlava 
textualment del rebuig als cultius transgènics, ni tampoc amb els acords de la declaració, que 
demostraven d’una manera contundent el rebuig total contra els decrets de coexistència que 
preparaven el Govern de l ‘Estat i el de la Generalitat d’acord amb els principis que establia la 
Unió Europea, organisme que regulava la política agrària dels estats membres. Per això, va dir 
la Sra. Jardí, la declaració política era incoherent, es contradeia i estava mal formulada. D’altra 
banda, la Sra. Jardí va manifestar també que el Sr. Grau demanava que es fes una consulta social 
vinculant sobre el cultiu transgènic, però demanava a més que Gavà fos declarada zona lliure de 
transgènics, preguntant-se en aquest sentit la Sra. Jardí quina consulta popular havia fet EUiA 
per avalar aquesta proposta, la qual cosa constituïa un altre motiu de contradicció. En qualsevol 
cas, la Sra. Jardí va dir que el que es desprenia de la declaració presentada pel Sr. Grau era una 
certa demagògia, indicant que EUiA es feia dir partit d’esquerres, quant en el fons es 
demostrava que practicaven la demagògia de l’extrema dreta, i en aquest sentit, per tal de que el 
que deia fos ben entenedor, la Sra. Jardí va dir que els que en feien un mal ús de l’avortament, 
n’estaven en contra, quan de fet era una qüestió de matisos, ja que el reconeixement jurídic del 
dret a l’avortament era socialment útil, de la mateixa manera que els que creien que es podia fer 
un mal ús de la investigació científica amb les cèl·lules mare, hi estaven en contra, quan de fet, 
la recerca en aquest camp podia salvar moltes vides. Així doncs, amb els cultius transgènics 
passava exactament el mateix, i per això la Sra. Jardí va dir que pel seu grup municipal, la 
precaució i prudència no els portava a declarar el rebuig frontal als cultius transgènics, com feia 
EUiA, sinó que els portava a pensar en fer una regulació eficaç, que era en el que s’estava 
treballant en l’àmbit català, estatal i europeu, i a no adoptar una actitud intransigent com la del 
Sr. Grau. Certament, va dir la Sra. Jardí, tot era una qüestió de matisos, i en aquest sentit, els 
cultius transgènics podien ser una acció de futur per combatre el canvi climàtic i la fam al mon, 
raó per la qual calia prudència, tant pel sí com pel no. A aquests efectes, la Sra. Jardí va dir que 
se sabia que el bioetanol era un biocombustible d’origen vegetal que podia substituir la gasolina, 
a més de ser un biocombustible renovable que contaminava menys que aquella, i que a la 
vegada, permetia dependre molts menys dels països productor de petroli: el bioetanol podia ser 
una opció de futur que podia desenvolupar-se gràcies als cultius transgènics, motiu pel qual no 
s’hi posarien en contra, atès que els socialistes sí que estaven a favor de les energies renovables: 
però encara més, els cultius transgènics podien suposar una alternativa a la fam al mon, de tal 
manera que la modificació genètica dels cultius podia fer que les plantacions s’adeqüessin 
millor a les condicions dels terrenys o a la manca d’aigua. Per això, la Sra. Jardí va demanar al 
Sr. Grau que ara no li digues que estava en contra de la investigació, ja que investigar sí, però 
plantar no. On plantarien si declaraven el mon lliure de transgènics, i per això, la Sra. Jardí va 
dir que el seu grup votaria en contra de la declaració presentada per EUiA. 
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Va respondre el Sr. Jaume Grau, indicant que de ben segur que la portaveu del grup del PSC 
s’hauria quedat molt descansada amb aquesta bateria de desqualificacions, que en la seva opinió 
estaven fora de lloc en aquest ple, primer perquè no es feia referència al seu grup en la 
declaració, i per tant no sabia d’on podia provenir l’al·lusió; segon, perquè personalitzava en el 
Sr. Grau la resposta, la crítica i l’atac, fet aquest absurd i sense sentit; i en tercer lloc, perquè 
demostrava també profundes contradiccions en el seu argumentari. A aquests efectes, el Sr. 
Grau va dir que el títol no era més que això, un simple títol, i per tant, no era ni pretenia ser una 
síntesi ni una abstracció del contingut de la declaració, sinó que es limitava a esmentar de que 
anava la qüestió, mentre que, d’altra banda, la Sra. Jardí tampoc havia dit que estès en desacord 
amb l’exposició de motius, i per tant, es podia deduir que la compartia. D’altra banda, el Sr. 
Grau va dir que els acords no eren més que acords adoptats en molts altres ajuntaments i 
consells comarcals, en els quals hi era present el grup municipal socialista, respecte dels quals 
havia votat a favor. Per tant, si el PSC, que era el partit que tenia més suport electoral, havia 
votat a favor de propostes semblants o idèntiques, no entenia on estava la incoherència 
denunciada per la Sra. Jardí. En qualsevol cas, el Sr. Grau va insistir en el fet que davant de la 
inseguretat calia aplicar el principi de precaució, i per tant, el fet de que es digués que s’havia de 
declarar una zona lliure de transgènics no volia dir, tal com ho havia expressat equivocadament 
la Sra. Jardí, que hi hagués una oposició frontal, sinó molt més senzillament, que davant la no 
demostració de que no hi havia cap necessitat per aquest tipus de cultius, més valia no entrar en 
l’ús d’aquestes tecnologies, mentre que en canvi, sí que s’havia demostrat que podien tenir, tal i 
com s’esmentava en la pròpia declaració, greus conseqüències de tipus social i mediambiental. 
Així les coses, i per a informació del plenari, el Sr. Grau va dir que hi havia una important 
quantitat de casos en que l’aplicació de cultius transgènics sense prou control havia provocat ja 
contaminació genètica a l’entorn, afectant també la salut de les persones, i havia provocat també 
indirectament el foment en l’ús de pesticides i herbicides, que anaven a parar a les aigües i als 
sòls, contaminant i provocant efectes negatius sobre la salut, i a més, generaven en tots els 
casos, i sense excepció, una dependència respecte d’unes poques multinacionals que 
controlaven i dominaven el mercat de llavors, pesticides, adobs, etc. Així doncs, mes enllà 
d’omplir-se la boca de determinades declaracions, segurament sí que podria estar d’acord des 
d’un punt de vista ideològic en què els monopolis no eren positius per ningú, llevat dels 
accionistes i propietaris de les multinacionals, i que els efectes sobre la salut no eren 
recomanables per a ningú, a l’igual que els efectes sobre el medi ambient. Per això, sota aquests 
principis, el Sr. Grau va dir que si la Sra. Jardí hagués tingut algun tipus d’interès en arribar a un 
acord, hagués proposat algun tipus d’esmena o modificació per tal de consensuar aquestes dues 
posicions, que en el fons venien a ser el mateix. Per això, si no s’havia fet cap tipus d’esforç en 
suggerir modificacions o esmenes que haguessin pogut portar a un consens, com d’altra banda 
tantes vegades s’havia reclamat des del PSC en aquest ple, no s’entenia com ara es podia arribar 
a dir una barbaritat tan gran com que EUiA practicava una demagògia d’extrema dreta, 
afirmació aquesta que desacreditava més a la persona que la deia que no pas a qui anava 
adreçada. Finalment el Sr. Grau va dir que si en el terreny polític la Sra. Jardí volia fer alguna 
proposta per tal de consensuar-la, EUiA no hi tenia cap inconvenient, afegint que en cas 
contrari, el PSC incorreria en una greu contradicció, atès que aniria en contra d’allò que aquest 
mateix partit havia votat a altres llocs arreu del país. 
 
 
De la seva banda el Sr. Marcel·lí Reyes, en nom d’ERC, va dir que el seu grup donaria suport a 
la declaració, indicant en aquest sentit que altres vegades ja havien donat suport a textos 
similars, i a aquests efectes, tot i que els textos sempre podien ser opinables, millorables, etc., el 
cert era que personalment, tampoc havia acabat d’entendre la intervenció de la representant del 
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grup socialista. Així, a part de les qüestions polítiques de dubtosa elegància, sí que s’havien fet 
altres afirmacions que eren més aviat de tipus tècnic que, sense ser un expert en la qüestió, eren 
molt qüestionables, com per exemple, les fetes respecte del bioetanol, ja que abans que 
representar un avantatge pel canvi climàtic, comportava també un empitjorament de moltes 
altres coses, atès que tenia uns efectes molt perniciosos sobre determinats països que eren 
capdavanters en aquestes matèria, com per exemple el Brasil, Mèxic o el sud dels Estats Units, 
empobrint els cultius, encarint el preu de tot un seguit de productes essencials per a 
l’alimentació de les classes populars d’ aquests països, i això sense deixar de pensar que era una 
aberració que fer anar un cotxe, féssim servir blat de moro, amb la conseqüència que per tal de 
fer córrer els cotxes, ara a més es cremava aliment; i tot això a part de la dificultat d’establir una 
compatibilitat entre productes transgènics i normalitzats. En aquest sentit doncs, fer tot un 
discurs basant-lo en que la declaració presentada era dolenta per no ser del tot racional, sonava 
una mica al discurs que es feia contra els ecologistes fa trenta o quaranta anys. En definitiva, la 
declaració podia ser inconnexa o incoherent en algun punt, però el que no deia era, per exemple, 
que s’havia d’anar a una eradicació total dels transgènics, i tampoc deia que no es podessin 
acotar zones on no hi hagués proximitat amb altres cultius, però en qualsevol cas, el que si 
estava clar era que des del moment en que s’oferien al mercat llavors a preu rebentats, clar que 
hi haurien compradors, i més si després s’assegurava que hi hauria recompra i circuits de venda 
per aquests productes, situació aquesta que començava a crear una certa alarma dins d’algun 
sector de la pagesia. 
 
 
Per la seva part el Sr. Juan Antonio Heredia, en nom d’IC-EV, va dir que no acceptava la forma 
en que la Sra. Jardí havia formulat esmenes a la declaració d’EUiA, si es que es podien arribar a 
considerar esmenes, i en segon lloc, el Sr. Heredia va dir que rebutjava la forma en que s’havia 
portat a terme, indicant que es podien tenir tots el dubtes i desacords que es volguessin, però en 
cap cas admetia que a un grup d’esquerres se li digués que formulava un discurs d’extrema 
dreta. Per tant, va dir que no votaria a favor de la proposta feta per la Sra. Jardí, mentre que pel 
contrari, sí que votaria a favor de la declaració d’EUiA. 
 
 
A continuació va fer ús de la paraula la Sra. Bruguers Jardí, assenyalant que la seva intenció no 
havia estat la de desqualificar al Sr. Grau, però sí que havia pretès posar de manifest que el que 
no es podia fer era presentar declaracions polítiques que, al cap i a la fi, el que representaven era 
una proposta ideològico-política per a que fos aprovada pel ple, i que aquesta declaració fos en 
realitat un text en el qual la funció de retallar i enganxar no hagués funcionat correctament. La 
declaració tenia dues parts: d’una banda, el Manifest de Fraga, respecte del qual s’hi podria 
estar d’acord, i d’altra, els afegitons fets pel Sr. Grau, o el partit del Sr. Grau, per no dir que ho 
personalitzava, i en aquest cas en concret doncs, hi havien clares contradiccions, indicant en 
aquest sentit que si el Manifest de Fraga el que traspuava era aquesta prudència a la que abans 
s’havia fet esment respecte dels transgènics, la resta del text no era pas així. Per això, va dir la 
Sra. Jardí, s’havia d’intentar presentar declaracions una mica més sòlides, ja que sinó, el que es 
podia interpretar era que o bé la posició no era del tot clara, o el que s’intentava fer era una 
utilització política. A aquests efectes, la Sra. Jardí va recordar que el que s’intentava fer des del 
Govern de Catalunya, i més en concret des de la Conselleria d’Agricultura, governada pels 
socialistes,  era avançar en aquests cultius transgènics, de la ma de la Unió Europea i de la ma 
dels especialistes que coneixien el tema, i si es reclamava participació ciutadana per donar el 
vist-i-plau als cultius transgènics, el que no es podia fer era declarar Gavà lliure de transgènics 
per un simple decret. Certament, la Sra. Jardí va dir que era partidària de la cautela, però que en 
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els termes en que estava redactada la declaració, el grup municipal socialista no podia aprovar-
la de cap manera.  
 
 
De nou va fer ús de la paraula el Sr. Grau, indicant que no entraria en debats ni disquisicions 
sobre la bondat o no de la redacció, però el que si estava clar i meridià era que no hi havia hagut 
cap voluntat de fer la mínima aproximació, ni cap consulta per tal de intentar veure quin era el 
sentit de la declaració presentada, si es que alguna part de la mateixa plantejava dubtes, ni 
tampoc cap mena de contacte, la qual cosa deixava prou clar que la voluntat era, de d’un primer 
moment, de votar en contra sense més. Per altra part, i més enllà del que havia dit el Sr. Reyes, 
que compartia en un cent per cent, el Sr. Grau va manifestar que hi podien haver hagut molts 
més arguments tècnics dels que s’havien esmentat, però en qualsevol cas, i pels mateixos 
principis i objectius que s’havien formulat, i pels arguments exposats pel Sr. Reyes, es podia dir 
que avui per avui no només no hi havia cap benefici directe, sinó que si es fes un balanç dels 
beneficis i costos, aquests sobrepassaven de bon tros els possibles beneficis derivats dels 
transgènics, sobre tot pel que feia a la contaminació ambiental, a la salut de les persones, i una 
pèrdua gravíssima de biodiversitat, afegint en aquest sentit que els monocultius eren 
absolutament contraris a la biodiversitat. Per això, davant d’aquest difícil i fràgil equilibri, el 
principi de precaució venia a dir que no hi havien beneficis que compensessin els greus 
desavantatges d’aquestes tecnologies, la qual cosa no volia dir que no es podia seguir fent 
recerca, que no es podés seguir investigant de manera controlada els beneficis i riscos reals 
derivats d’aquests cultius. En definitiva, si s’anava al text presentat, i tot semblava indicar que 
la portaveu del grup socialista no se l’havia acabat de llegir, ja que en cap moment es demanava 
declarar Gavà lliure de transgènics, la única cosa que es deia era proposar que la Generalitat 
declarés avui per avui Catalunya lliure de transgènics, afegint que es podia discutir si havia de 
ser avui, d’aquí a tres anys o si calia establir una moratòria fins que hi hagués prou solidesa 
científica i tècnica per dir amb una certa seguretat si els transgènics eren o no perjudicials, i en 
tot cas, calia pensar que es mirava de protegir que l’agricultura ecològica fos possible, que calia 
donar garanties i que calia anar i impulsar una agricultura sostenible, productiva i socialment 
responsable i que el Govern de Catalunya ja estava impulsant, govern que d’altra banda, va 
recordar el Sr. Grau, no era únicament el govern del PSC.              
 
 
 
3) - DECLARACIÓ POLÍTICA PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL D’IC-EV-IG 

PER IMPULSAR MESURES QUE PERMETIN A LES PERSONES INVIDENTS, 
PODER EXERCIR EL DRET A VOT 

 
Aprovar la Declaració Política, presentada inicialment pel Grup Municipal d’IC-EV-IG,  per 
impulsar mesures que permetin a les persones invidents poder exercir el dret de vot, declaració  
que, després del debat i un cert consens entre els grups que finalment votarien a favor, diu així 
en la seva part dispositiva:  
 
Primer.- Instar al Govern de la Generalitat a garantir el vot secret i per a les persones invidents, 
reconeixement així el dret dels discapacitats a l’exercici dels drets i obligacions que implica el 
procés electoral, i a garantir també l’accessibilitat als col·legis electorals, a la informació 
electoral i a la igualtat en l’exercici del vot a Catalunya.  
 
Segon.- Instar el Govern de l’Estat  a avançar decididament en la reforma de la LOREG. 
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Tercer.- Comunicar aquest acord als ajuntaments del Baix Llobregat, a la Federació de 
Municipis de Catalunya, a l’Associació Catalana de Municipis, a la Federació Espanyola de 
Municipis i Províncies, a la Generalitat de Catalunya, als Grups Parlamentaris del Parlament de 
Catalunya, al Govern de l’Estat espanyol i als Grups Parlamentaris del Congrés dels Diputats. 
 
Aquesta Declaració Política va ser aprovada per dotze (12) vots a favor (11 PSC i 1 IC-EV-IG), 
cap en contra i vuit (8) abstencions (3 del PPC, 2 EUiA, 2 de CiU i 1 ERC), donant-se per tant 
el vot favorable de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la 
Corporació presents –en aquest moment- a la sessió (20), quòrum que, amb caràcter general, 
exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i 
l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei 
municipal i de règim local de Catalunya. 
 

---------- 
 
El Sr. Juan Antonio Heredia va començar la seva intervenció indicant que l’únic grup que havia 
presentat esmenes havia estat el grup socialista, les quals havien estat acceptades, i afegint que 
passaria a llegir la declaració tal com havia quedat després de la incorporació d’aquelles. El text 
deia el que segueix:  
 

“En el passat referèndum de l’Estatut de Catalunya les persones invidents no van poder 
votar amb igualtat de condicions. La Generalitat havia previst una prova pilot per imprimir 
les paperetes en Braille, però la Junta Electoral Central, la va desestimar. Les persones 
invidents, un cop més, no van tenir dret al vot lliure i secret tal i com contempla la 
Constitució espanyola als seus articles 23, 68 i 69. 

 
Article 23 
1. Els ciutadans tenen el dret a participar en els afers públics, directament per mitjà de 

representants lliurement elegits en eleccions periòdiques per sufragi universal. 
2. Tenen també el dret d’accedir en condicions d’igualtat a les funcions i als càrrecs 

públics, amb els requisits que les lleis assenyalin. 
 

Article 68 
5.  Són electors i elegibles tots els espanyols que estiguin en ple ús dels seus drets 
polítics. La llei reconeixerà l’exercici del dret de sufragi als espanyols que es trobin 
fora del territori d’Espanya i l’Estat els facilitarà. 

 
Article 69 
 
3. Els votants de cada província elegiran quatre Senadors per sufragi universal, lliure, 

igual, directe i secret en els termes que assenyali una llei orgànica. 
 

La redacció de l’actual Llei Orgànica 5/1985, de 19 de juny, de Règim Electoral General 
(LOREG) preveu que “les persones que, per defecte físic, estiguin impedides per escollir 
papereta o col·locar-la dins del sobre i lliurar-la al President de la Mesa, poden servir-se 
per aquestes operacions d’una persona de la seva confiança”, però, en canvi, l’article 86 
(punt número 1) del mateix text legal estipula que el vot és secret. 
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Atès que per les persones invidents ambdós articles són contradictoris, i en conseqüència 
no poden exercir el seu dret al vot secret, ja que cal que “confiïn” en una tercera persona. 
 
Atès que les persones invidents no estan impossibilitats de llegir, ja que tenen el seu propi 
alfabet (el Braille), que els permet llegir i escriure, tenen les mans hàbils per llegir, triar la 
papereta, introduir-la al sobre, i lliurar-la al president de la mesa. El problema doncs, no 
és d’impossibilitat material, sinó d’inaccessibilitat. 

 
Atès que el fet d’imprimir paperetes en Braille o fer servir les existents aplicant el mètode 
Suec faria possible que aquest col·lectiu pogués disposar del seu dret a vot secret i lliure, 
sense la necessitat de dependre de terceres persones. 

 
Atès que ha de ser voluntat dels poders públics, propiciar accions positives que trenquin les 
barreres d’accessibilitat. 

 
ACORDS: 

 
Primer.- Instar al Govern de la Generalitat a garantir el vot secret i per a les persones 
invidents, reconeixement així el dret dels discapacitats a l’exercici dels drets i obligacions 
que implica el procés electoral, i a garantir també l’accessibilitat als col·legis electorals, a 
la informació electoral i a la igualtat en l’exercici del vot a Catalunya.  

 
Segon.- Instar el Govern de l’Estat  a avançar decididament en la reforma de la LOREG. 

 
Tercer.- Comunicar aquest acord als ajuntaments del Baix Llobregat, a la Federació de 
Municipis de Catalunya, a l’Associació Catalana de Municipis, a la Federació Espanyola 
de Municipis i Províncies, a la Generalitat de Catalunya, als Grups Parlamentaris del 
Parlament de Catalunya, al Govern de l’Estat espanyol i als Grups Parlamentaris del 
Congrés dels Diputats.” 

 
---------- 

 
 
 
 
Una vegada acabada la votació la declaració política, amb el resultat que figura a 
l’encapçalament d’aquest punt, el Sr. Alcalde va manifestar que aquest era l’últim ple del 
mandat, i que per això, amb caràcter extraordinari, s’obriria un torn especial de paraules per tal 
que cadascun dels portaveus dels diversos grups municipals  podés fer una valoració de conjunt 
de la legislatura. 
 
Atorgada la paraula als portaveus, el Sr. Juan Antonio Heredia, en nom d’IC-EV-IG va  ser el 
primer que va obrir aquest torn especial de paraules, manifestant textualment el que segueix:  
 
 “Alcalde, regidores y regidoras, amigas y amigos,  
   

En primer lugar me gustaría agradecer a esas 143 personas que me han enviado un 
correo electrónico al saber que no me presentaba a las próximas elecciones municipales. 
Algunas de ellas, conocedoras del proceso que me ha llevado a tomar esta decisión me 
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felicitaban por la decisión tomada; otras me planteaban que no entendían esta decisión 
de retírame;  y otras me animaban a continuar presente, de alguna manera, en la vida 
política de Gavà, dando continuidad a la tarea ya iniciada durante este mandato. A todas 
ellas: muchísimas gracias, pero quiero dejar bien claro que no voy a tratar este tema y 
que la decisión de no presentarme  a las próximas elecciones municipales de mayo del 
2007, dejando mis cargos políticos y mi militancia dentro de ICV, es fruto de todo el 
proceso que he llevado con la dirección nacional de ICV en la decisión de formar 
coalición con EUiA en las próximas elecciones municipales. Entiendo que se quieran 
saber los motivos de todo lo ocurrido, y estoy convencido que con el tiempo se sabrá 
todo y se pondrá a cada uno en su lugar. Pero creo que hoy, aquí, en este acto no es el 
momento oportuno de explicarlo. Lo que sí es oportuno, es explicar cual ha sido mi 
gestión de las responsabilidades municipales que he tenido durante este mandato y el 
resultado del Pacto de Gobierno Municipal entre el Partit Socialista de Catalunya y la 
coalición Iniciativa-Els Verds-Independents per Gavà que represento en este último 
pleno.  

   
El Pacto, tal como anuncié al inicio del presente mandato después de su firma, no ha 
representado sólo establecer una manera diferente de hacer política en nuestra ciudad, 
con una concepción plural, de izquierdas, aunando esfuerzos y sumando opiniones sino 
que ha permitido, sin duda, dar un gran paso en la mejora de la calidad de vida, la 
mejora del bienestar de nuestros ciudadanos y ciudadanas al desarrollar un conjunto de 
políticas basadas en los principios de igualdad, justicia social, sostenibilidad, 
participación ciudadana y fomento de los derechos humanos y el respeto al medio 
ambiente. Pero además, dado el cumplimento de sus objetivos, el resultado del Pacto  lo 
reafirma, aún más, como un instrumento válido y una forma de hacer política positiva 
para nuestra ciudad. Nuestra contribución al Pla de Ponent, que ha tenido el visto bueno 
de la Conselleria de Medi Ambient de la Generalitat de Catalunya, es uno de los 
ejemplos más claros, que nos ha permitido iniciar una política de vivienda protegida, 
llegando al 48% de las viviendas que se construyan, y un respeto sostenible con el 
desarrollo equilibrado de la ciudad y el medio ambiente. Sensibilidades y formas de 
hacer que creemos no estarán aseguradas en el futuro político de nuestra ciudad. Es por 
eso que, para continuar la tarea realizada, para seguir contribuyendo a este desarrollo 
sostenible de nuestra ciudad y para garantizar que esas sensibilidades y, sobre todo, esta 
forma de hacer unitaria siga presente en la vida política de Gavà, que les anuncio la 
creación oficial de la Plataforma Cívica Social de Gavà, formada por un colectivo de 
personas  de diferentes sensibilidades políticas y sociales y por miembros que 
integraban, durante este mandato la candidatura de IC y de Independents per Gavà. 
Como he dicho antes, no voy a ahondar más en este tema y sí que quiero hablar de la 
gestión que hemos desarrollado desde nuestras responsabilidades municipales, 
intentando ser lo más breve posible, pero también tenéis que entender, que sí es 
oportuno que, en este mi último pleno, deje constancia de la labor desempeñada y los 
logros obtenidos.   

   
Quiero agradecer al anterior alcalde, señor Dídac Pestaña, la confianza depositada en 
nuestra coalición y el llevar a cabo el pacto de gobierno entre las dos formaciones 
políticas y la decisión de designarme regidor-delegado de Civismo y Protección Civil 
desde noviembre del 2003 hasta junio de 2005.  
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En el apartado de Civismo, me gustaría aclarar, en primer lugar, que es una Concejalía 
que está implicada con todo el Ayuntamiento y por lo tanto, es un trabajo transversal en 
todas las direcciones. La presentación en audiencia pública de participación, en junio 
del 2005, del Plan de Civismo 2005-2011, nos ha permitido dotarnos del instrumento y 
formas de trabajar que, junto a la definición y puesta en marcha de los ejes temáticos,  
harán posible el avanzar hacia un modelo de ciudadanía más cívica y solidaria. No 
obstante, debemos de tener en cuenta, que las actuaciones que hemos hecho en el 
Ayuntamiento de Gavà en materia de Civismo no comienza con el Plan sino que, por el 
contrario,  éste es fruto del trabajo realizado en los dos años anteriores. Quiero destacar, 
de forma resumida, algunas de estas actuaciones: 
   
- La ampliación en toda la ciudad del sistema de recogida de materia orgánica que 
incluye la ampliación de los horarios y puntos de recogida de la deixalleria móvil.    
- La presentación, en el marco del Consejo Escolar, del proyecto “Civismo en la 
ciudad”. Este proyecto ofrece a la comunidad educativa y a las entidades de tiempo libre 
la posibilidad de que los niños y niñas y los jóvenes aprendan el respeto por los demás y 
por el entorno, a través de diferentes juegos y talleres.   
- La edición de material informativo sobre tenencia de animales de compañía y de 
promoción de la adopción de perros y la campaña sobre la tenencia responsable en 
colaboración con la Concejalía de Medio Ambiente.  
- La elección de civismo como eje temático de trabajo en la primera Audiencia Pública 
de Jóvenes de la ciudad. Esta Audiencia sirvió para que los jóvenes de los diferentes 
centros educativos de Gavà pusiesen en común, mediante talleres participativos, sus 
inquietudes y propuestas sobre civismo.   
- La presentación pública del Plan al Consejo de Ciudad del 1 de marzo del 2007. 
Previamente se había realizado un taller participativo en el que los integrantes del 
Consejo debatieron los cuatro ejes de actuación en los que se estructura el Plan, 
identificando situaciones cotidianas  y generando propuestas de actuación para 
promover el civismo y el compromiso de la ciudadanía.  
- Puesta en marcha del servicio gratuito de limpieza de graffiti y pintadas de las 
fachadas y paredes.  
- Ampliación de la flota de vehículos de la empresa municipal PRESEC para mejorar la 
limpieza viaria de las calles, siempre compatibilizando el rendimiento con el ahorro de 
recursos.  
- Creación de un cuerpo de agentes cívicos para sensibilizar, divulgar e informar a la 
ciudadanía sobre la importancia del civismo y el medio ambiente, así como hacer de 
vínculo de comunicación entre la ciudadanía y el Ayuntamiento.  

   
En cuanto a la Concejalía de Protección Civil me gustaría destacar algunas acciones que 
realizamos en el año 2003 hasta 2005, como:   
- La aplicación de la Ley del 22 de abril /03 de la Generalitat de Catalunya  que nos 
indicaba que teníamos que hacer la limpieza perimetral  de las urbanizaciones. En esto 
hemos sido pioneros en Catalunya y me atrevo a decir que en el resto del Estado. Quiero 
resaltar que fue posible también por la participación de los ciudadanos y ciudadanas de 
las cuatro urbanizaciones: Can Tries, Ca n’Espinós, Mas Bruguers y La Sentiu.  
- Constituimos con otros municipios fronterizos a Gavà, el consorcio de las Muntanyes 
del Baix para trabajar conjuntamente con la prevención de incendios, con la red de 
caminos, etc.  
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- Balizamos los cuatro kilómetros de playas de Gavà para que los bañistas quedaran 
separados de las embarcaciones o las motos de agua.  
- Conseguimos un camión escalera de bomberos para nuestra ciudad de Gavà.  
- Contratamos a los Agentes de Defensa Forestal los 12 meses del año para todo el tema 
de prevención de incendios y la conservación de nuestra zona forestal.   
- También compramos un coche totalmente equipado para nuestros Agentes de Defensa 
Forestal.   
- Arreglamos los depósitos de agua para los helicópteros en caso de incendio y abrimos 
caminos para que los camiones de bomberos pudieran pasar por las zonas forestales.    
Todo este trabajo lo realizamos conjuntamente con el teniente de alcalde, señor Víctor 
Carnero, al que quiero agradecer su colaboración. 

  
En junio de 2005, con la entrada del actual alcalde, señor Joaquim Balsera, renovamos 
el Pacto de Gobierno, y fui nombrado teniente alcalde, con competencias delegadas de 
la Concejalía de Civismo, Inmigración, Cooperación y Derechos Civiles. Quiero 
agradecer al alcalde, muy personalmente, su confianza, ya que ampliamos el nivel de 
gestión que nuestra coalic ión venía desarrollando hasta el momento. Algunas de las 
acciones a destacar de las llevadas a cabo en la Concejalía de Inmigración son:  
- Guía d’Acollida dels nouvinguts que tiene como objetivo potenciar la autonomía de las 
personas inmigrantes  en el acceso y el conocimiento de los recursos de la ciudad.  
- Tríptico informativo Empadrónate, que explica quién puede empadronarse, la 
documentación necesaria, las ventajas por estar empadronado y dónde hacerlo.  
- Servicio de Orientación Sociolaboral para Inmigrantes, que consiste en favorecer la 
información y asesoramiento laboral para facilitar la integración sociolaboral.  
- Programa de Difusión y Sensibilización contra la Discriminación para combatir

  la discriminación a nivel sociolaboral, por razones de origen y/o de género. 
- Talleres Interculturales para los jóvenes, como créditos variables en los IES, con la 
finalidad de promover la interculturalidad y contribuir en una mayor y mejor 
convivencia.  
- Servicio de Traducción PAC, que permite facilitar una mejor comunicación.  
- Realización de un estudio sobre la inmigración extranjera en Gavà.  
- Divulgación entre los inmigrantes de Gavà de la formación que ofrece la Escuela de 
Adultos l’Eramprunyà.  

   
En cuanto al tema de cooperación se han triplicado, durante este mandato, las ONG’s de 
Gavà a nivel local y a su vez se ha potenciado que estas sean el vínculo con aquellos 
países más necesitados.  

         - Se ha creado una partida de emergencia para ayudar a cualquier país que lo necesite  
en caso de catástrofe natural.   

  -  Hemos consolidado las becas de cooperación y a su vez hemos creado, con la 
Universidad Politécnica de Catalunya, el postgrado de Agente de Desarrollo  
Internacional.   

  - Desde 2004 estamos destinando el 1% de los recursos económicos consolidados del 
Ayuntamiento de Gavà para la cooperación internacional.  

  - Hemos creado y consolidado la Guía de Valores Cívicos y Solidarios en la comunidad 
educativa y en las entidades de tiempo libre.  

  - Se ha constituido la Comisión del 1% que son los que valoran y aprueban los 
proyectos y las aportaciones económicas.  
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  - Se ha creado la Comisión Técnica para hacer el seguimiento de los proyectos de 
cooperación y garantizar la correcta aplicación de los fondos públicos destinados.  

  - Este año, esta comisión, irá a Bata ha hacer el seguimiento del proyecto de las 
Hermanas Agustinas Misioneras de Gavà.  

   
Por lo que respecta a la Concejalía de Derechos Civiles cabe  resaltar, sobretodo, que 
con la creación, en octubre de 2005, de la Oficina de Derechos Civiles, nuestra ciudad 
se dota, de forma innovadora, de un instrumento imprescindible en la orientación para la 
defensa de los derechos de las personas en general, con especial atención al derecho de 
igualdad, y en la denuncia contra cualquier tipo de discriminación. Me gustaría destacar, 
también, algunas acciones que hemos realizamos en este apartado:  

  - Creación del Festival Internacional de Cine, Paz y Derechos Humanos con la finalidad 
de sensibilizar, promover y educar en la cultura de la paz y los derechos humanos. Este 
festival lleva ya dos ediciones.  

  - Conmemoración anual del Día Internacional de los Derechos Humanos para promover 
la sensibilización y difusión de los derechos humanos entre los ciudadanos y ciudadanas 
de Gavà.  

       - Celebración del Día Internacional de los Derechos de los Niños como conmemoración 
de la fecha en qué las Naciones Unidas aprobaron la Declaración Universal de los 
Derechos de los Niños.  

 - Adhesión, el 26 de febrero de 2004,  a la Carta Europea de Salvaguarda de los 
Derechos Humanos a la Ciudad. Uno de los compromisos de la adhesión consiste en la 
difusión de la Carta a la ciudadanía, por esto el año 2006 se realizó un esfuerzo por 
hacer llegar a todos los ciudadanos y ciudadanas de Gavà la Carta.  

  - El año 2006, la Oficina de Derechos Civiles, editó l’Informa’t para las entidades y 
asociaciones de Gavà. Se trata de una herramienta de información para que los 
ciudadanos y ciudadanas de Gavà tengan acceso a los diferentes servicios que hay en 
nuestra ciudad.  

 - Celebración del Día del Discapacitado y Derechos Humanos. Durante este día se 
proponen una serie de actividades a lo largo de la jornada dirigidas a conseguir que los 
participantes reflexionen sobre de qué forma podemos ayudar a hacer más accesible  
nuestro entorno a todas las personas.  

  - Celebración del Día Internacional de la Paz para fomentar la cultura de la paz entre el 
jóvenes de Gavà.  

   
Aparte de todo ello, quiero también asumir los errores y los aciertos que ha tenido este 
equipo de gobierno, ya que gobernar significa también asumir responsabilidades. Hasta 
aquí mi exposición. Quiero terminar manifestando mi agradecimiento al Alcalde y al 
Grupo Socialista por su complicidad y lealtad institucional. A todos los portavoces 
municipales por los acuerdos adoptados por unanimidad: el Pacto por el Civismo y el 
Pacto por la Nueva Ciudadanía. A los compañeros y compañeras de Consistorio por su 
apoyo y colaboración. A mi equipo técnico, en particular, y a todos los trabajadores y 
trabajadoras del Ayuntamiento, en general, porque sin ellos no hubiera sido posible 
realizar todo lo explicado.  

   
Me voy, pero no es un hasta luego, sino un hasta mañana. Muchas gracias.”  

 
A continuació, va fer ús de la paraula el Sr. Marcel·lí Reyes, en nom del grup municipal d’ERC, 
el qual va començar la seva intervenció indicant que no tenia massa clar el format d’aquestes 
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intervencions, però que havia decidit fer-ho d’una manera més personal. En aquest sentit, el Sr. 
Reyes va dir que per a ell, aquests quatre anys, encara que no del tot complerts, però gaire bé, 
havien estat molt importants, perquè per una persona que viu en una ciutat, assolir una tasca de 
responsabilitat política com ho havia estat el fet de formar part del ple municipal, encara que des 
de l’oposició, era realment una tasca especialment significativa. Així les coses, el Sr. Reyes va 
dir que pensava que no calia enumerar la feina feta, que aquesta estava aquí i que ja havien fet 
bastant publicitat respecte del treball portat a terme pel seu grup, i per tant, en expressió del 
President Pujol, ara no tocava. D’altra banda, el Sr. Reyes va dir que quan va entrar a 
l’ajuntament, venia amb la clara intenció de vendre un producte, que no era altra que controlar 
l’acció d’una majoria de govern i que aquesta era una feina que l’havien fet i l’havien anat 
explicant, per bé que les primeres víctimes havien estat no les persones que estaven assegudes 
en el ple, sinó tots els treballadors que havien tingut de suportar tot un seguit de preguntes, 
escrits, al·legacions, consultes, etc., afegint finalment que si algú tenia el valor de consultar-les, 
estaven penjades a la pàgina web. En aquest sentit, el Sr. Reyes va dir que se’l podria criticar, 
cosa que acceptava, però el que tampoc ningú li podia negar era la intensitat de la feina feta, 
sense que en cap cas es podés extraure de la seva intervenció cap tipus de victimisme, ja que ho 
havia fet de gust, li agradava el que feia, ho tornaria a fer, i sobre tot, havien complert amb allò 
que s’havien compromès davant de la ciutadania. Així doncs, respecte dels agraïments, i sense 
perjudici del que ja havia expressat prèviament en relació als funcionaris i treballadors 
municipals, cosa que era òbvia d’altra banda, sí que havia de fer un reconeixement molt especial 
cap a tota aquella gent que dins del seu partit havia fet possible que la feia feta arribés a bon 
port, i més quan al tractar-se d’un grup unipersonal, era de calaix que ell sòl no l’hagués pogut 
portar a terme, afegint que al darrera de cada proposta, prec o pregunta, hi havia sempre una 
persona que l’havia treballada a fons, recalcant que ell era només l’últim d’una llarga cadena. 
Així mateix, el Sr. Reyes va agrair també la paciència que havien tingut el seus companys de 
consistori, i més quan entre les seves virtuts no estaven les coses protocol·làries. Finalment, el 
Sr. Reyes va dir que la seva feina l’havia viscut amb molta intensitat, i fins i tot, en algun 
moment, amb una profunda passió política, i encara que potser es podia haver queixat en algun 
moment, també era cert que havia estat un plaer, que havia estat un descobriment continu, i 
també, perquè no dir-ho, havia descobert en alguns dels seus adversaris polítics unes virtuts que 
en altra cas li haguessin passat del tot desapercebudes, afegint que en una altra etapa de la seva 
vida li agradaria aprofundir en aquestes relacions, perquè algunes persones li havien interessat 
força a títol individual. Ja per acabar, el Sr. Reyes va manifestar que si hi havia gent que en 
algun moment hagués tingut algun dubte sobre determinades qüestions, estava disposat a fer els 
aclariments que calguessin, i si algú s’hagués pogut sentir ofès en algun moment, demanava 
disculpes, sabent que el seu caràcter era el que era, ja que la seva manca de protocol de vegades 
podia donar lloc involuntàriament a pensar coses que no eren, però que en qualsevol cas, no es 
podia dubtar que havia estat una persona franca, oberta i accessible, i una prova de l’anterior ho 
mostrava el fet que en algun moment havia tingut la temptació de criticar al company Sr. 
Heredia, però que no ho havia fet perquè avui no tocava, donant finalment les gràcies a tothom.            
 
 
Seguidament, va fer ús de la paraula el Sr. Josep Maria Dalmau, en nom de CiU, el qual va 
indicar que era un fet molt emotiu poder parlar en aquest darrer ple, encara que va dir que 
intentaria deixar de banda aquesta emotivitat, perquè avui era un dia per expressar un sentiment 
de goig, amb bones formes, com sempre ho havia estat en aquest ple. Per això, va dir que havia 
fet un petit escrit, que va llegir, i que deia textualment el que segueix: 
 

“Senyors i senyores regidores, com a portaveu del grup municipal de Convergència, en 
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aquest darrer ple de la legislatura, no faré cap balanç de la bona feina que ha fet el 
nostre grup municipal, atès que així ja queda reflectit a totes les actes, comissions i 
plens que existeixen a la casa. El nostre grup municipal avui només vol agrair a tots els 
regidors i regidores, així com també als funcionaris el bon ambient que sempre ha 
existit durant aquests quatre anys. Tots els grups municipals hem defensat les nostres 
idees i posicions amb serietat, buscant la feina ben feta, i mai s’han perdut les formes 
per defensar les propostes de cadascú, per fer un Gavà millor i per a tots, però si que 
desitjo ressaltar l’excel·lent paciència de l’oposició davant el no reiteratiu i majoritari 
de l’equip de govern. Ara, els dos regidors de Convergència donem al Sr. Alcalde la 
seva amistat, així com a tots els regidors i regidores que continuaran, com els que ja  
no formaran part dels diferents grups municipals. A tots i a totes, que tinguem salut i 
sort. Senyors regidors, senyores regidores, permeteu-me de prendre’m la llicència de 
donar personalment les gràcies als funcionaris en general per la seva paciència, i per 
tot el que he après durant vint-i-set anys de regidor en aquest ajuntament, i 
especialment al Secretari, Guillermo de Prada, al fins ara Interventor Gonzalo Bescós, 
i al Cap d’urbanisme Carlos Ramos, a tots ells el meu sincer agraïment per tot el que 
m’han ensenyat i he après en aquest Ajuntament. Per acabar, no deixaré d’anomenar al 
regidor i company Francesc Xavier Alavedra, que durant quatre anys hem viscut 
intensament totes les feines pròpies del càrrec, i fent-ho lo millor possible, i si no ho 
hem fet és perquè no ho hem sabut fer millor, però sí que hem posat el nostre 
entusiasme i el millor de nosaltres per fer el millor per Gavà, així com a la periodista i 
companya de treball del grup municipal, Mercè Mosseguí, per la seva gran tasca que 
ha desenvolupat durant aquests anys en que hem estat treballant  junts per Gavà. 
Senyor Alcalde, senyors regidors, senyores regidores, senyors funcionaris, a tots moltes 
gràcies.”                

 
 
Per la seva part el Sr. Jaume Grau, en nom d’EUiA, va començar la seva intervenció indicant 
que en aquest últim ple de mandat semblava que tocava fer una mica de balanç i de 
plantejament de com havia anat tot plegat, assenyalant que a l’hora de intentar recopilar o 
sintetitzar tot el treball que havia fet el seu grup durant aquests últims quatre anys, amb pocs 
números es podia resumir: més de cinc-cents precs i preguntes, sol·licituds, propostes diverses, 
etc., més de quaranta declaracions polítiques sobre els temes molt diversos, però especialment 
sobre aspectes ambientals socials, solidaris, etc., desenes d’esmenes, al·legacions, intervencions, 
etc. per tal de portar a terme allò que els va encomanar la ciutadania, és a dir, controlar l’equip 
de govern i plantejar una alternativa. En aquest sentit, el Sr. Grau va dir que aquest control i 
fiscalització no havia estat incompatible amb el fet de formular propostes pròpies, i per tant, 
d’intentar portar al ple el projecte polític d’EUiA, i així s’havia fet en temes com habitatge 
sostenible,  amb una primera proposta de pla d’habitatge presentada l’any 2004, i que fins dos 
anys més tard no va ser assumida pel govern municipal; una alternativa real i possible al Pla de 
Ponent, compatibilitzant habitatge i protecció de l’entorn natural; uns models de participació 
que, tot i amb dificultats, s’anaven obrint pas en aquest ajuntament, així com un repte molt 
important que encara estava pendent i que tant de bo que s’aconseguís ben aviat, com era un 
pressupost participatiu; o mesures concretes i puntuals que després, encara que l’equip de 
govern se les hagués apropiat, van sortir de la seva formació política, com propostes de compra 
ètica, comerç just i sostenible, ampliació de serveis locals de transport públic com el GavàBus, 
etc. En aquest sentit, el Sr. Grau va dir que aquestes propostes s’havien pogut materialitzar 
gràcies a la tasca d’EUiA, com també, com no,  gràcies a la resta de grups, els quals certament 
havien treballat també amb totes les energies i tota la il·lusió, afegint que algunes d’aquestes 
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mesures que s’havien materialitzat quedarien pel futur de la ciutat, perquè eren veritables èxits 
col·lectius. En aquest sentit, el Sr. Grau va dir que la seva aportació potser havia estat petita, 
però absolutament sincera i il·lusionada, amb la ferma voluntat de treballar per la ciutat, i això 
s’havia aconseguit tot i tenir al davant un govern socialista amb majoria absoluta, encara que 
amb la col·laboració d’un altre grup, tot sigui dit, però amb el benentès que durant aquest 
mandat, a l’igual que en molts mandats anteriors, l’equip de govern havia estat bastant 
insensible i poc receptiu a les propostes de l’oposició, amb una patrimonialització excessiva del 
govern municipal, i amb un certa voluntat de tenir l’exclusiva de tots els èxits de la ciutat. En 
qualsevol cas però, tot i les discrepàncies que havien pogut existir, sempre ho havien estat des 
del més absolut respecte per les formes. En definitiva, i en opinió del Sr. Grau, el que 
caracteritzava el període en que ell mateix havia estat membre del ple, i si se li permetia, encara 
que fes una referència més aviat personal, i sempre des del respecte més absolut al treball de les 
altres forces polítiques, quan l’any 1999 EUiA va accedir per primera vegada a l’Ajuntament de 
Gavà, la  incorporació del seu grup al ple va esdevenir una petita revolució respecte dels 
períodes anteriors, tant en les formes com en els plantejaments, especialment per la 
perseverància i la insistència a l’hora de defensar les propostes, que d’alguna manera havia 
comportat que es governés una mica millor, donant un fort impuls a la fiscalització i control dels 
òrgans de govern, i sobre tot, amb la voluntat de que es visualitzés que hi havia un altre 
projecte, alternatiu, real i autònom al de l’equip de govern, anticapitalista i crític amb l’actual 
sistema que teníem, i a més, amb la convicció personal que per molt que les nostres institucions 
públiques, parlaments, governs, etc. funcionessin correctament, sempre resultaven insuficients 
en l’actual sistema democràtic per tal d’aconseguir la participació de la ciutadania en la 
governabilitat de les ciutats, desitjant que en el futur aquest ajuntament fes avanços importants 
en aquesta matèria. A aquests efectes, el Sr. Grau va recordar que el divorci entre la ciutadania i 
els governants era cada vegada més evident, corrent el risc de caure en mans de moviments 
extremistes que només buscaven aprofitar-se de la situació per tal d’obtenir un benefici personal 
o polític, que anava més enllà de qualsevol benefici col·lectiu o ciutadà, raó per la qual calia 
mobilitzar la ciutadania cap a una participació més intensa en els assumptes públics, fomentant 
el pluralisme i la diversitat d’idees i opinions propi d’una societat democràtica. En últim terme, 
el Sr. Grau va dir que aquests darrers vuit anys havien estat irrepetibles, que havia estat un 
privilegi extraordinari poder compartir amb tanta gent la transformació de la ciutat, a més 
d’assumir l’extraordinària responsabilitat de representar les aspiracions de la gran quantitat de 
persones que els havien recolzat en els comicis anteriors, i traslladar les seves il·lusions i 
expectatives al ple de l’ajuntament, col·laborant constructivament des de l’oposició en la noble 
tasca del govern de la ciutat, per molt que restaven encara grans reptes i greus problemes per 
abordar amb profunditat, raó per la qual va desitjar que els propers consistoris ho fessin en 
benefici exclusiu dels ciutadans i ciutadanes de Gavà. Tanmateix, el Sr. Grau no va voler deixar 
escapar l’ocasió per tal de felicitar el personal funcionari i laboral d’aquest ajuntament, 
patronats i empreses municipals per l’atenció rebuda, demostrant sobradament que més enllà de 
les idees polítiques, hi havia un alt grau de professionalitat, agraint també als regidors i 
regidores que l’havien acompanyat durant aquests anys la col·laboració rebuda, i també, com 
no, pels bons moments de discussió i debat de les idees polítiques, que l’havien enriquit 
enormement a nivell personal i intel·lectual, i també a aquells altres companys de consistori que 
com ell, deixarien de pertànyer en el proper mandat al cos electiu de l’ajuntament, com la 
Carme León, en Manuel Maniega, en Vicente Navarro, en José Maria Martín Quiñones, en Juan 
Antonio Heredia, i els dos companys de CiU Josep Maria Dalmau i Francesc Xavier Alavedra, i 
finalment, als companys i companyes d’EUiA que els havien recolzat aquests dos darrers 
mandats, i als milers de veïns i veïnes que els havien donat suport en les diverses conteses 
electorals. Aquest seria doncs, va dir el Sr. Grau, el seu balanç d’aquest període, afegint que en 
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el proper període ja no hi seria present, per voluntat pròpia, i també perquè de manera expressa 
no volia estar en cap llista electoral, ateses les seves discrepàncies per la forma en que s’havia 
gestionat un determinat acord, coincidint en aquest cas amb el Sr. Heredia. Finalment, el Sr. 
Grau va indicar que la política no s’acabava a l’ajuntament, sinó que, afortunadament,  seguia al 
carrer.  
 
 
De la seva banda el Sr. Josep Llobet va manifestar que la seva intervenció seria estrictament 
protocol·lària, entenent perfectament que altres companys que ja no formarien part de la propera 
legislatura, haguessin tingut la voluntat de fer un balanç dels seus anys al servei de la coitat de 
Gavà des del ple de l’ajuntament. Així les coses, el Sr. Llobet va dir que la primera cosa que 
volia manifestar públicament era el seu agraïment als dos companys del seu grup municipal, 
José Antonio Sáez i Sergi Engli, i com no, també la dels dos seus assessors del grup municipal, 
el Sr. Alfonsín i la Sra. Benavides, així com al seu partit, ja que, evidentment, sense aquest 
conjunt de persones que l’integraven, el grup municipal del PPC no hagués pogut desenvolupar 
la tasca que havien portat a terme durant aquests anys. Així mateix, el Sr. Llobet no va voler 
passar per alt la tasca dels funcionaris i personal laboral de l’Ajuntament de Gavà, dient que 
sempre havien estat a l’alçada d’allò que se’ls demanava, demostrant novament la seva 
professionalitat, fent a la vegada esment especial del Sr. Gonzalo Bescós, ja jubilat, atès que no 
es trobava present. Així mateix, el Sr. Llobet va dir que també volia expressar el seu agraïment a 
tots els companys i companyes de consistori, insistint en el “tots”, perquè tothom, des del 
govern o des de l’oposició, havia desenvolupat dignament la tasca que els havia estat 
encomanada, i sobre tot, per a aquells companys i companyes que en la propera legislatura ja no 
hi serien presents, el nom dels quals havia estat recordat pel Sr. Jaume Grau, afegint però que no 
podríem deixar d’esmentar al Sr. Dídac Pestaña, el qual s’havia absentat una estona abans, 
indicant que a tots ells els dedicava una forta abraçada, especialment perquè de la seva veterania 
havia après moltes coses profitoses, desitjant-los en nom propi i en el del seu grup municipal, 
molta sort a nivell professional i personal en aquesta nova etapa. Ja per acabar, el Sr. Llobet va 
recordar que s’acostava la campanya electoral, desitjant també sort a tothom, i esperant que fos 
una campanya neta i respectuosa, com així havia estat durant totes les campanyes anteriors. 
 
 
Per la seva part, la Sra. Bruguers Jardí va manifestar que amb la celebració d’aquest darrer ple, 
es passava pàgina a la vuitena legislatura de la democràcia a Gavà, afegint que aquest darrer 
mandat havia tingut dos alcaldes, dos socialis tes, Dídac Pestaña i Joaquim Balsera, la qual cosa 
havia estat un veritable luxe per als socialistes, indicant en aquest sentit que havien guanyat les 
darreres eleccions amb majoria absoluta gràcies al liderat indiscutible del Sr. Dídac Pestaña, una 
persona amb una capacitat extraordinària per treure el bo i el millor de l’equip socialista en 
favor de la nostra ciutat, èxit que avalaven els fets i els resultats de les urnes, mandat darrera 
mandat, si bé també era cert que s’havia renovat la majoria absoluta gràcies a un programa de 
govern sòlid, avalat també per la solvència que els atorgava el fet d’haver governat aquesta 
ciutat durant molts anys. D’altra banda, gràcies al llegat de l’etapa Pestaña, s’havia pogut 
endegar aquesta nova etapa de renovació que havia suposat el canvi d’alcalde en aquest mandat. 
Joaquim Balsera havia pres el relleu i el liderat del projecte socialista, d’un projecte col·lectiu 
que no només era de tots els socialistes, sinó que ho era de tota la ciutadania de Gavà, i amb 
aquesta responsabilitat, Joaquim Balsera havia pres el relleu amb força, amb contundència,  amb 
il·lusió, amb una visió clara del futur, de cap a on ha d’anar Gavà. S’havia fet una transició 
tranquil·la, i un mandat tranquil, i encara que alguns pensessin el contrari, fent un bon ús de la 
majoria absoluta, perquè havien integrat IC-EV-IG en el govern, encara que els hauria agradat 
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poder integrar també EUiA, la qual cosa era una prova més de que el projecte socialista no era 
només un projecte de partit: governar la ciutat era el projecte de tots aquells que s’hi volguessin 
sumar,  i per això van estendre la mà per governar plegats cap a un futur millor per a Gavà. Així 
mateix, la Sra. Jardí va dir que aquests quatre anys havien estat la consolidació d’un model de 
ciutat equilibrat i sostenible, pròxim i amb capacitat per prendre l’empenta de la feina feta per 
impulsar-nos amb determinació i solvència cap el futur. A més, va dir la Sra. Jardí, s’havia 
millorat la transparència en la gestió, la governança i la proximitat gràcies a figures com el 
ROM, els consells de participació sectorial, el consell de ciutat, l’Agenda 21, s’havia millorat en 
la vertebració de la ciutat per tal d’aconseguir que l’urbanisme fos una eina per a la cohesió 
social, com n’eren una mostra el Pla d’habitatge, el Pla de millora de barris, la construcció de 
zones d’aparcament com el pàrking de la plaça Batista i Roca, s’havia fet el Casal de la Gent 
gran de Can Tintorer, s’havia treballat en la remodelació de l’auditori Joan Maragall, s’havien 
millorat les condicions de la via pública en tot el municipi,  s’havia treballat també per a la 
sostenibilitat i el medi ambient, s’havia implantat la recollida de la matèria orgànica a tot el 
municipi, s’havia treballat per a la clausura de l’abocador del Garraf, s’havia aprovat 
l’ordenança d’estalvi energètic, i s’havia inclòs l’espai de la Pineda en la xarxa Natura 2000, 
s’havia treballat també per la mobilitat, com ho mostrava el fet que mai s’havien fet a Gavà 
tantes millores en el transport públic urbà i interurbà, gràcies també a l’Entitat Metropolitana del 
Transport, s’havien millorat les zones per als vianants, com la rambla i la zona de l’illa, s’havia 
treballat també per l’educació, fent el projecte educatiu de ciutat, de manera participada i 
participativa, s’havia posat en marxa l’oficina municipal d’escolarització, s’havia millorat 
l’oferta formativa per a adults, s’havia treballat també per la joventut, amb l’audiència pública 
per a joves, amb la posada en marxa de l’observatori dels joves, també s’havia treballat en el 
camp de l’esport, aconseguint èxits importants de participació en els nostres esdeveniments 
esportius, essent una de les ciutats amb més i millors equipaments de la zona, s’havia treballat 
també pels serveis socials, s’havia fet el pla integral de la gent gran, s’havien millorat els 
equipaments per a les entitats, s’havia estat al costat de les associacions i entitats, s’havien 
iniciat els treballs per a la casa de les famílies; en definitiva, s’havia treballat per la cultura, per 
les relacions ciutadanes, per la societat del coneixement, pel comerç, per la promoció de la 
ciutat i pels serveis socials. En aquest sentit doncs, l’acció de govern havia donat compliment a 
tot el conjunt de reptes que es plantejaven els socialistes el 2003, afegint-n’hi fins i tot molts de 
nous. En darrer lloc, la Sra. Jardí va dir que volia donar les gràcies, en nom del partit dels 
socialistes, al conjunt de companys i companyes, al conjunt de regidors i regidores de Gavà, 
l’esforç fet havia estat gràcies a tothom, treballant plegats, amb discrepàncies i amb diferents 
parers, però sempre amb el respecte, la concòrdia i el rigor, elements tots ells que eren el reflex 
del conjunt de la nostra ciutat a la que havien tingut l’honor de representar. Gràcies també al 
conjunt de treballadors i treballadores de l’Ajuntament de Gavà, ja que gràcies a la seva 
dedicació i entrega havien posat el seu valuós treball per a la millora de la ciutat, i per finalitzar, 
els socialistes volien agrair als grups polítics el to en la seva tasca d’exercir una oposició 
constructiva, ja que així havien contribuït a la maduresa democràtica i al progrés de la ciutat.  
 
 
Finalment, i ja per acabar,  el Sr. Alcalde va demanar que li fos permès de dir unes breus 
paraules, des d’una perspectiva molt íntima i molt personal: aquesta ciutat, la nostra ciutat, la 
ciutat per la qual tots sense excepcions havíem treballat, no solament des de l’ajuntament, sinó 
també des de les entitats, associacions, casals, col·legis, etc. havia esdevingut una gran ciutat, i 
en aquest sentit, era sens dubte un autèntic honor haver estat l’Alcalde de Gavà durant aquests 
dos últims anys, aproximadament, afegint que els havia viscut amb una gran intensitat. A 
aquests efectes, el Sr. Joaquim Balsera va dir que la responsabilitat de ser alcalde d’una ciutat 
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anava més enllà de la responsabilitat de dirigir un projecte polític, atès que comportava també, i 
molt especialment, el contacte directe amb la gent, amb les persones, i sobre tot, detectar les 
seves necessitats, i aquesta responsabilitat comportava també el neguit de veure que de vegades 
no es podia resoldre tot allò que calia fer. Tanmateix, el Sr. Alcalde va agrair als companys de 
grup municipal, als companys de consistori, la oportunitat que li havien donat de poder ser 
alcalde de la ciutat. En segon lloc, va manifestar que volia agrair també la tasca de totes i tots 
els regidors, tant els que continuarien en la propera legislatura,  com aquells que deixarien de 
pertànyer a la corporació, i en aquest sentit, era cert que hi hauria una renovació important del 
ple de l’ajuntament, fos quina fos la voluntat dels ciutadans i ciutadanes de Gavà, a la vista de 
les candidatures presentades. En qualsevol cas, el Sr. Alcalde va insistir en el fet que fos quina 
fos la voluntat dels electors, havia de dir als actuals companys i companyes de consistori, amb 
els quals havia tingut el plaer de compartir aquests darrers quatre anys de dedicació i de treball, 
primer com a Tinent d’alcalde i com a portaveu del grup municipal socialista, que de vegades 
trobava a faltar la sana confrontació política que havia tingut des d’aquest lloc amb els 
portaveus de la resta de grups municipals, per bé que l’actual portaveu socialista ho havia fet 
extremadament bé durant aquests dos últims anys, i en especial, volia agrair a tots els regidors i 
regidores el to, el comportament, l’aportació i la lluita pels interessos generals de Gavà, el 
treball fora del plenari, en les comissions informatives, i la tasca  de recopilació de 
documentació per part de l’oposició vers el control i fiscalització dels òrgans de govern 
municipal. Així mateix, va dir també que com a  alcalde havia tingut sempre la voluntat 
d’intentar integrar, consensuar, les diverses polítiques i sensibilitats de les diferents formacions 
polítiques, perquè estava convençut que representar al ciutadà no es feia només des del govern 
sinó també des de l’oposició,   i intentar conjuminar aquests interessos diversos era el que calia 
desenvolupar, i en aquest sentit va dir que, des de una perspectiva absolutament sincera, al 
menys ho havia intentat. En darrer terme, va dir que ja per a finalitzar, volia fer una agraïment 
personal a qui havia estat fins ara el seu soci de govern, assenyalant que havien aconseguit tenir 
una cultura de govern de coalició amb el grup d’IC-EV-EG, amb el Sr. Juan Antonio Heredia, 
que havia estat en el seu conjunt una bona experiència de govern; i així mateix, va dir que volia 
agrair també aquesta oposició lleial a la ciutat, oposició que havia mostrat el seu punt de vista 
cada vegada que ho havia cregut convenient, i com no, agrair als seus companys i companyes de 
grup la confiança que havien dipositat en la seva persona per tal de poder dirigit i tenir l’honor 
de ser l’alcalde de la ciutat, i en especial, els seus companys José Maria Martín Quiñones, 
Bruguers Jardí, Carme León, Vicente Navarro i Manuel Maniega, als quals va manifestar 
textualment “porque en este sentido las emociones eran muchas y los años de trabajo de nuestro 
colectivo, de nuestro grupo, y la buena voluntad con que hemos querido llevar  adelante este 
trabajo en la ciudad, también había sido intensa”.  
 
Després d’un fort aplaudiment per part del públic assistent, el Sr. Alcalde va donar per conclosa 
la sessió essent les vint-i-una hores, quaranta-cinc minuts, de la qual cosa i del que s’hi ha dit, jo 
el Secretari en dono fe. 
   
           L’Alcalde                                                                                              El Secretari 
 
 
 
 
 
Joaquim Balsera García                                                                     Guillermo de Prada Bengoa 
 



 1 

 
PLE DE L’AJUNTAMENT 

 

 
Sessió Ordinària                                                                           Dijous, 26 d’abril de 2007 
Acta núm. 5                                                                                                         1a. convocatòria 
 
 
Senyors/Senyores assistents: 
  
Alcalde-President: SR. JOAQUIM BALSERA GARCIA. 
 
Regidors/Regidores: SRA. LAURA BARRUFET MIRÓ, SR. JOSÉ  OBISPO 
VALLECILLOS, SRA. ANNA Mª BECERRA PEÑA, SR. MANUEL MANIEGA PRIETO, 
SR. VICENTE NAVARRO SIERRA, SRA. Mª TERESA TORRENTS CANO, SR. VÍCTOR 
CARNERO LÓPEZ, SR, JOSE-Ma. MARTÍN QUIÑONES, SRA. Mª BRUGUERS JARDÍ 
ANGUERA, SRA. Mª. CARMEN LEÓN RODRÍGUEZ, SR. DÍDAC PESTAÑA 
RODRÍGUEZ, SR. JOSEP LLOBET NAVARRO, SR. JOSE-ANTONIO SÁEZ LÓPEZ, SR. 
SERGIO ENGLI IZQUIERDO, SR. JAUME GRAU LÓPEZ, SRA. EMMA BLANCO 
ANGUERA, SR. JOSEP Mª. DALMAU NOVELL, SR. F. XAVIER ALAVEDRA i AMBRÓS, 
SR. MARCEL·LÍ REYES I VIDAL, i SR. JUAN ANTONIO HEREDIA HEREDIA. 
 
Funcionaris: 
 
Secretari : Sr. Guillermo de Prada Bengoa. 
Cap del Servei de Secretaria: Sr. Jaume Tutusaus Torrents. 
Interventor: Sr. José Mª Garcia Pascual.  
 
En el Saló de Plens de l'Ajuntament, situat a la Plaça de Jaume Balmes, s/n, es va reunir el Ple 
de l'Ajuntament el dia 26 d’abril de dos mil set, en sessió ordinària, primera convocatòria, amb 
la presidència del Sr. Joaquim Balsera Garcia, alcalde-president, concorrent els senyors/les 
senyores que s'esmenten més amunt, assistits pel secretari general, Sr. Guillermo de Prada 
Bengoa. 
 
Tant al començament com durant tota la sessió es va donar el quòrum d’assistència (1/3 del 
nombre legal) exigit per a la constitució vàlida del Ple, per l’art. 46.2.c) de la Ley 7/1985, de 2 
de abril, Reguladora de las Bases de Régimen Local.  
 
I essent les dinou hores, cinc minuts, el Sr. alcalde-president, va declarar oberta la sessió. 
 
Es van prendre per unanimitat, llevat d'aquells casos on expressament s'indica altra cosa, els 
acords següents: 
 

1 - ACTA SESSIÓ ANTERIOR 
 
Aprovar l’acta de la sessió anterior núm. 3 de data 29 de març de 2007. No es va poder aprovar 
l'acta núm. 4 (extraordinària) perquè feia un moment que s'acaba de celebrar la sessió. La seva 
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aprovació serà, juntament amb la de la present, en la propera sessió que se celebri. Prèviament es 
va corregir l’error material sofert en l’apartat de declaracions polítiques, en la votació de les quals 
consta, per error, que les declaracions polítiques núm. 1 i 2 van ser aprovades, entre d’altres, per 2 
vots a favor corresponents al grup d’EUiA, quant en realitat, la Sra. Emma Blanco Anguera 
s’havia absentat i per tant, el nombre de vots del grup municipal d’EUiA va ser tan sols de 1. 
 
 

 
PART RESOLUTIVA DEL PLE 

 
 
 

2 - DONAR COMPTE CONTRACTACIONS LABORALS 
 

2.1) - Restar assabentat de la contractació en règim laboral temporal, d’un Auxiliar de Cementiri 
Sr. Abdelali Amira, des del dia 11 de març fins el 15 de setembre de 2007, per acumulació de 
tasques degut a la mancança de personal de baixa per malaltia comuna, d’acord amb el que 
preveu el Reglament de Personal al servei de les entitats Locals. 
 

---------- 
 
2.2) - Restar assabentat de la contractació en règim laboral temporal, d’un Auxiliar de Cementiri 
Sr. Eduardo de la Cruz Moral, des del dia 10 d’abril fins el 09 d’octubre de 2007, per acumulació 
de tasques degut a la mancança de personal de baixa per malaltia comuna, d’acord amb el que 
preveu el Reglament de Personal al servei de les entitats Locals. 
 
 
 

3 - MODIFICACIÓ DEL REGLAMENT DEL 
CONSELL ESCOLAR MUNICIPAL DE GAVÀ 

(Aprovació inicial) 
 

Primer.- Aprovar, inicialment, la modificació de l’article 9 del Reglament del Consell Escolar 
Municipal de Gavà que va ésser aprovat pel Ple de l’Ajuntament de Gavà, en sessió de 23 de 
febrer de 1989, publicat en el BOP núm. 65 de 17 de març de 1989, en el sentit següent: 
 

1. La convocatòria del Plenari, acordada per la presidència, serà cursada per la secretaria i 
haurà de ser notificada amb una antelació mínima de 48 hores, excepte en els casos 
d’urgència, i s’hi acompanyarà l’ordre del dia. 

2. El quòrum per a la vàlida constitució del Plenari serà el de la meitat dels seus 
components. Aquest quòrum s’haurà de mantenir durant tota la sessió. 

3. Si no hi ha quòrum el Plenari es podrà constituir en segona convocatòria mitja hora 
després de l’assenyalada per la primera. En aquest cas és suficient l’assistència d’una 
tercera part dels seus membres.  

 
Segon.- Sotmetre l’acord a informació pública, mitjançant un anunci que s’ha de publicar al 
Butlletí Oficial de la Província, al Diari Oficial de la Generalitat, en un dels mitjans de 
comunicació escrita diària, i en el tauler d’anuncis de l’Ajuntament de Gavà, per a la formulació 
de possibles reclamacions i al·legacions durant el període de trenta dies hàbils, a comptar des 
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del següent a la data en què es verifiqui la darrera publicació en el dos butlletins oficials 
previstos. 
 
Tercer.- Cas que no s’hagi presentat cap reclamació o al·legació dintre el període d’informació 
pública, l’acord d’aprovació inicial esdevindrà automàticament definitiu. Si es presenten se 
seguirà el procediment previst en els arts. 64 i 65.1 del Reglament d’Obres, Activitats i Serveis 
dels Ens Locals. 

 
Quart.- Posteriorment, trametre a l’Administració de l’Estat i a la de la Generalitat de 
Catalunya, en el termini de 15 dies, l’acord d’aprovació definitiva del Reglament i la còpia 
íntegra i fefaent d’aquesta, i publicar-la en el Butlletí Oficial de la Província, inserir-la en el 
tauler d’anuncis de la Corporació i anunciar al DOG la referència del BOP en que s’hagi 
publicat íntegrament el text. Entrarà en vigor un cop publicat el text complet i hagi transcorregut 
el termini de quinze dies hàbils previst a l’art. 65.2 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora 
de les Bases del Règim Local.  
 

---------- 
 

La Sra. Anna Becerra va dir que la proposta d’acord consistia en la modificació de 
l’article 9 del Reglament del Consell Escolar Municipal, en el sentit de que les 
notificacions per a les reunions del consell s’haurien de practicar amb 48 hores 
d’antelació, mentre que pel que feia al quòrum per a la constitució d’aquelles, es 
podrien fer en segona convocatòria, mitja hora més tard de l’hora fixada per a la 
primera convocatòria, amb l’assistència de com a mínim un terç dels seus membres. 
Així mateix la Sra. Anna Becerra va dir que s’havia informat de la proposta en el 
consell escolar del dia 16 d’abril d’enguany, essent aprovada per unanimitat.  
 
 
El Sr. Jaume Grau, en nom d’EUiA,  va prendre la paraula, només per assenyalar que 
votarien a favor de la proposta, si bé va voler fer l’observació que, certament, s’havien 
de posar els mitjans perquè el consell escolar es podes reunir, atès que aquest any 
s’havien trobat, en més d’una ocasió, que no s’havien pogut celebrar les reunions per 
manca de quòrum. Tanmateix, el Sr. Grau va recordar que durant molts anys, com a 
membre del consell escolar, havia estat defensant la importància de donar contingut al 
consell escolar, la qual cosa volia dir que no només havia de ser un òrgan 
d’informació a la comunitat educativa, sinó també un òrgan de participació, on poder 
mantenir debats i formular propostes al ple i a altres òrgans, afegint que el caràcter que 
si havia donat a Gavà des de sempre havia estat bàsicament el d’un òrgan informatiu, 
la qual cosa explicaria aquesta participació cada vegada més baixa. Per això, tot i que 
la modificació dels estatuts podia ser important, calia també donar un nou contingut al 
consell, per tal d’estimular la participació en el mateix. 
 
 
De la seva banda el Sr. Josep Mª Dalmau, en nom de CiU, va dir que el seu grup 
donava suport a aquesta modificació del reglament, tal i com el seu representant havia 
dit en el propi consell, ja que la consideraven necessària per al correcte 
desenvolupament de les seves reunions. 
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Per la seva part el Sr. Marcel·lí Reyes, en nom d’ERC, va dir que abundant en 
l’argumentació del Sr. Grau, encara que es feia necessària una modificació del 
reglament del consell per tal de dotar-lo de més eficàcia a l’hora de garantir les seves 
reunions, atesos els diversos horaris de les persones que hi participaven, etc., també 
era cert que calia dotar-lo de més contingut o d’altres elements que estimulessin 
l’interès dels membres del consell, com per exemple, augmentant la seva capacitat de 
decisió, la qual cosa requeria d’una reforma a emprendre durant la propera legislatura. 
En qualsevol cas, el Sr. Reyes va dir que ERC donaria suport a la proposta, atès que 
era cert que darrerament hi havien hagut dificultats per mantenir el quòrum exigit per 
tal de seguir les reunions d’una manera mínimament ordenada.      
 
 
Finalment la Sra. Anna Becerra va dir que al llarg d’aquests darrers dos  anys, durant 
els quals havia presidit les reunions del consell, s’havien tingut reunions de tots els 
colors, unes que havien funcionat perfectament pel que feia al nivell d’assistència, i 
d’altres en les quals s’havia fet difícil el manteniment del quòrum. Tanmateix, la Sra. 
Becerra va dir que el reglament del consell es va aprovar l’any 1989, quan el cert era 
que la majoria de reglaments ja havien estat modificats arreu de Catalunya en el 
mateix sentit que ara es proposava. A més, la Sra. Becerra va dir que com a Presidenta 
del consell, la seva voluntat havia estat sempre la de fomentar la màxima participació, 
de tal manera que cadascú podés expressar allò que tingués per més convenient, 
afegint finalment que en la darrera reunió del consell s’havia reconegut la tasca que 
s’havia portat a terme, indicant que la voluntat de l’equip de govern en la propera 
legislatura seria la de seguir treballant i donar continuïtat al consell en els termes 
esmentats.              

 
 

4 - RATIFICACIÓ DE L’APROVACIÓ DEFINITIVA DELS ESTATUTS 
DEL CONSORCI DEL PARC AGRARI DEL BAIX LLOBREGAT 

 
Ratificar el Text Refós dels Estatuts del Consorci del Parc Agrari del Baix Llobregat, estatuts 
aprovats definitivament pel Consell plenari del Consorci en sessió de data 12 d’abril de 2007. 
 

---------- 
 

El Sr. Maniega va dir que la proposta tenia per objecte la ratificació dels estatuts del 
Consorci, indicant que s’havien formulat al·legacions, tant per part de l’Institut 
Agrícola de Sant Isidre, que havien estat desestimades, com per part del Col·legi de 
Secretaris, Interventors i Tresorers de Catalunya, en el sentit de que els càrrecs de 
Secretari o d’Interventor del consorci recaiguessin en un dels membres d’aquests 
cossos de funcionaris amb habilitació de caràcter nacional d’un dels ajuntaments 
integrants d’aquell, al·legació aquesta que sí havia estat atesa en aquest cas. 
 
El Sr. Josep Llobet, en nom del PPC, va dir que respecte dels estatuts del consorci del 
Parc Agrari, mantindrien el mateix posicionament que ja van mantenir en l’anterior 
sessió plenària respecte d’aquest òrgan supramunicipal, que no era altra que la de 
l’abstenció. 
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5 - DEIXAR SENSE EFECTE L’ACORD PLENARI DE DATA 25.1.2007, 
D’EXERCICI D’ACCIONS JUDICIALS EN RELACIÓ A TRANSMISSIÓ --PER 
PART DE CAPRABO S.A. I A FAVOR DE SARAS ENERGIA, S.A.-- DE LA 
TOTALITAT DE LES ACCIONS  DE L’EMPRESA TITULAR DEL DRET DE 
SUPERFICIE ATORGAT PER L’AJUNTAMENT PER A LA CONSTRUCCIÓ I 
EXPLOTACIÓ DE L’ESTACIÓ DE SERVEIS DEL CENTRE COMERCIAL 
BARNASUD, PER HAVER  ARRIBAT A UN ACORD PER A RESOLDRE DE 
MANERA AMISTOSA LES QUESTIONS OBJECTE DE LITIGI.  

 
Primer.-  Deixar sense efecte l’acord adoptat pel Ple de l’Ajuntament, en sessió de data 
25.1.2007, mitjançant el qual es va decidir procedir a l’exercici de les accions judicials que 
corresponguessin per tal de defensar els drets o interessos  de l’Ajuntament de Gavà en relació 
a la transmissió que - per part d e Caprabo S.A. i a favor de Saras Energia, S.A. - s’havia portat 
a terme de la totalitat de les accions de l’empresa Estaciones de Servicio Caprabo, S.A., 
avui denominada Saras Energía Red, S.A., empresa titular del dret de superfície atorgat per 
l’Ajuntament  per a la construcció i explotació d’una Estació de Serveis al Centre Comercial 
Barnasud. 
 
L’exercici d’accions judicials es deixa sense efecte en haver arribat a un acord amb Saras 
Energía Red, S.A. i la matriu Saras Energía, S.A. per tal de resoldre – de manera amistosa i 
sense haver de recórrer als tribunals - les qüestions objecte de litigi, havent manifestat 
aquestes societats la seva conformitat mitjançant escrit de data 16 d’abril de 2007,  presentat 
a l’Ajuntament el dia 17, amb nº 5237 de Registre General.   
 
Les bases del mutu acord són les següents: 
  

1 - S'afegirà al contracte de constitució del dret de superfície un pacte en el qual s'estableixi que 
tant si el Dret de Superfície es transmet directament com indirectament (per mitjà de la 
transmissió o compra per tercers d'un paquet significatiu o rellevant d'accions o 
participacions que impliqui alteració en la direcció  o en el control de la societat titular del 
Dret de Superfície de l'Estació de Servei del Centre Comercial BARNASUD), s'ha de 
demanar i obtenir de l'Ajuntament la corresponent autorització per a això, i que aquest podrà 
exercir, tant en un com en altre cas, els drets i facu1tades previstos en la clàusula 5 i) del 
document annex contingut en l'escriptura de constitució del Dret de Superfície de data 27-7-
1994, atorgada davant el Notari de Gavà Don Alberto Garvayo Estefanía.  

No es considerarà que s'ha produït cessió o transmissió del Dret de Superfície quan es 
produeixi una cessió o transmissió, per qualsevol títol, d'accions o participacions socials de 
l'entitat que en aquest moment sigui la superficiària, sempre que l’adquirent d'aquestes 
accions o participacions socials sigui una empresa del mateix grup al que pertanyi la 
superficiària. A aquests efectes i per a la consideració d'empreses del mateix grup s'estarà al 
que ve entenent-se com empreses del Grup que assenyalen els articles 1 i 2 del Reial decret 
1815/1991, de 20 de desembre, pel qual s'aproven les Normes per a la formulació dels 
Comptes Anuals Consolidades i pels articles 42 a 49 del Codi de Comerç. En els supòsits a 
que fa referència aquest paràgraf, no serà d’aplicació l’establert en l’estipulació 5 i), ni 
l’establert en l’últim paràgraf de l’estipulació 10. 

Igualment, no es considerarà que s'ha produït cessió o transmissió del Dret de Superfície 
quan es produeixi una cessió o transmissió, per qualsevol titulo, del Dret de Superfície, a 
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empreses del mateix grup al que pertanyi l'entitat que en aquest moment sigui la 
superficiària. A aquests efectes i per a la consideració d'empreses del mateix grup s'estarà al 
que ve entenent-se com empreses del Grup que assenyalen els articles 1 i 2 del Reial decret 
18151/991, de 20 de desembre, pel qual s'aproven la Normes per a la formulació dels 
Comptes Anuals Consolidades, i pels articles 42 a 49 del Codi de Comerç. En els supòsits 
que fa referència aquest paràgraf, no serà d'aplicació l'establert en la estipulació 5 i), ni 
l'establert en l'últim paràgraf de l'estipulació 10.  

2 - L'Ajuntament de Gavà concedirà, prèvia sol·licitud de la mateixa, expressa autorització 
perquè dintre del termini màxim de 6 mesos contats des de la data que es comuniqui aquesta 
autorització, l'empresa titular del Dret de Superfície efectuï una cessió de la gestió i 
explotació de l'Estació de Servei i la minitenda annexa, amb caràcter temporal o indefinit, a 
un tercer de lliure elecció per aquesta titular, per qualsevol fórmula jurídica vàlida en dret, i 
sense més condicions ni requisits que els que  s'estableixen en els paràgrafs següents d'aquest 
acord 2.  

La sol·licitud es formularà per escrit, acompanyada de la documentació informativa i 
acreditativa de la personalitat i solvència tècnica i econòmica del gestor així com minuta pro 
forma del contracte a subscriure entre Saras Energia Red, SA. i el nou gestor. Haurà de 
figurar també un document en el qual aquest (el nou gestor) manifesti conèixer i acceptar els 
termes del contracte existent entre l'Ajuntament i Saras Energia Red, S. A., quedant el 
contracte entre aquest i el gestor subjecte, a les vicissituds, termes i condicions que es derivin 
d'aquell. Aquesta autorització serà atorgada per l'Ajuntament (Alcalde o Junta de Govern) en 
el termini d'un mes des de la sol·licitud. Complint-se les condicions del nou gestor, la no 
contestació escrita de l'Ajuntament en el termini esmentat d'un mes des de la sol·licitud, es 
considerarà silenci positiu a la sol·licitud. Amb independència d'això, el nou gestor haurà de 
complir les normes reguladores de les llicències d'activitats classificades especialment la de 
sol·licitar el canvi de nom de titular de la llicència d'activitat.  

En qualsevol cas Saras Energía Red, SA. seguirà sent el titular del Dret de Superfície i, en 
conseqüència, el responsable del compliment de les obligacions derivades del contracte 
subscrit amb l'Ajuntament, sent responsable també de manera solidària del compliment de 
les obligacions inherents al desenvolupament de l'activitat la gestió de la qual cedeixi a un 
tercer. 

3- Per l’exposat anteriorment, amb efectes a partir del dia 1 d'abril de 2007, el cànon anual fix 
(que es paga en l'actualitat per trimestres vençuts) passa a ésser de 260.880,22 € (IVA no 
inclòs), sobre el qual s'aplicarà - a partir del 1 de gener de 2008 i successivament cada primer 
d'any – l'increment que hagi experimentat l'IPC de l'any anterior a nivell de tot l'Estat, així 
com també els tributs i exaccions que legalment corresponguin.  

El cànon anual variable (en funció del volum de litres de combustible venut), així com també 
el cànon sobre el benefici dels serveis o instal·lacions complementàries de l'Estació de Servei 
(túnel i instal·lacions de rentat de cotxes, etc.) excepte la minitenda, no es modifiquen, 
mantenint-se en els mateixos termes que figuren en l'escriptura de constitució del dret de 
superfície.  

4 - Tot això es farà constar en la corresponent escriptura pública. a atorgar a Gavà en el termini 
d'un mes a partir de la data d'adopció pel ple de l’Ajuntament de Gavà del corresponent 
acord de transacció amb Saras Energia Red, SA. en els termes precedents, escriptura que 
posteriorment haurà de ser presentada i tenir accés i constància, si escau, en el Registre de la 
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Propietat. Les despeses i tributs derivats de la formalització i inscripció si escau, de la citada 
escriptura seran de compte de Saras Energia Red, S.A..  

 
Segon.- Facultar el Sr. Alcalde i  el Tinent d’Alcalde d’Economia i Hisenda, Serveis Generals i 
Recursos Humans, indistintament, per a l’execució del present acord,  per a la signatura de 
qualsevol document - fins i tot notarial -  que pugui ser necessari formalitzar i, si s’escau, per 
resoldre totes les qüestions que es puguin plantejar. 
 
Aquest punt de l’ordre del dia de la sessió va ser aprovat per disset (17) vots a favor (11 PSC, 2 
EUiA, 2 CiU, 1 ERC i 1 IC-EV-IG), cap en contra i tres (3) abstencions (3 PPC), donant-se per 
tant el vot favorable de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la 
Corporació presents –en aquest moment- a la sessió (20), quòrum que, amb caràcter general, 
exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i 
l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei 
municipal i de règim local de Catalunya. 
 

----- 
Es va incorporar a la sessió el Sr. Dídac Pestaña 

----- 
 

El Sr. Víctor Carnero va fer l’explicació inicial de la proposta, indicant que  el Ple de 
l’Ajuntament de Gavà, en la sessió celebrada el dia 25 de gener de 2007, va adoptar 
l’acord d’exercir les accions judicials necessàries per tal de defensar els interessos 
municipals arran de la transmissió – per part del Grup Caprabo al Grup de Saras 
Energia, S.A. – de la totalitat de les accions de l’empresa titular del dret de superfície 
atorgat per l’Ajuntament. Posteriorment però, abans de la presentació de la 
corresponent demanda davant els Tribunals, s’havien tingut contactes entre 
l’Ajuntament i el Grup Saras, assenyalant que havia estat possib le  arribar a un acord. 
En aquest sentit doncs, a la vista de les noves circumstàncies i el consens final, el Sr. 
Víctor Carnero va dir que es proposava al Ple deixar sense efecte l’acord adoptat a la 
sessió de data 25.1.2007, en haver arribat a un acord amb Saras Energia Red, S.A. i la 
matriu Saras Energia, S.A, havent manifestat aquesta societat la seva conformitat 
mitjançant escrit de data 16 d’abril de 2007, presentat a l’Ajuntament el dia 17, amb 
núm. 5237 de registre general. En darrer terme, el Sr. Carnero va manifestar que a 
l’expedient constava l’escrit esmentat així com l’informe emès a l’efecte per la 
Secretaria General.  

 
 

6 - MODIFICACIÓ DEL P.A.U. DEL SECTOR CENTRAL MAR 
A L’ÀMBIT COMPRÈS ENTRE EL CARRER TELLINAIRES I 

EL PASSEIG MARÍTIM  
(Aprovació provisional) 

 
PRIMER.- Aprovar provisionalment la “Modificació del Programa d’Actuació Urbanística 
del sector Central Mar, a l’àmbit comprès entre el carrer Tellinaires i el Passeig Marítim” , 
redactada pels Serveis Tècnics Municipals. 
 
Aquest text aprovat provisional implica l’estimació parcial de les al·legacions presentades per 
Antonio Yagüe Magdalena, en nom i representació de JESÚS DIEZ BETRIU (RE 4219 27-3-
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2007, segellat per correus el dia 21-3-07), en el sentit estricte d’incloure als antecedents de la 
Memòria la Sentència núm. 693 de 27 de juliol, de la Secció 3ª de la Sala del Contenciós 
Administratiu del Tribunal Superior de Catalunya, desestimant-les en la resta de qüestions, tot 
això en base a l’informe jurídic que consta a l’expedient administratiu, que s’accepta i s’incorpora 
al present acord com a motivació, a l’empara d’allò que estableix  l’art. 89-5 de la Llei 30/1992, de 
26 de novembre, de Règim Jurídic de les Administracions Publiques i del Procediment 
Administratiu Comú. Una fotocopia compulsada de l’esmentat informe s’adjuntarà a la notificació 
que es practiqui als interessats 
 
SEGON.- Remetre l’esmentada Modificació del Programa d’Actuació Urbanística a la 
Comissió Territorial d’Urbanisme de Barcelona, als efectes de la seva aprovació definitiva. 
 
Aquest punt de l’ordre del dia de la sessió va ser aprovat per tretze (13) vots a favor (12 PSC i 1 
IC-EV-IG), un (1) en contra (Sr. Reyes d’ERC) i set (7) abstencions (3 del PPC, 2 EUiA, i 2 de 
CiU), donant-se per tant el vot favorable de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) 
dels membres de la Corporació presents –en aquest moment- a la sessió (21), quòrum que, amb 
caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del 
Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el 
Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya. 
 

---------- 
 

El Sr. Vicente Navarro va fer l’explicació inicial de la proposta, assenyalant tanmateix 
que de no existir inconvenient, procediria a explicar conjuntament els punts núm. 6 i 7 
de l’ordre del dia, referents al PAU i al Pla Parcial del sector Central Mar. Així les 
coses, en no formular-se cap objecció, el Sr. Navarro va dir que a aquests efectes, es 
procediria en primer lloc a l’aprovació provisional de la modificació del PAU del 
sector Central Mar, a l’igual que l’aprovació provisional de la Modificació puntual del 
Pla Parcial d’aquest sector, estimant parcialment les al·legacions formulades pels veïns 
i per ERC, en el sentit d’incorporar als antecedents de la Memòria del Pla parcial la 
Sentència núm. 693, de 27 de juliol, dictada pel TSJ de Catalunya. En aquest sentit, el 
Sr. Navarro va dir que tant la Modificació puntual del PAU com la Modificació 
puntual del Pla Parcial venien a recollir les tesis de la sentència que el TSJC, obiter 
dicta, donava respecte de la possibilitat de l’adequació a la legalitat d’ambdós 
instruments de planejament. A aquests efectes, després de fer un repàs cronològic dels 
aspectes més importants de la tramitació del PAU i del Pla Parcial, el Sr. Navarro va 
dir que la sentència entenia que les prescripcions del PAU eren obligatòries i no 
merament indicatives, i per tant, el que ara es feia era donar un nova redacció al PAU i 
al Pla Parcial per a una adequada coordinació d’ambdós instruments, afegint que en 
essència, les al·legacions formulades per ERC i pels veïns ho eren des d’un punt de 
vista del compliment de la legalitat urbanística, és a dir, formals. En qualsevol cas, va 
dir el Sr. Navarro, el cert era que el planejament tenia vigència indefinida i caràcter 
normatiu, de tal manera que la única cosa que ara es feia era adequar-los entre sí, 
manifestant al mateix temps que ERC havia presentat una esmena a la totalitat pel que 
feia al PAU, fonamentada en els mateixos arguments que els expressats en l’escrit 
d’al·legacions.  

 
A continuació el Sr. Marcel·lí Reyes, en nom d’ERC, va manifestar que el fet de que, 
d’una banda, es presentessin al·legacions, i d’altra, es presentés una proposta a 
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l’anterior ple que no es va arribar a tractar, podia haver induït indirectament a aquest 
nou redactat del punt 7, afegint en aquest sentit que potser amb el que s’havia dit a la 
comissió, i el que s’acabava d’explicar pel part del Sr. Navarro, la posició d’ERC 
havia quedat prou aclarida, de tal manera que per ERC, no calia tractar els punts per 
separat. Així doncs, l’acceptació d’aquesta primera esmena pel que feia a la 
modificació del PAU oferia una certa clarificació, encara que respecte de tot el 
conjunt, el Sr. Reyes va recordar que quan es va aprovar la delimitació del sector, 
ERC no estava a l’Ajuntament, tot i que la seva posició hagués estat també la  
contrària, indicant però que, en qualsevol cas, la solució que ara es donava partia 
d’algun tipus d’error, i que el recorregut que aquesta questió podia tenir en el Tribunal 
Suprem era prou complicat, ja que aquest podia decidir d’ofici encara que les parts 
que van instar el procés desistissin del mateix. Per això, va dir el Sr. Reyes, en opinió 
d’ERC, la sortida que ara es donava era formalment complexa, que no ho veien tant 
clar com manifestava el Sr. Navarro, i que a més, hi havien elements afegits que 
venien a complicar la situació, com per exemple la desaparició de la pròpia figura del 
PAU, raons per les quals la posició d’ERC seria negativa en aquests dos punts. 

 
 

 
7 - MODIFICACIÓ PUNTUAL DEL PLA PARCIAL CENTRAL MAR 

A L’ÀMBIT COMPRÈS ENTRE EL CARRER TELLINAIRES I 
EL PASSEIG MARÍTIM  

(Aprovació provisional) 
 
Primer.- Aprovar provisionalment la “Modificació Puntual del Pla Parcial Central Mar, a 
l’àmbit comprès entre el carrer Tellinaires i el Passeig Marítim”, que va ser aprovada 
inicialment per la Junta de Govern Local de 13 de febrer de 2007, esmenant l’errada material 
existent a l’article 31.3 de la Normativa, per haver-se omès la  compatibilitat de l’ús de restauració 
amb l’ús tècnic administratiu contemplada a la memòria i admesa en el Programa d’Actuació 
Urbanística. 
 
Aquest text aprovat provisional implica l’estimació parcial de les al.legacions presentades per 
Marcel·li Reyes i Vidal i Josep Campmany i Guillot , en nom i representació de la Secció Local 
d’Esquerra Republicana de Catalunya (RE. 3918 de 21-3-2007), i per Antonio Yagüe Magdalena, 
en nom i representació de JESÚS DIEZ BETRIU (RE 4219 27-3-2007, segellat per correus el dia 
21-3-07), en el sentit estricte d’incloure als antecedents de la Memòria la Sentència núm. 693 de 
27 de juliol, de la Secció 3ª de la Sala de lo Contecioso Administrativo del Tribunal Superior de 
Justicia de Cataluña, desestimant-les en la resta de qüestions, tot això en base a l’informe jurídic 
que consta a l’expedient administratiu, que s’accepta i s’incorpora al present acord com a 
motivació, a l’empara d’allò que estableix  l’art. 89-5 de la Llei 30/1992, de 26 de novembre, de 
Règim Jurídic de les Administracions Publiques i del Procediment Administratiu Comú. Una 
fotocopia compulsada de l’esmentat informe s’adjuntarà a la notificació que es practiqui als 
interessats. 
 
Segon.- Remetre l’esmentada Modificació de Pla Parcial a la Comissió Territorial 
d’Urbanisme de Barcelona, als efectes de la seva aprovació definitiva. 
 
Aquest punt de l’ordre del dia de la sessió va ser aprovat per tretze (13) vots a favor (12 PSC i 1 
IC-EV-IG), un (1) en contra (Sr. Reyes d’ERC) i set (7) abstencions (3 del PPC, 2 EUiA, i 2 de 
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CiU), donant-se per tant el vot favorable de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) 
dels membres de la Corporació presents –en aquest moment- a la sessió (21), quòrum que, amb 
caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del 
Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el 
Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya. 
 
 
 

8 - PLA ESPECIAL ENTORN TORRE LLUCH DE GAVA 
(Aprovació provisional) 

 
PRIMER.- Aprovar provisionalment el “Pla Especial entorn Torre Lluch”, de Gavà, aprovat 
inicialment per la Junta de Govern Local de 13 de març de 2007, i estimar parcialment les 
al·legacions presentades pel Sr. Marcel·li Reyes i Vidal, en representació del grup d’Esquerra 
Republicana de Catalunya, (RE. 5499 de 20-4-07), en relació al “Pla Especial entorn Torre 
Lluch de Gavà”, basat en l’informe  jurídic que hi ha a l’expedient administratiu, que s’accepta 
i s’incorpora al present acord com a motivació, a l’empara d’allò que estableix  l’art. 89-5 de la 
Llei 30/1992, de 26 de novembre, de Règim Jurídic de les Administracions Publiques i del 
Procediment Administratiu Comú. Una fotocopia compulsada de l’esmentat informe s’adjuntarà 
a la notificació que es practiqui als interessats. 
 
SEGON.- Remetre’l a la Comissió Territorial d’Urbanisme de Barcelona (Av. Josep 
Tarradellas, 2-6, 08029 Barcelona), als efectes de la seva aprovació definitiva. 
 
Aquest punt de l’ordre del dia de la sessió va ser aprovat per dinou (19) vots a favor (12 PSC, 3  
PPC, 2 CiU, 1 ERC i 1 IC-EV-IG), cap en contra i dues (2) abstencions (2 EUiA), donant-se per 
tant el vot favorable de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la 
Corporació presents –en aquest moment- a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, 
exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i 
l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei 
municipal i de règim local de Catalunya. 
 

---------- 
 

El Sr. Vicente Navarro va dir que portaven a aprovació provisional el Pla especial de 
la Torre Lluch, que comprenia l’àmbit pròpiament dit de la Torre i els carrers que 
l’envoltaven, estimant al mateix temps, amb caràcter parcial, les esmenes presentades 
pel grup municipal d’ERC, en el sentit de que aquest planejament especial possibilités 
que el projecte constructiu del pàrking disposés d’una sortida per la plaça Dolors Clua, 
indicant que l’aprovació inicial d’aquest pla especial s’havia produït el 13 de març del 
2007 per la Junta de Govern Local. A aquests efectes, el Sr. Navarro va manifestar que 
aquest pla especial hauria de solucionar els problemes d’aparcament en aquesta zona, 
inclosa la rotació, i que a la vegada, a més de resoldre aquesta questió, havia de 
comportar també una millora de la Torre Lluch i dels carrers adjacents, a més de la 
millora de la connectivitat de la Rambla a través d’aquest espai cap a les zones de Sant 
Isidre i Sant Nicasi, sense perjudici, finalment, de la renovació del parc i del mobiliari 
urbà. Així mateix, va dir que s’elaboraria també un projecte d’urbanització, garantint 
la utilització superficial de l’espai públic, i indicant en darrer terme que l’aparcament 
es plantejava en l’àrea central del subsòl de la Torre Lluch, i per tant, sense afectar els 
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elements contemplats en el planejament especial de protecció aprovat per aquest 
ajuntament. 
 
 
A continuació el Sr. Marcel·lí Reyes, en nom d’ERC, va manifestar que agraïa el fet 
de l’estimació parcial de les al·legacions formulades pel seu grup, afegint al mateix 
temps que, atès que per una part, segons que els va comunicar el propi Sr. Navarro, les 
dues restants al·legacions presentades serien incorporades al pla parcial quan aquest 
fos objecte de redacció, i per l’altra, que l’al·legació formulada per ERC que havia 
estat acceptada la consideraven bastant substancial, tot plegat conduïa a que ERC 
votés afirmativament a la proposta presentada. 
 
 
Per la seva part el Sr. Jaume Grau, en nom d’EUiA, va indicar que el seu grup pensava 
que aquesta proposta, relativa al Pla Especial de la Torre Lluch, d’altra banda 
complexa, atès que un tema com el de l’aparcament s’havia d’analitzar necessàriament 
en el context de tota la ciutat, no tocava en un ple de final de mandat, i a més, al no 
tractar-se tampoc d’una questió que fos especialment urgent, corresponia al nou equip 
de govern que sortís de les eleccions tractar una questió com aquesta.  
 
 
D’altra banda el Sr. Josep María Dalmau, en nom de CiU, va manifestar que el seu 
grup donaria suport a la proposta presentada, ja que no deixava de ser una peça 
essencial per tal de poder portar a terme una obra com la de l’aparcament a la Torre 
Lluch, tan desitjada des de feia molt de temps pel seu grup municipal. Per això, el Sr. 
Dalmau va reiterar el seu suport al pla especial, recordant que aquesta havia estat una 
reivindicació constant de Convergència. En darrer terme, el Sr. Dalmau va manifestar 
que volia deixar ben clar que parlava exclusivament de Convergència Democràtica de 
Catalunya, atès que havia estat aquest partit el que any darrera any havia anat insistint 
en la necessitat d’aquest nou aparcament. 
 
 
Per altra part el Sr. Josep Llobet, en nom del PPC, va dir que el seu grup municipal se 
sumaria a la proposta, entre d’altres, perquè tenia la convicció que pràcticament totes 
les forces polítiques portaven aquesta questió en el seu programa electoral. Tanmateix, 
el Sr. Llobet va afegir que al marge de les modificacions puntuals que s’havien fet 
com a conseqüència de les al·legacions formulades per ERC, d’altra banda del tot 
lògiques, calia assenyalar també que una questió que els preocupava, encara que 
estava convençut que finalment es portaria a terme, era l’arranjament complert de tot 
el parc de la Torre Lluch, la modernització del qual era una necessitat sentida per tota 
la ciutadania, atès que es tractava d’un dels parcs més emblemàtics de la nostra ciutat i 
un també dels de més àmplia utilització per part dels gavanencs i gavanenques. Per 
això el Sr. Llobet va dir que tot el que fos la construcció d’un nou aparcament i la 
reforma integral del parc, comptaria amb el suport del PPC.  
 
 
Finalment el Sr. Vicente Navarro va recordar que la construcció de l’aparcament de la 
plaça Batista i Roca havia posat de manifest l’excel·lent acollida que aquesta iniciativa 
havia tingut a la nostra ciutat, afegint que estava convençut que en aquest cas en 
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concret, amb la proposta de construcció d’un nou aparcament a la Torre Lluch, 
passaria exactament el mateix, atès que es donaria un gran servei a la zona central de 
la nostra ciutat.  

 
 

9 - ACORD DEL PLE DE L’AJUNTAMENT, COM A JUNTA GENERAL DE LA 
SOCIETAT PRIVADA MUNICIPAL “GAVÀ TELEVISIÓ, SL”-, RELATIU A 

L’APROVACIÓ DELS COMPTES ANUALS 
Exercici 2006 

 
Aprovar els comptes anuals (balanç, compte de pèrdues i guanys i memòria abreujats), 
l’informe de la gestió i la proposta d’aplicació del resultat, corresponent a l’exercici de l’any 
2006 de l’Entitat Gavà Televisió SL, formulada pel Consell d’Administració de l’esmentada 
empresa en data 21 de març d’enguany, de conformitat amb el que disposen els articles 171 i ss. 
del RD Legislatiu 1564/1989 de 22 de desembre, pel qual s’aprova el text refós de la Llei de 
societats anònimes i 84 i ss. de la Llei 2/1995, de 23 de març, de Societats de responsabilitat 
limitada. 
 
L’import total del resultat de l’exercici és de 
   
 Base de repartiment 

Pèrdues i Guanys    71.383’74 € 
  

Distribució 
A resultats negatius d’exercicis anteriors                     0’- € 
A reserva legal                                                       7.138’37 € 
A reserva voluntària                                             64.245’37 
 
TOTAL DISTRIBUÏT                                       71.383’74 €    

 
Els comptes anuals, l’informe de gestió i la proposta d’aplicació del resultat consten en 
l’expedient. 
 
Aquest punt de l’ordre del dia de la sessió va ser aprovat per tretze (13) vots a favor (12 PSC i 1 
IC-EV-IG), cap en contra i vuit (8) abstencions (3 del PPC, 2 EUiA, 2 de CiU i 1 ERC), donant-
se per tant el vot favorable de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels 
membres de la Corporació presents –en aquest moment- a la sessió (21), quòrum que, amb 
caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del 
Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el 
Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya. 
 

---------- 
 

El Sr. Alcalde va manifestar que de no existir cap inconvenient, el ponent  passaria a 
tractar conjuntament les propostes contingudes en els punts nou, deu, onze i tretze de 
l’ordre del dia, corresponents als comptes anuals de les societats, sense perjudici de la 
votació individual de cadascun d’ells, i que posteriorment, una vegada votats aquests 
punts, es faria l’explicació i posterior votació dels punts núm. dotze i catorze de 
l’ordre del dia, relatius a la reelecció dels auditors de GTI i PRESEC.  
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Així doncs, el Sr. Víctor Carnero va començar la seva intervenció indicant que, tal 
com havia indicat el Sr. Alcalde, es tractava de sotmetre a l’aprovació del ple, en tant 
que junta general d’accionistes, els comptes de les societats municipals corresponents 
a l’exercici de 2006. En aquest sentit, el Sr. Carnero va fer a continuació una 
explicació detallada de cadascun dels comptes de les societats Gavà Televisió, SL 
(GTV), Gavanenca d’Obres, SL (GO), Gavanenca de Terrenys i Immobles, SA (GTI) i 
Prestació de Serveis al Ciutadà, SA (PRESEC). 
 
 
Acabada la intervenció del Sr. Carnero, va fer ús de la paraula el Sr. Josep Maria 
Dalmau, en nom de CiU, només per indicar que la posició del seu grup seria la de 
l’abstenció a cadascun d’aquests punts.     
 
 
Per la seva banda el Sr. Marcel·lí Reyes, en nom d’ERC, va dir que faria igual que el 
Sr. Dalmau, indicant a aquests efectes que pel que feia a les empreses municipals la 
seva posició seria també la de l’abstenció, llevat de GTI, respecte de la qual va dir que 
votarien en contra, per entendre que la funcionalitat i els resultats de l’empresa cada 
vegada s’allunyaven més del que ERC pensava que havia de ser una societat 
d’aquestes característiques. 
 
 
Una vegada votats aquests punts, amb el resultat que figura en cadascun dels punts de 
la present Acta, el Sr. Víctor Carnero va donar compte de les propostes corresponents 
als punts 12 i 14, indicant que es tractava simplement de l’elecció dels auditors de les 
societats GTI i PRESEC, amb les retribucions que figuraven en les respectives 
propostes.   
 
 

 
10 - ACORD DEL PLE DE L’AJUNTAMENT, COM A JUNTA GENERAL DE LA 

SOCIETAT PRIVADA MUNICIPAL “GAVANENCA D’OBRES, S. L.”, RELATIU A 
L’APROVACIÓ DELS COMPTES ANUALS 

Exercici 2006 
 

Primer.- Aprovar els comptes anuals (balanç, compte de pèrdues i guanys i la memòria), 
l’informe de la gestió i la proposta d’aplicació del resultat, corresponent a l’exercici de l’any 
2006 de l’entitat Gavanenca d’Obres, S. L., formulada pel Consell d’Administració de 
l’esmentada empresa de 14 de març de 2007, de conformitat amb el que disposen els arts. 171 i 
ss. del RD. Legislatiu 1564/1989 de 22 de desembre, pel qual s’aprova el text refós de la Llei de 
Societats Anònimes, i 84 i ss. de la Llei 2/1995, de 23 de març, de societats de responsabilitat 
limitada. 
 
L’import total del resultat de l’exercici és de: 
 

?? A reserves voluntàries........................ 1.179,46 € 
 
Els comptes anuals, l’informe de gestió i la proposta d’aplicació del resultat consten en 
l’expedient. 
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Segon.- Procedir, en el termini del mes següent a aquesta aprovació, a la presentació, per 
al seu dipòsit en el Registre Mercantil, de certificació dels acords d’aprovació dels comptes 
anuals i d’aplicació del resultat, a la qual s’adjuntarà un exemplar de cadascun dels esmentats 
comptes, així com l’informe de gestió. 

 
Aquest punt de l’ordre del dia de la sessió va ser aprovat per tretze (13) vots a favor (12 PSC i 1 
IC-EV-IG), cap en contra i vuit (8) abstencions (3 del PPC, 2 EUiA, 2 de CiU i 1 ERC), donant-
se per tant el vot favorable de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels 
membres de la Corporació presents –en aquest moment- a la sessió (21), quòrum que, amb 
caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del 
Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el 
Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya. 

 
 
 

11 - ACORD DEL PLE DE L’AJUNTAMENT, COM A JUNTA GENERAL DE LA 
SOCIETAT PRIVADA MUNICIPAL “GTI, S.A.”, RELATIU A 

L’APROVACIÓ DELS COMPTES ANUALS 
(Exercici 2006) 

 
Primer.- Aprovar els comptes anuals (balanç, compte de pèrdues i guanys i la memòria), 
l’informe de la gestió i la proposta d’aplicació del resultat, corresponent a l’exercici de l’any 
2006 de l’entitat Gavanenca de Terrenys i Immobles, SA (GTI, SA), formulats pel Consell 
d’Administració de l’esmentada empresa, de conformitat amb el que disposen els arts. 171 i ss. 
del R.D. Legislatiu 1564/1989 de 22 de desembre, pel qual s’aprova el text refós de la Llei de 
Societats Anònimes. 
 
L’import total del resultat de l’exercici és de: 
 

?? Benefici ............................. 29.697’88 € euros. 
?? A reserva legal ..................    2.969’79 € euros 
?? A reserves voluntàries.......   26.728’09 € euros. 

 
Els comptes anuals, l’informe de gestió i la proposta d’aplicació del resultat consten en 
l’expedient. 
 
Segon.- Procedir, en el termini del mes següent a aquesta aprovació, a la presentació, per al 
seu dipòsit en el Registre Mercantil, de certificació dels acords d’aprovació dels comptes 
anuals i d’aplicació del resultat, a la qual s’adjuntarà un exemplar de cadascun dels esmentats 
comptes, així com l’informe de gestió. 
 
Aquest punt de l’ordre del dia de la sessió va ser aprovat per tretze (13) vots a favor (12 PSC i 1 
IC-EV-IG), un (1) en contra (Sr. Marcel·lí Reyes d’ERC) i set (7) abstencions (3 del PPC, 2 
EUiA i 2 de CiU), donant-se per tant el vot favorable de la majoria simple (més vots afirmatius 
que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest moment- a la sessió (21), 
quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora 
de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual 
s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya. 
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12 - ACORD DEL PLE DE L’AJUNTAMENT, COM A JUNTA GENERAL DE LA 
SOCIETAT PRIVADA MUNICIPAL “GTI, S.A.”, RELATIU A LA 
REELECCIÓ DE “CORTES Y ASOCIADOS AUDITORES, S.L.” 

COM AUDITOR DE L’EXERCICI DE 2007 DE GTI,SA 
 
Reelegir a “CORTES Y ASOCIADOS AUDITORES, S.L”, amb domicili a Barcelona 
(08008), C/ Mallorca, 235, 2n, 2a, CIF núm. B-60247020, inscrita en el Registro de Sociedades 
de Auditoria del Instituto de Contabilidad y Auditoria de Cuentas, depenent del Ministerio de 
Economia y Hacienda, amb el núm. SO 864, com auditors de comptes de la societat privada, 
el capital de la qual pertany íntegrament a l’Ajuntament de Gavá “GAVANENCA DE 
TERRENYS I IMMOBLES, S.A. (GTI,SA).  
 
La reelecció es fa per a la revisió dels comptes anuals i informe de gestió corresponent a 
l’exercici de 2007. 
 
La retribució serà la resultant d’aplicar les tarifes generals d’honoraris mínims professionals 
del Instituto de Auditores-Censores Jurados de Cuentas de España i del Col.legi d’Auditors-
Censors Jurats de Comptes de Catalunya. 
 
Aquest punt de l’ordre del dia de la sessió va ser aprovat per tretze (13) vots a favor (12 PSC i 1 
IC-EV-IG), cap en contra i vuit (8) abstencions (3 del PPC, 2 EUiA, 2 de CiU i 1 ERC), donant-
se per tant el vot favorable de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels 
membres de la Corporació presents –en aquest moment- a la sessió (21), quòrum que, amb 
caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del 
Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el 
Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya. 
 

---------- 
 

De conformitat amb allò que s’ha assenyalat en el debat, corresponent al punt núm. 9 
de l’ordre del dia, una vegada acabat el debat i votació dels punts núm. 9, 10, 11 i 13 
de l’ordre del dia, el Sr. Víctor Carnero va donar compte de les propostes 
corresponents als punts 12 i 14, indicant que es tractava simplement de l’elecció dels 
auditors de les societats GTI, SA i PRESEC, SA, amb les retribucions que figuraven 
en les respectives propostes.   

 
 

13 - ACORD DEL PLE DE L’AJUNTAMENT, COM A JUNTA GENERAL DE LA 
SOCIETAT PRIVADA MUNICIPAL “PRESEC, S.A.”, RELATIU A 

L’APROVACIÓ DELS COMPTES ANUALS 
(Exercici  2006) 

 
Primer.- Aprovar els comptes anuals (balanç, compte de pèrdues i guanys i la memòria) 
l’informe de la gestió i la proposta d’aplicació del resultat, corresponent a l’exercici de l’any 
2006 de l’entitat Prestació de Serveis al Ciutadà, SA. (PRESEC, SA.), formulada pel Consell 
d’Administració de l’esmentada empresa de 14 de març de 2007, de conformitat amb el que 
disposen els arts. 171 i ss. del RD. Legislatiu 1564/1989 de 22 de desembre, pel qual s’aprova el 
text refós de la Llei de Societats Anònimes. 
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L’import total del resultat de l’exercici és de: 
 

?? A compensació de resultats negatius 
d’exercicis anteriors .........................  767.86  Euros 

 
Els comptes anuals, l’informe de gestió i la proposta d’aplicació del resultat consten a 
l’expedient. 
 
Segon.- Procedir, en el termini del mes següent a aquesta aprovació, a la presentació, per al seu 
dipòsit en el Registre Mercantil, de certificació dels acords d’aprovació dels comptes anuals i 
d’aplicació del resultat, a la qual s’adjuntarà un exemplar de cadascun dels esmentats comptes, 
així com l’informe de gestió. 

 
Aquest punt de l’ordre del dia de la sessió va ser aprovat per tretze (13) vots a favor (12 PSC i 1 
IC-EV-IG), cap en contra i vuit (8) abstencions (3 del PPC, 2 EUiA, 2 de CiU i 1 ERC), donant-
se per tant el vot favorable de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels 
membres de la Corporació presents –en aquest moment- a la sessió (21), quòrum que, amb 
caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del 
Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el 
Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya. 

 
 

14 - ACORD DEL PLE DE L’AJUNTAMENT, COM A JUNTA GENERAL DE LA 
SOCIETAT PRIVADA MUNICIPAL “PRESEC, S.A.”, RELATIU A LA 
REELECCIÓ D’EN RAFAEL IBAÑEZ MUNNE COM AUDITOR DE 

L’EXERCICI DE 2007 DE PRESEC, SA. 
 
Reelegir a En RAFAEL IBAÑEZ MUNNE, amb D.N.I. núm. 37.640.023-V, amb domicili a 
Sant Quinze del Vallès, c/Castellar, 9, inscrit a l’Institut de Compatibilitat i Auditoria amb el 
núm. 08691, i com auditori suplent a n’ESTEVE CANALS CLOTET, amb D.N.I. núm. 
77.270.447-S, amb domicili a Abrera, Av. Generalitat, 3, àt. 1ª, i inscrit en el Registre Oficial 
d’Auditors de Comptes amb el núm. 2.221, com auditors de comptes de la societat privada el 
capital de la qual pertany íntegrament a l’Ajuntament de Gavà “Prestació de Serveis al 
Ciutadà,SA.” (PRESEC, SA). 
 
La reelecció es fa per a la revisió dels comptes anuals i informe de gestió corresponent a 
l’exercici 2007. 
La retribució serà de 7.950,00 € a l’any, més IVA. 
 
Aquest punt de l’ordre del dia de la sessió va ser aprovat per tretze (13) vots a favor (12 PSC i 1 
IC-EV-IG), cap en contra i vuit (8) abstencions (3 del PPC, 2 EUiA, 2 de CiU i 1 ERC), donant-
se per tant el vot favorable de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels 
membres de la Corporació presents –en aquest moment- a la sessió (21), quòrum que, amb 
caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del 
Régimen Local,  i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el 
Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya. 
 

---------- 
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Una vegada acabada la votació dels punts núm. 12 i 14 de l’ordre del dia, i abans de 
continuar amb el desenvolupament de la sessió, el Sr. Alcalde va dir que volia donar la 
paraula al regidor i ex-alcalde de la ciutat, Sr. Dídac Pestaña Rodríguez. 
 
Atorgada la paraula, el Sr. Dídac Pestaña va manifestar que, lamentablement, havia 
d’absentar-se del ple, atès que abans d’una hora havia d’estar a la ciutat de Santa 
Coloma de Gramenet, representant a la Mancomunitat de Municipis de l’Àrea 
Metropolitana de Barcelona en la inauguració de l’auditori de música de dita ciutat. 
Tanmateix, aprofitant que era l’últ im ple ordinari del present mandat, i també l’últim 
ple ordinari en el qual participaria com a regidor d’aquest Ajuntament de Gavà, el Sr. 
Dídac Pestaña va dir que volia aprofitar l’ocasió per acomiadar-se del que havia estat 
una llarga etapa al servei de l’ajuntament de la ciutat, vint anys durant els quals havia 
tingut l’honor i la sort de ser l’alcalde d’aquesta ciutat, més altres quatre anys, dos al 
començament i dos al final, durant els quals havia tingut també l’honor i la no menys 
sort de ser regidor de l’ajuntament. Així les coses, el Sr. Pestaña va dir que, tal com ja 
havia manifestat en altres ocasions, havia estat per a ell una etapa del tot apassionant, 
que se’n anava enormement agraït a la ciutat, i també a les moltes persones que 
l’havien ajudat a fer la seva tasca, tasca que en essència, va dir, es tractava de treball 
en equip. Al mateix temps, va manifestar també que havia estat un autèntic plaer poder 
compartir tots aquests anys amb els regidors i regidores presents, així com amb els 
regidors i regidores d’altres mandats, funcionaris i treballadors de l’ajuntament, dels 
seus organismes autònoms i de les seves societats, i també, com no, amb el conjunt de 
ciutadans i ciutadanes de Gavà, en el que havia estat un projecte col·lectiu 
enormement engrescador, un veritable projecte de ciutat. En tot cas, el Sr. Dídac 
Pestaña va dir que la vida no era aquella que s’havia viscut, sinó aquella que es 
recordava haver viscut, i en aquest sentit, va manifestar que podia assegurar que els 
seus records eren i serien sempre enormement positius, i que bona part dels mateixos 
estarien vinculats a persones que li havien deixat una gran i immillorable empremta. 
Finalment, i com a colofó a la seva intervenció, el Sr. Dídac Pestaña va donar les 
gràcies a tothom, desitjant a tots aquells que seguirien en el futur participant en un 
projecte tan apassionant com el d’estar directament al servei de la ciutat, molta sort i 
molts encerts de cara al futur. 
 
 
Seguidament el Sr. Joaquim Balsera, com a Alcalde de Gavà, va demanar que li fos 
permès el fet de dir unes breus paraules en aquest darrer ple de mandat, per tal d’agrair 
personalment al Sr. Dídac Pestaña el treball, l’esforç i la dedicació que durant tots 
aquests anys havia dedicat a la ciutat, afegint que una part fonamental de Gavà estava 
associada a la figura de l’Alcalde Dídac Pestaña. Per això, va dir el Sr. Balsera, tot i 
sabent que el Sr. Dídac Pestaña no era pas precisament una persona amant dels 
homenatges i dels reconeixements públics, li va demanar que avui, molt especialment, 
des dels sentiments, des d’una profunda amistat, i sobre tot, ara que estava de moda 
apadrinar paraules, Gavà apadrinés una paraula relacionada amb l’Alcalde Dídac 
Pestaña, que no era altra que “Gràcies”. Tanmateix, el Sr. Balsera va manifestar que, 
tot i que era molt difícil intentar resumir en un sòl objecte tota la feina feta, va dir que 
en nom de la ciutat, li feia obsequi d’un objecte que al seu entendre, simbolitzava la 
ciutat de Gavà, que simbolitzava un dels projectes més emblemàtics de la seva 
alcaldia, la Venus de Gavà, el símbol de la nostra ciutat. 
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Després de fer-li el lliurament d’aquest símbol, el Sr. Alcalde va dir que es prosseguia 
amb l’ordre del dia de la sessió. 

 
------ 

Es va absentar definitivament de la sessió el Sr. Dídac Pestaña 
------ 

 
 

15 - RECONEIXEMENT TREBALLS EXTRAORDINARIS 
PRESEC 2006 

 
 
Reconèixer a l’empresa Prestació de Serveis al Ciutadà, SA els encàrrecs de treballs 
extraordinaris realitzats durant l’exercici de 2006 i no establerts en la previsió inicial de 
despeses, per la quantia de 623.986,91 Euros i, en conseqüència, incorporar el reconeixement en 
la propera modificació de pressupost. 
 
Tot això vist el Consell d’Administració de Presec de  14 de març de 2007. 
 
Aquest punt de l’ordre del dia de la sessió va ser aprovat per dotze (12) vots a favor (11 PSC i 1 
IC-EV-IG), cap en contra i vuit (8) abstencions (3 del PPC, 2 EUiA, 2 de CiU i 1 ERC), donant-
se per tant el vot favorable de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels 
membres de la Corporació presents –en aquest moment- a la sessió (20), quòrum que, amb 
caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del 
Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el 
Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya. 
 

---------- 
 

El Sr. Víctor Carnero va dir que amb aquesta proposta d’acord es tractava de 
reconèixer els encàrrecs de treballs extraordinaris realitzats per PRESEC durant 
l’exercici de 2006. 
 
Seguidament el Sr. Jaume Grau, en nom d’EUiA, va manifestar que, igual que passava 
cada any, no acabaven de comprendre com era possible que hi hagués una desviació 
del pressupost de PRESEC d’aquesta quantia, i sobre tot, perquè any rera any, la 
previsió econòmica es quedava curta. Per això, tot i que pensaven que hi havia una 
manca de realisme a l’hora de confeccionar els pressupostos de PRESEC,  el cert era 
que el treball s’havia fet, i que aquest treball s’havia de remunerar. En qualsevol cas 
però, tot i que la seva posició seria la de l’abstenció per les raons explicitades, el Sr. 
Grau va reiterar que l’anterior no descartava la necessitat, cada vegada més urgent, de 
començar a fer un exercici de realisme respecte del pressupost d’aquesta societat.  
 
Per la seva part el Sr. Josep Maria Dalmau, en nom de CiU, va manifestar també que 
cada any es repetia la mateixa questió, ja que cada any s’havia de fer un 
reconeixement d’aquests treballs extraordinaris, de la mateixa manera que cada any, 
CiU venia repetint més o menys el mateix, tot i que en qualsevol cas, calia reconèixer 
que PRESEC era necessària i que havia contribuït a la millora de la ciutat. Per això, 
encara que enguany tothom podia pensar quins havien estat aquests treballs 



 19 

extraordinaris, aquests s’havien portat a terme, i per tant,  CiU no votaria en contra, 
sinó que s’abstindria.  
 
 
De la seva banda el Sr. Marcel·lí Reyes, en nom d’ERC, va dir que la seva intervenció 
aniria en la línia del que ja s’havia dit, és a dir, que es tractava del reconeixement de 
treballs extraordinaris, però que els imprevistos eren ben previsibles i que 
d’extraordinaris en tenien ben poc, dient en aquest sentit que el Sr. Dalmau havia estat 
benevolent, perquè l’esforç extraordinari que ara es podia veure, l’acabaríem pagant 
l’any vinent, i no pas aquest,  ja que ara s’estaven pagant encara altres despeses. 
 
 
D’altra el Sr. Josep Llobet, en nom del PPC, va dir que encara que seria reiteratiu 
respecte dels comentaris ja fets per altres companys de consistori, aquí no es tractava 
de debatre si PRESEC feia be o malament la seva feina, ja que el debat que avui 
tocava era un debat estrictament econòmic, relacionat amb el reconeixement d’uns 
treballs extraordinaris, que cada any anaven a més. En aquest sentit, el Sr. Llobet va 
dir que encara que es podés estar d’acord amb aquestes despeses, i que PRESEC fes 
una bona actuació, el que era cert era que no tenia cap lògica l’existència d’un 
pressupost amb una desviació anual d’un 8 o d’un 10%, i més quan, si s’analitzaven 
les despeses, aquestes eren despeses perfectament previsibles, raó per la qual el PPC 
demanava novament que PRESEC s’ajustés el més possible l’any vinent a l’hora de 
fer el seu pressupost.   
 
 
Finalment el Sr. Víctor Carnero va dir que, com cada any, el debat es plantejava 
sempre respecte del reconeixement d’aquests treballs extraordinaris, si bé calia matisar 
que en el cas de les societats, es tractava d’una previsió d’ingressos i despeses, i que al 
llarg dels 365 dies de l’any sorgien situacions imprevistes a les quals calia fer front. 
En tot cas, el Sr. Carnero va dir que PRESEC tenia de l’ordre d’uns nou milions 
d’euros de pressupost, i que en aquest sentit, una desviació com la prevista no era en 
cap cas desproporcionada, sinó que entrava més aviat dins de la previsió de noves 
necessitats o d’actuacions no contemplades inicialment, afegint que una desviació de 
no més enllà d’un 7 % es podia considerar raonable. 

 
 
 

16 - MODIFICACIÓ DE LES BASES D’EXECUCIÓ DEL PRESSUPOST 
PER A L’EXERCICI 2007 

(Aprovació inicial) 
 
PRIMER .-  Aprovar  provisionalment les modificacions a les bases d’execució del pressupost 
per l’exercici 2007  en els termes que figuren a l’annex i que es donen per reproduïdes. 
 
SEGON.-  Sotmetre a informació pública les esmentades bases per un període de 15 dies durant 
els quals es podran presentar al·legacions. 
 
TERCER.- Considerar aprovades definitivament les esmentades bases  si  no es presenten 
al·legacions en el període d’informació pública d’acord amb l’article 169.1 del TRLLRHL. 
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Aquest punt de l’ordre del dia de la sessió va ser aprovat per dotze (12) vots a favor (11 PSC i 1 
IC-EV-IG), cap en contra i vuit (8) abstencions (3 del PPC, 2 EUiA, 2 de CiU i 1 ERC), donant-
se per tant el vot favorable de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels 
membres de la Corporació presents –en aquest moment- a la sessió (20), quòrum que, amb 
caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del 
Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el 
Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya. 

 
---------- 

 
El Sr. Víctor Carnero va manifestar que la proposta de modificació de les bases 
d’execució del pressupost perseguia primordialment esdevenir una eina millor per 
gestionar el pressupost amb agilitat i flexibilitat no exempta de seguretat, i reforçar 
l’observança de la legalitat vigent. Així mateix, el Sr. Carnero va dir que era també un 
reglament que havia de permetre l’increment progressiu de la participació i també de 
la corresponsabilitat  en la discussió prèvies, concreció i execució del pressupost de 
cadascun dels òrgans gestors de la despesa i dels ingressos dels ens municipals. En 
definitiva, el Sr. Carnero va manifestar que la redacció de les noves bases eren una 
regulació d’acord a l’ordenament vigent per tal d’executar el pressupost amb referents 
clars i per millorar tant l’agilitat en la tramitació i gestió de les operacions com la 
seguretat jurídica i l’autocontrol.  
 
 
A continuació va fer ús de la paraula el Sr. Jaume Grau, en nom d’EUiA, el qual va 
indicar que encara que es tractava d’unes bases d’execució elaborades per l’equip de 
govern, no podien votar en contra, ja que consideraven que es tractava d’una 
actualització i modernització  necessària, i en aquest sentit, si bé en altres moments 
s’havia pogut discrepar, en aquest cas en concret es tractava d’una feina bastant ben 
feta, que calia reconèixer, i per tant - va concloure el Sr. Grau - la seva posició seria la 
de l’abstenció.   

 
 

17 - MODIFICACIÓ DE CRÈDITS NÚM 3 
PRESSUPOST GENERAL 2007 

 
PRIMER.- Aprovar l'expedient de modificació de crèdits dins del pressupost general de 
l'Ajuntament i dels OOAA que es relacionen,  de l'any actual, incoat per fer front a una sèrie 
d'obligacions municipals de caràcter urgent, per a les quals no hi ha crèdit pressupostari, en uns 
casos, o és insuficient en altres. 
 
L'estructura de la modificació de crèdits és la següent: 
 

-AJUNTAMENT- 
 
Suplements de crèdit 683.986,91 € 
Crèdits extraordinaris  215.000.00 €  
 Total:    898.986,91  € 
Romanent de Tresoria 898.986,91 € 
 Total: 898.986,91 € 
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 -PATRONAT MUNICIPAL DE SERVEIS COMUNITARIS- 
 
Suplements de crèdit 94.000,00 € 
 Total:    94.000,00 € 
Romanent de Tresoreria   59.000,00 € 
Nous ingressos   8.000,00 € 
Majors ingressos   27.000,00 € 
  Total: 94.000,00 € 

 
 

-PATRONAT MUNICIPAL D’ESPORTS- 
 
Suplements de crèdit 73.900,00 € 
 Total:    73.900,00 € 
Romanent de Tresoreria   7.000,00 € 
Nous ingressos   6.000,00 € 
Transferències de crèdit   46.900,00 € 
Majors ingressos   14.000,00 € 
  Total: 73.900,00 € 

 
 

-INSTITUT MUNICIPAL DE GESTIÓ DEL PATRIMONI CULTURAL I NATURAL- 
 
 
Suplement de crèdit 50.000,00 € 
   Total: 50.000,00 € 
    
Romanent de Tresoreria   50.000,00 € 
  Total: 50.000,00 € 
 
 
 

-IMPAC- 
 
Romanent de tresoreria 108.324,68 € 
   Total: 108.324,68 € 
 
Suplements de crèdit 102.062,80 € 
Crèdit extraordinari                                               6.261,88 € 
   Total: 108.324,68 € 
 
 
SEGON: Que un cop transcorregut el termini d’exposició al públic a l’efecte de reclamacions i 
al.legacions, previst als articles 169 i 177 del Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes 
Locals, sense que s’hi hagi interposat cap reclamació o al.legació , s’entengui definitivament 
aprovat el tercer expedient de modificacions de crèdit del pressupost de l’Ajuntament  
corresponent a l’exercici 2007. 
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Aquest punt de l’ordre del dia de la sessió va ser aprovat per dotze (12) vots a favor (11 PSC i 1 
IC-EV-IG) i vuit (8) en contra (srs. Llobet, Sáez i Engli del PPC, Sr. Grau i Sra. Blanco 
d’EUiA, srs. Dalmau i Alavedra de CiU i Sr. Reyes d’ERC), donant-se per tant el vot favorable 
de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents 
–en aquest moment- a la sessió (20), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la 
Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya. 

 
---------- 

 
El Sr. Víctor Carnero va manifestar que l’expedient de modificació de crèdits del 
pressupost corresponent al 2007, era tant el de l’Ajuntament com el dels Organismes 
Autònoms, és a dir, Patronat Municipal de Serveis Comunitaris,  Patronat Municipal 
d’Esports, Institut Municipal de Gestió del Patrimoni Cultural i Natural i de l’Institut 
Municipal de Promoció i Activació de la Ciutat ( IMPAC).  En aquest sentit, el Sr. 
Carnero va dir que el pressupost del 2007 va  confeccionar-se amb les premisses 
conegudes aleshores, i d’aleshores ençà s’havien produït fets i necessitats diferents als 
previstos i presentats inicialment pels serveis gestors. Una vegada iniciat el segon 
trimestre de 2007, la gestió diària del pressupost municipal deixava entreveure la 
necessitat de dur a terme determinats ajustaments en l’assignació de les partides de 
despesa, per tal d’adaptar-les als requeriments actuals dels diferents serveis i 
programes. Així doncs, d’acord amb les propostes presentades pels diferents serveis i 
analitzades les necessitats de crèdit de l’exercici, l’execució de despeses específiques i 
determinades no podien demorar-se fins a l’exercici següent i, hores d’ara, o no existia 
crèdit o aquest era insuficient per dur-les a terme, la qual cosa havia estat verificada en 
el nivell en el que estava establerta la vinculació jurídica. Caldria per tant, va dir el Sr. 
Carnero, fer la generació de crèdits extraordinaris i els suplements de crèdit que 
corresponguessin, amb càrrec, en aquest cas, al Romanent Líquid de Tresoreria de 
l’exercici 2006, destinat a usos generals. A l’expedient constava el quadre que 
detallava les partides de despesa generades, les suplementades, la seva font de 
finançament, i les respectives quantitats dineràries associades. Així les coses, el Sr. 
Carnero va dir que les noves necessitats que calia atendre eren les següents: en primer 
lloc, l’adquisició de 2 automòbils per part de la Policia Municipal pel sistema de 
renting que incloïa l’arrendament del vehicle equipat, l’assegurança i el manteniment 
mecànic, principalment; en segon lloc, la posada en marxa a la via pública dels agents 
cívics, assenyalant que la funció bàsica d’aquests agents era sensibilitzar la ciutadania 
sobre la importància del civisme i informar, a qui no actués correctament, del 
comportament adequat; en tercer lloc, la decisió de facilitar una millor mobilitat a 
l’interior del terme municipal entre els diferents barris de Gavà tenia com a 
conseqüència la intensificació del Servei del Gavà bus, amb més vehicles i major 
freqüència de pas, que demanaven escreixos previstos en 60.000 €; en quart lloc, el 
conjunt de treballs extraordinaris que van afegir-se als previstos de PRESEC durant 
2006, pel que feia a la neteja viària, la de façanes, el manteniment del mobiliari urbà i 
zones verdes, o la recollida de residus urbans, amb la posta en marxa de la recollida de 
la fracció orgànica, entre d’altres,  justificava una major aportació de 623.986,91€, tal 
i com es desprenia de la sol·licitud elevada a l’Ajuntament recentment des del darrer 
Consell d’administració de la Societat Municipal, per tal d’obtenir el reconeixement 
d’aquests treballs extraordinaris. A més, el finançament dels suplements descrits prové 
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del romanent de tresoreria per a despeses generals de l’Ajuntament de Gavà de 
l’exercici 2006, que s’aplicava en la quantia de 898.986,91€. Finalment, i en relació a 
la modificació dels Organismes Autònoms, l’estructura d’aquest expedient de crèdits 
es basava en l’aplicació de part del romanent de l’exercici anterior i en el cas del 
Patronat Municipal d’Esports, també de transferències internes, de nous ingressos i de 
majors ingressos. En conseqüència amb tot el que precedia, l’equip de govern 
proposava al Ple Municipal l’aprovació de la modificació de crèdits en els termes que 
es detallen a l’Ordre del dia. 
 
 
Seguidament el Sr. Jaume Grau, en nom d’EUiA, va dir que el tema de les 
modificacions de crèdits era una qüestió que, tot i ser econòmica, tenia un fons 
clarament polític, atès que estava directament relacionada amb la principal actuació 
d’un govern municipal per a dur a terme el seu projecte, que no era altra que el 
pressupost municipal, i per això, atès que el seu grup municipal va discrepar en el fons 
i en la forma de bona part de les actuacions del pressupost de l’ajuntament, i a més, 
se’ls havien rebutjat totes les propostes plantejades durant els passats mesos de 
novembre i desembre, el Sr. Grau va dir que la posició del seu grup seria contrària a la 
de la proposta, sense entrar en les qüestions de fons que justificaven la modificació de 
crèdits, i si aquestes eren o no positives per la ciutat, tot i que, evidentment, si que ho 
eren en molts casos. En qualsevol cas, el Sr. Grau va voler cridar l’atenció respecte 
d’un cas que en la seva opinió no deixava de ser curiós, i que s’havia tractat en aquest 
mateix ple, referent a la necessitat d’incrementar el GavàBus i per tant, d’incrementar 
la dotació pressupostària en aquest sentit, proposta que havia estat formulada per 
EUiA i que havia estat rebutjada pels grups de govern, mentre que ara, només quatre 
mesos més tard, es proposava allò que es va denegar en el seu moment. Per tot plegat, 
el Sr. Grau va reiterar que el seu vot seria contrari a la modificació proposada. 
 
 
De la seva banda el Sr. Marcel·lí Reyes, en nom d’ERC, va dir que una mica en el 
mateix sentit que EUiA, era evident que aquesta modificació no deixava de ser 
l’aplicació d’un pressupost que, certament, no era el d’ERC, i que a més, venia a 
constatar dues coses: la primera, que hi havia una despesa desbocada en determinades 
àrees i serveis; i la segona, que hi havien qüestions que eren perfectament previsibles i 
que es podien haver comptabilitzat perfectament en el pressupost, atès que no tenien 
res d’extraordinàries, mentre que ara semblava que hi havien tot un seguit de qüestions 
que s’havien de cobrir amb caràcter urgent quan, com havia dit abans, eren 
absolutament previsibles. En definitiva, el Sr. Reyes va dir que tot semblava indicar 
que el pressupost s’elaborava en un començament amb la intenció de vendre uns 
determinats números, per després canviar-lo de dalt a baix en alguns aspectes, fet 
aquest que es venia repetint any rera any. Així, per exemple, en el cas dels vehicles de 
la policia, que ara es pretenia vendre com una novetat, però que no resultava 
especialment creïble. Per això, va dir el Sr. Reyes, la seva posició seria negativa. 
 
 
Per la seva part el Sr. Josep Maria Dalmau, en nom de CiU, va assenyalar que per bé 
que la modificació de crèdits era un instrument perfectament legal, en el fons, no 
deixava de ser una prolongació del pressupost, i en aquest sentit, tota vegada que CiU 
va votar en contra d’aquell, ara també votarien en contra de la proposta. 
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De la seva banda el Sr. Josep Llobet, en nom del PPC, va dir que com ja s’havia 
repetit en diverses ocasions, la proposta no era més que una modificació del 
pressupost, i que també el seu grup municipal havia votat en contra d’aquell, i a més, 
la modificació proposada no canviava substancialment res del pressupost aprovat el 
mes de novembre de l’any passat, i per tant, no hi havia cap raó objectiva que els 
portés a canviar d’opinió, per molt que individualment hi hagués alguna actuació que 
podés comptar amb el suport del PPC. En qualsevol cas però, com que no era així des 
de una perspectiva global, la seva posició seria també contrària a la proposta. Per altra 
banda, el Sr. Llobet va dir que sí que hi havia una qüestió respecte de la qual n’eren 
completament contraris, com era el cas dels agents cívics, ja que en la seva opinió, el 
correcte hagués estat fer una inversió en la Policia Municipal, que era qui hauria de 
desenvolupar en realitat aquestes tasques, raó per la qual consideraven que es tractava 
d’una despesa excessiva i innecessària, mentre que encara estava per veure quin seria 
el resultat que donaria aquest nou servei.  
 
 
En darrer terme, el Sr. Víctor Carnero va assenyalar que en relació a algun dels 
comentaris fets pel Sr. Reyes, respecte de la despesa en determinades àrees, de 
l’expedient de modificació es podia deduir amb tota claredat que la despesa no era en 
absolut exagerada, atès que la única cosa que es feia era suplementar quatre partides 
concretes, afegint que, per exemple, en el cas dels cotxes de la policia, com així ho 
havia explicat personalment a la comissió informativa, només es tractava de 
diversificar les actuacions que es feien en relació a les compres, per tal d’entrar en la 
línia del renting, amb la finalitat de poder establir una comparació amb la línia 
tradicional que s’havia seguit fins ara, d’adquisicions a través del programa 
d’inversions. En aquest sentit, a propòsit dels vehicles, va dir que tant sols es tractava 
de l’adquisició de dos nous cotxes, amb una consignació de 15.000 €, quan el cert era 
que inicialment ja hi havia una consignació prevista de 60.000 € en el programa 
d’inversions per a la renovació de la flota de vehicles. D’altra banda, i en relació a 
alguns dels comentaris que s’havien fet respecte dels pressupostos, el Sr. Carnero va 
dir que el que pretenia l’equip de govern era, fonamentalment, conciliar els dos eixos 
bàsics: les dotacions pressupostàries i els acords amb altres administracions 
competents per tal de fer-ho possible, com per exemple, en el cas de la implementació 
de l’autobús, actuació aquesta que es portaria a terme amb l’Àrea Metropolitana de 
Barcelona en la part que els corresponia, i això es feia quan resultava possible, no 
quan les parts volien.                  

 
 
 

18 - PRÉSTEC AMB  DEXIA SABADELL BANCO LOCAL S.A. 
PER AL FINANÇAMENT D’ INVERSIONS DE L’ANY 2007 

 
PRIMER.- Contractar amb el DEXIA SABADELL BANCO LOCAL S.A., un préstec per un 
import de 3.501.000.- Euros, destinat a finançar aquelles actuacions o projectes d’inversió 
contemplades dintre del Pressupost General de la Corporació de l’any 2.007, aprovant la 
formalització del mateix amb les següents condicions: 
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       -     Import: 3.501.000.- € 
             -     Modalitat:      Préstec a tipus d’interès FIX BONIFICAT 

-   Tipus d’interès:    
.  Durant el període de disposició/carència : Euribor ( a triar) més 0.00% 
. Durant la resta del termini: Tipus fix del 3,73% en base ACT/360 sempre           

que la diferència entre el CMS30Y i el CMS1Y sigui superior o igual a 0,10%. 
En cas que la diferència sigui inferior a 0,10% el tipus a aplicar seria el resultant 
de la següent operació: 4,23%- 5 x (CMS30Y-CMS1Y) 

- Comissions: exempt 
- Carència d’amortització: 2 anys 
- Termini d’amortització: 20 anys 
- Liquidació d’interessos i amortització: anuals 
 

SEGON.- Afectar com a garantia específica d’aquesta operació, la participació municipal en els 
tributs de l’Estat, en part proporcional que correspongui, puntualitzant que la quantitat total 
liquidada per aquest concepte en l’exercici 2.006 va pujar la quantitat de 8.604.981,54€. 
 
TERCER.- Autoritzar el senyor alcalde o persona en qui delegui per a resoldre quantes 
incidències poguessin plantejar-se; firmar els documents necessaris; formalitzar  l’oportuna 
operació de préstec, i percebre el capital del mateix. 
 
Aquest punt de l’ordre del dia de la sessió va ser aprovat per dotze (12) vots a favor (11 PSC i 1 
IC-EV-IG), cap en contra i vuit (8) abstencions (3 del PPC, 2 EUiA, 2 de CiU i 1 ERC), donant-
se per tant el vot favorable de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels 
membres de la Corporació presents –en aquest moment- a la sessió (20), quòrum que, amb 
caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del 
Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el 
Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya. 
 

---------- 
 

El Sr. Víctor Carnero va dir que el que es proposava era contractar amb DEXIA 
SABADELL BANCO LOCAL  S.A. un préstec amb la quantia de 3.501.000 €, 
destinat a finançar en part aquelles inversions o projectes d’inversions contemplades 
dintre del Pressupost General de la Corporació per a l’exercici 2007, i amb les 
condicions que figuraven a l’ordre del dia. 

 
 

 
PART DEDICADA AL CONTROL I FISCALITZACIÓ 

DELS ÒRGANS DE GOVERN 
 

 
 

PRECS I PREGUNTES 
 
En el torn de Precs i Preguntes, com que no  hi havia cap una pregunta formulada durant la 
passada sessió ordinària que encara restés per contestar, es va procedir directament a contestar 
els precs o preguntes que, prèviament i per escrit presentat més de vint i quatre hores 
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d’antelació, havien estat formulades pel diferents regidors o grups amb municipals. Tot seguit es 
reflecteix a l’acta el contingut de les interpel·lacions formulades i de les corresponents 
respostes. 
 
En aquesta ocasió, i en funció dels grups que els havien formulat per a aquest Ple, el primer 
grup a qui el Sr. Alcalde va donar la paraula per començar a formular els precs o preguntes 
prèviament anunciats per escrit, va ser el Grup de CiU. En tots els casos va ser el Sr. Xavier 
Alavedra qui va prendre la paraula per a formular oralment els precs o preguntes formulats.  
 
En el primer, va dir que el passat divendres a la nit, al carrer de les Moreres núm. 26, uns 
desconeguts van prendre foc el contenidor per segona vegada en pocs mesos, amb el risc que les 
flames prenguessin foc al balcó-tribuna del primer pis (ajuntem fotografies), i va afegir que el 
contenidor ja havia estat reposat, però el risc que tenen els veïns del balcó situat sobre el 
contenidor – va dir - fa que formulem el següent prec: Que es canviï la situació del contenidor, 
desplaçant-lo uns metres, on no existeix cap risc per als veïns i veïnes.     
 
Va respondre la Sra. Brugués Jardí dient que la crema de contenidors és un fet extraordinari en 
el nostre municipi causat per l’incivisme d’alguns ciutadans i no pas per la incorrecta ubicació 
dels contenidors. Els criteris d’ubicació de contenidors segueix uns barems tècnics – va afegir - 
que garanteixen la millor situació possible ateses les condicions de la ciutat. Això no treu, però, 
que els contenidors siguin objecte d’actes incívics com el que ens ocupa, motiu pel qual 
combatre l’incivisme s’ha convertit en objectiu de l’equip de govern. En aquest sentit, des de 
l’Ajuntament s’ha endegat una campanya per promoure el civisme i minimitzar al màxim fets 
com aquests. 
         
   
En la segona intervenció del regidor de CiU, va dir que un col·lectiu de pagesos del municipi els 
havia fet arribar un llistat del retolat dels camins de la zona agrícola de Gavà,  on els noms 
sembla ser que no són correctes. Aquest llistat- va afegir el Sr. Alavedra -  l’equip de govern 
també el té. Posem alguns exemples com “Camí de ca la Inma”, ha de dir “Camí de cal Aimar”, 
“Camí de Can Torelló”, ha de dir “Camí de cal Torelló”, “Camí de la Post”, ha de dir “Camí del 
Poll”, “Camí de l’Arbret”, ha de dir “Camí de l’Arbre”, etc.   Per aquest motiu preguntava: Té 
l’equip de govern previst atendre la petició d’aquest col·lectiu de pagesos, de retolar novament 
els camins agrícoles? 
 
 
Va respondre la Sra. Laura Barrufet, qui va dir que repetia el mateix que ja havia dit a la sessió 
plenària del mes de febrer d’aquest mateix any, responent a una pregunta que havia fet el 
portaveu d’ERC: “ ......actualment s’està treballant des de l’Àrea de Presidència en 
l’actualització de la denominació dels camins i corredores de la zona agrícola de Gavà, en 
contacte amb els pagesos. Després passarà a informe de la Ponència del Nomenclàtor, per 
posteriorment ser aprovada definitivament l’esmentada actualització”. 
 
 
En la tercera intervenció, el Sr. Alavedra va recordar que, el  mes de febrer, l’Ajuntament va 
posar en marxa un servei de neteja per eliminar graffitis i pintades de les parets i façanes. El nou 
servei – digué - actuaria en tots els edificis i equipaments públics i privats de la ciutat.  Per 
aquest motiu preguntava: Quantes sol·licituds s’han tramitat per aquest servei?  
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Contestant la pregunta, el Sr. José Obispo digué que, des del 14 de febrer fins al dia d’avui, les 
peticions registrades per l’Ajuntament de Gavà per a la sol·licitud de neteja de pintades eren 65, de 
les quals 61 ja estaven resoltes satisfactòriament  i 4 estaven en procés de gestió. A més, digué,  
s’han realitzat 163 intervencions a espais  i equipaments públics del municipi de Gavà. 
 
La quarta intervenció del regidor de CiU va anar referida a que, el 27 d’octubre de 2006, havia 
sortit una noticia al Brugués digital on deia que el Departament de Benestar i Família i 
l’Ajuntament de Gavà havien signat un conveni per invertir 160.000 Euros per un pla de xoc en 
el que contempla un desenvolupament comunitari al barri de Ca n’Espinós. Era per aquest motiu 
que el Sr. Alavedra va preguntar: S’ha rebut ja alguna aportació econòmica destinada per aquest 
barri?  
 
 
Va respondre la pregunta la Sra. Carmen León, qui digué que, com bé deia la part expositiva de 
la pregunta, el conveni a que fa referència es va signar a finals d’octubre de 2006. En aquest 
moment –va afegir- s’estan desenvolupant els tràmits administratius ordinaris i 
desenvolupament del programa previst al barri per procedir a la recepció de l’aportació 
esmentada. 
 
La darrera intervenció del Sr. Alavedra va anar referida al fet de que, segons ens han comunicat 
– va dir - alguns veïns del carrer de Sant Antoni Abat, quan Telefònica va decidir instal·lar un 
edifici en aquest carrer van demanar signatures a tots els veïns assegurant-los que es tractava 
d’un edifici d’oficines. La realitat va ser una altra, i s’hi va instal·lar també una antena. 
Actualment aquesta antena produeix molts sorolls que han estat denunciats a la policia 
reiteradament pel veïnat així com altres afectacions greus a les persones que no es poden 
demostrar científicament, i que preocupen enormement al veïnat. Per això preguntava: Té 
constància l’equip de govern dels sorolls que produeix l’antena d’aquest edifici amb les 
conseqüents molèsties als veïns i veïnes? En cas afirmatiu, té intenció l’equip de govern de 
prendre mesures per solucionar el problema al veïnat? 
 
Li va respondre el Sr. Vicente Navarro, dient que  l’equip de govern no tenia constància de que 
s’hagués produït cap queixa ni denuncia per part de ciutadans de Gavà, degudes a soroll 
provenint  de l’antena de l’edifici de Telefónica, situat en el carrer Sant Antoni Abat. 
 
Tot seguit es va passar als precs o preguntes formulades pel grup d’EUiA, sent en tots els casos 
el Sr. Grau qui va intervenir. 
 
En una primera intervenció, va exposar que els municipis litorals de la Regió Metropolitana de 
Barcelona van constituir l’any 2004 l’associació per a desenvolupar el denominat Pla Estratègic 
Litoral, i compta amb el suport de la Generalitat de Catalunya, la Diputació, la Mancomunitat de 
Municipis i l’Autoritat Portuària. D’entre les accions estratègiques previstes, acordades –va dir-  
després de dos anys de treballs tècnics, destaquen: - Creació d’una xarxa contínua d’espais 
protegits entre les serres litorals (PEIN), la xarxa natura 2000 de la UE i els espais del PDUSC, 
per a la protecció del paisatge. - Posar en marxa un programa de manteniment i  restauració de 
totes les rieres i espais fluvials, per a contribuir a la restauració ecològica. - Afavorir la 
complementarietat del turisme dels municipis litorals amb el turisme urbà i cultural de 
Barcelona ciutat. L’Ajuntament de Gavà – va afegir el Sr. Grau- ha participat, sens dubte, en 
aquest procés de debat i treballs tècnics i polítics. Per això, preguntem: - Quines han estat les 
aportacions de l’Ajuntament de Gavà a aquest Pla Estratègic Litoral?. -  Quines accions 
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concretes, dins del marc de les seves competències, ha desenvolupat l’equip de govern per tal 
d’assolir els objectius estratègics esmentats? 
 
Va respondre la Sra. Jardí qui va dir, en relació a quines havien estat les aportacions de  
l’Ajuntament de Gavà a aquest Pla Estratègic del Litoral, que l’Ajuntament de Gavà era 
membre de l’Associació Pla Estratègic del Litoral i havia participat en la redacció i seguiment 
del document a partir de les diferents Comissions d’Eix dels grups de treball i elaborant els 
continguts del capítol del nostre municipi. I en quant a quines accions concretes, dins del marc 
de les seves competències, havia desenvolupat l’equip de govern per tal d’assolir els objectius 
estratègics esmentats,  va respondre que entre les diferents accions empreses per l’Ajuntament i 
relacionades amb el Pla Estratègic Litoral, podia citar: - La incorporació d’una part de la pineda 
litoral a la Xarxa Natura 2000 i la seva qualificació com a ZEPA. - L’elaboració del Projecte de 
recuperació ambiental i pla de gestió dels espais naturals de la Murtra i la Murtrassa i el seu 
entorn. - Elaboració del Projecte de millora de la pineda litoral a Gavà. - Realització d’un 
Mapa dels Hàbitats del municipi de Gavà. - Projectes de millora ambiental de la riera dels 
Canyars entre la c245 i la Sentiu.  
 
El mateix regidor, passant a una altra qüestió, va recordar també que el Departament d’Educació 
de la Generalitat, en col·laboració amb el Departament de Medi Ambient i Habitatge, i desenes 
d’ajuntaments de Catalunya, han vingut desenvolupant el Programa “Escoles Verdes”, com a 
eina per tal d’introduir valors i conceptes en favor de la sostenibilitat als centres d’educació 
primària i secundària del país. Recentment - va afegir - s’ha celebrat el IV Fòrum d’Escoles 
Verdes (febrer i març de 2007), on s’han trobat representants de fins a 227 centres educatius de 
Catalunya (entre ells, 22 del Baix Llobregat), per tal de posar en comú les seves experiències i 
els avenços aconseguits en la sostenibilitat dels centres i, per extensió, de la societat. Per tot 
això, sol·licitava: Enceti les converses amb els diferents agents implicats (centres educatius, 
Generalitat de Catalunya, Institut Català de l‘Energia), per tal de fer possible que Gavà es pugui 
incorporar a la xarxa d’Escoles Verdes de Catalunya al curs 2007-2008. 
 
Sobre aquest prec la Sra. Anna Becerra va dir, que el programa d’Escoles Verdes tenia com 
objectiu la incorporació de la dimensió ambiental tant en la gestió com en el currículum dels 
centres educatius, és un programa adreçat als propis centres educatius. És evident – va afegir - 
que a la nostra ciutat, que compta amb l’Agenda 21 i amb un projecte educatiu de ciutat disposa 
d’elements importants per avançar vers aquest objectiu. Començarem a treballar per contribuir a 
que els centres de la nostra ciutat puguin, si ho desitgen, incorporar-se a l’esmentada iniciativa. 
 
En la tercera i darrera intervenció d’EUiA el Sr. Grau va parlar de que es preveia que el 
Departament d’Educació de la Generalitat de Catalunya completi, abans d’acabar el 2008, la 
nova escola infantil i primària de Gavà-Mar, que – va dir - donarà servei a aquest barri de la 
nostra ciutat, actualment desprovist d’oferta d’educació obligatòria malgrat l’important 
creixement de la població dels darrer 10 anys. Atès que Manuel Vázquez Montalbán va ser un 
escriptor, periodista i intel·lectual compromès amb la democràcia (va ser lluitador 
antifranquista), amb Catalunya i amb la cultura des d’una vessant multidisciplinar i crítica, i que 
el 18  d’octubre de 2003 va morir deixant un forat difícil d’omplir al panorama intel·lectual i 
cultural del país, sol·licitava el Sr. Grau que l’equip de govern acordi atorgar el nom de “CEIP 
Manuel Vázquez Montalbán” al nou centre que es construirà a Gavà-Mar. 
 
En contestació a aquest prec, i per part de l’Equip de Govern, la Sra. Laura Barrufet  va dir que, 
com el Sr. Grau ja sabia, la comissió del Nomenclàtor és l’òrgan encarregat de aprovar no 
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només els noms dels carrers i les places, sinó també dels equipaments de la ciutat. Agraïm – va 
afegir - la proposta que el seu grup municipal en fa i li traslladarem a la comissió per a que la 
tingui en consideració. Pel que fa al primer paràgraf del seu prec on diu  que el barri de Gavà 
mar està (cito textualment) “actualment desprovist d’oferta d’educació obligatòria “  li recordo – 
digué finalment - que  actualment el barri hi ha més de 1000. de places d’educació obligatòria i 
és en aquest sentit, que amb la voluntat de diversificar l’oferta escolar  l’equip de govern ha 
treballat per a poder  contar també amb un centre de titularitat pública el més abans possible. 
 
Finalment, i en quant els precs o preguntes formulats prèviament per escrit amb, si més no, vint 
i quatre hores d'antelació al començament de la sessió, li va correspondre fer ús de la paraula al 
Sr. Marcel·lí Reyes, integrant del Grup municipal de ERC.  
 
En un primer, va recordar, com a antecedents,  que en el transcurs del passat Ple Municipal, el 
Grup Municipal d’Esquerra Republicana es va interessar pel projecte de reforma i rehabilitació 
del mercat de la Plaça Major, i – va dir - se’ns va contestar que s’havia signat un conveni amb 
l’Institut Municipal de Mercats de Barcelona per fer un estudi de viabilitat i propostes respecte 
del mercat de la plaça Major. A banda d’aquest, l’altre mercat municipal, Mercagavà, situat a la 
plaça de Catalunya, ja té més de 25 anys, i alguns dels paradistes es pregunten també pel seu 
futur, especialment ara que s’acosta la fi de les concessions. Tot i que l’aspecte que presenta el 
mercat no és tan degradat com el de la plaça Major, s’hi troba a faltar una modernització i 
adequació als nous temps. Per aquest motiu, el Grup Municipal d’ERC – digué finalment el Sr. 
Reyes - realitza el següent prec:  El Grup Municipal d’Esquerra insta el govern municipal a 
elaborar una proposta de modernització i adequació del mercat municipal Mercagavà, que 
contempli la construcció d’una minideixalleria, la possibilitat d’ampliar l’aparcament que hi ha 
al costat, que ha esdevingut petit, i la diversificació de l’oferta amb la inclusió d’un 
supermercat. 
 
Va contestar el Sr. Víctor Carnero dient que, tal i com deia el Sr. Reyes, en el transcurs del 
passat Ple Municipal l’Equip de Govern ja va manifestar el seu compromís vers els mercats 
municipals. Es diu literalment a l’acta” l’Equip de Govern es va comprometre ha elaborar una 
proposta de remodelació dels dos mercats municipals, es a dir, del Mercat de la Plaça Major i 
del mercat de la Plaça Catalunya durant el decurs d’aquest mandat, per la qual cosa s’ha 
encarregat a l’INSTITUT DE MERCATS DE BARCELONA, l’elaboració d’un estudi que 
contempli les línies bàsiques al voltant de les quals girarà la reforma dels mercats. Aquest estudi 
comercial es realitzarà comptant amb els concessionaris i estarà acabat en un termini de sis 
mesos. Aquesta actuació ha estat explicada a les Juntes de Paradistes dels mercats municipals 
amb les que l’Ajuntament ha mantingut diverses reunions recentment. Concretament, dilluns i 
dimarts passat vam estar parlant amb concessionaris dels dos mercats municipals”. 
    
 Tot seguit es va passar a un segon  prec o pregunta d’ERC.  En aquest el Sr. Marcel·lí Reyes,  i 
com antecedents, es va referir a que el passat 2 d’abril de 2007, el Parlament de Catalunya havia 
aprovat, per unanimitat de tots els grups, la Resolució 27/VIII, sobre l’assistència sanitària a 
Gavà Mar, que estableix que: «el Parlament de Catalunya insta el Govern de la Generalitat a 
iniciar converses amb l’Ajuntament de Gavà, titular del Centre de Serveis on s’emplaça el 
consultori municipal, per a estudiar la possibilitat d’ampliar-ne l’espai físic, sempre que es 
garanteixin les condicions de funcionalitat necessàries per a desenvolupar-hi correctament 
l’activitat assistencial». Per aquest motiu el Grup Municipal d’Esquerra Republicana realitzava 
el prec següent: El Grup Municipal d’Esquerra Republicana a l’Ajuntament de Gavà insta el 
govern municipal, en el marc de la Resolució 27/VIII aprovada pel Parlament de Catalunya el 
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passat 2 d’abril de 2007, a facilitar a la Generalitat de Catalunya l’ampliació del Centre de Salut 
de Gavà Mar, mitjançant la dedicació de l’espai de l’actual vestidor per a un nou consultori i 
ampliació de la sala d’espera. 
 
Va contestar el Sr. Víctor Carnero dient que la Comissió de Salut del Parlament de Catalunya, 
en sessió tinguda el dia 22 de març de 2007, havia estudiat el text de la Proposta de resolució 
sobre el Centre Bàsic de Salut de Gavà Mar, a Gavà, presentada pel Grup Parlamentari del Partit 
Popular de Catalunya, i les esmenes presentades pel Grup Parlamentari Socialista-Ciutadans pel 
Canvi, pel Grup parlamentari d’Esquerra Republicana de Catalunya i pel Grup Parlamentari 
d’Iniciativa per Catalunya Verds- Esquerra Unida i Alternativa. Finalment havia adoptat la 
resolució d’instar el Govern a iniciar converses amb l’Ajuntament de Gavà, titular del Centre de 
Serveis on s’emplaça el consultori municipal, per a estudiar la possibilitat d’ampliar-ne l’espai 
físic, sempre que es garanteixin les condicions de funcionalitat necessàries per a desenvolupar-
hi correctament l’activitat assistencial, i a estudiar la possibilitat d’ampliar les hores 
d’assistència d’infermeria del consultori de Gavà Mar per a fer-hi les visites de seguiment dels 
infants sans si des del punt de vista assistencial es creu necessari i justificat. Personalment – va 
afegir el Sr. Carnero - l’Alcalde de Gavà va demanar formalment a la Consellera Geli 
l’ampliació dels serveis mèdics al centre de Gavà Mar. Al Ple Municipal del 25 de gener de 
2007 es va informar que l’Equip de Govern havia demanat als responsables del Departament de 
Salut de la Generalitat de Catalunya l’increment en la dotació de personal per al CAP – 2 per tal 
de poder dur a terme una ampliació de serveis al centre mèdic de Gavà Mar. De nou hem tornat 
a manifestar al Departament de Salut la necessitat de estudiar conjuntament la possibilitat 
d’ampliar les hores d’assistència mèdica al centre de Gavà Mar. 
  
 
La tercera intervenció del regidor d’ERC va anar referida al control mediambiental, dient que, 
actualment, a Gavà hi ha dos punts de control de la qualitat mediambiental de l’aire, un al parc 
del Mil·lenni i l’altre a la zona industrial. No obstant això, hi ha una altra zona de Gavà que 
pateix un tipus molt específic de contaminació atmosfèrica: ens referim al barri de Gavà Mar i a 
la contaminació procedent dels gasos de combustió dels motors de les aeronaus. Aquests gasos 
– va afegir - poden contenir substàncies derivades del petroli i, com a tals, cancerígenes, per la 
qual cosa seria força convenient fer-ne un seguiment. Ultra això, convindria que l’Ajuntament 
de Gavà emplacés en aquest barri un sonòmetre permanent, calibrat i homologat, per tal de 
contrastar les dades subministrades des del gestor de l’aeroport del Prat, i disposar també de 
dades sobre el barri en temps real. Per aquest motiu, el Grup Municipal d’ERC – digué - realitza 
el següent prec:  El Grup Municipal d’Esquerra insta el govern municipal a instal·lar un punt de 
control mediambiental atmosfèric a la part de llevant del barri de Gavà Mar, a poder ser a la 
guarderia Gimbebé, atès que és l’edifici que rep un major impacte de les aeronaus. Aquest punt 
de control mediambiental hauria de disposar, a més dels sensors habituals, sensors especials per 
fer el seguiment de les emissions dels productes de la combustió d’hidrocarburs i un sonòmetre 
per monitoritzar el soroll dels avions que sobrevolen el barri.  
  
En relació a aquest prec la Sra. Jardí digué que l’Ajuntament de Gavà, en qualitat de membre de 
la Comissió de Seguiment de les Obres d’ampliació del Prat, ha acordat, conjuntament amb 
AENA i la Direcció General de Qualitat Ambiental de la Generalitat de Catalunya, la ubicació 
dels punts de control i mesurament de l’activitat que genera l’aeroport del Prat. Aquests punts 
de control mesuren – va afegir - tant la contaminació atmosfèrica com de la sonora. Segons la 
Direcció General de Qualitat Ambiental de la Generalitat, els punts de mesurament són 
suficients per fer el seguiment de les emissions dels productes de la combustió d’hidrocarburs i 
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dels decibels derivats de l’activitat aeroportuària, motiu pel qual l’Ajuntament de Gavà no 
considera a hores d’ara necessari afegir més punts de control.  
 
En la seva quarta intervenció el Sr. Reyes va recordar com antecedents que, malgrat l’obligació 
derivada tant de la Llei Municipal com d’altres normes reguladores de la comunicació 
audiovisual, Gavà encara no comptava amb cap reglament de participació dels regidors i dels 
grups municipals en els mitjans de comunicació municipal. Això no obstant, digué el Sr. Reyes, 
durant aquest mandat l’equip de govern va elaborar-ne un esborrany, que va ser sotmès a tots els 
Grups Municipals. L’article 15.2 d’aquest esborrany indicava que, durant la campanya electoral, 
podien realitzar-se debats quan així ho determini, sota la seva responsabilitat, la direcció del 
mitjà de comunicació municipal. Atès que, digué finalment el regidor d’ERC, hi ha convocades 
eleccions municipals per al proper 27 de maig, el Grup Municipal d’Esquerra Republicana 
realitza el següent prec:  El Grup Municipal d’Esquerra Republicana de Catalunya insta el 
govern municipal, i les direccions dels mitjans de comunicació municipals que en depenen 
orgànicament, a programar, convocar, realitzar i retransmetre un debat electoral entre totes les 
candidatures concurrents a les properes eleccions municipals del 27 de maig. 
 
El Sr. Víctor Carnero, en nom de l'Equip de Govern i en relació a aquest prec, va respondre, 
primer, que l’equip de govern no interfereix en la programació dels mitjans de comunicació 
municipal. Correspon a les direccions dels mitjans – va dir - decidir els continguts i tipus de 
programació que s’emeten tant en la televisió com en la ràdio local. I en segon lloc, que l’equip 
de govern ha instat a les direccions del mitjans municipals a vetllar per l’aplicació de la 
legislació vigent durant el període electoral.  
 
Finalment, i per acabar el torn de precs i preguntes corresponent a ERC, el Sr. Reyes va exposar 
que la Llei 18/2000, de 29 de desembre, per la que es regula la publicitat institucional,  en 
l’article 8, estableix que, amb l’objectiu de no influir en la intenció de vot dels ciutadans, la 
publicitat institucional  no es pot dur a terme en el període comprès entre el dia de la publicació 
de la convocatòria de les eleccions (3 d’abril de 2007) i el dia en què es tenen. D’acord amb 
l’article 3.2.c de l’esmentada Llei, digué, es considera publicitat institucional «Informar sobre 
l’existència de les entitats i les institucions públiques, de les activitats que duen a terme, dels 
serveis que presten o dels productes que promouen», així com, d’acord amb l’article 3.2.d, 
«informar de les activitats o els projectes duts a terme per l’Administració pública en l’àmbit de 
les seves atribucions o competències». En relació a això, presentem – va dir - el següent prec: El 
grup municipal d’Esquerra Republicana de Catalunya insta el govern local a: - Complir la Llei 
17/2000 i, en conseqüència, retirar qualsevol campanya publicitària institucional prevista d’aquí 
a les eleccions. - Adequar els continguts dels mitjans de comunicació municipals a l’establert a 
l’esmentada Llei i, en conseqüència, aturar la difusió de les activitats municipals i els serveis i 
productes promoguts per l’Ajuntament, i de les inauguracions. - Desprogramar els actes 
previstos relatius a inauguracions o difusió dels projectes duts a terme, entre ells l’estand 
institucional habitual en les darreres edicions de la Fira d’Espàrrecs. 
 
En relació a aquest Prec, la regidora Sra. Barrufet, va dir que l’equip de govern, com no podria 
ser d’altra manera, donava compliment als preceptes que figuren a la Llei 18/200 a la que – 
digué - vostè al·ludeix. L’exercici del sufragi i la lliure i equitativa confrontació de projectes, 
estan plenament garantits no només per la normativa sinó per la convicció i la pràctica de 
l’equip de govern en aquest àmbit. Es per aquest motiu que, des l’1 d’abril d’enguany, s’ha 
retirat tota la publicitat institucional. Com vostè bé sabrà, l’article 8 de l’esmentada Llei preveu 
l’excepció de comunicació ciutadana relacionada amb actes i esdeveniments d’interès general. 
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Entrarien dins aquest apartat els propis de l’agenda cultural de la ciutat i, concretament, les 
diades de Sant Jordi i la Fira d’Espàrrecs que, evidentment,  no poden veure alterats els seus 
continguts pel fet que aquest sigui any d’eleccions. Són, doncs, aquests, les úniques campanyes 
que es duran a terme en el període que ens ocupa. Respecte a la presència institucional de 
l’Ajuntament a la Fira puc anunciar-li – digué finalment - que l’stand es centrarà en la promoció 
dels valors cívics amb una instal·lació que no recull ni explica cap programa de govern 
municipal sinó que es basa en la promoció de les pràctiques i valors que tots els grups 
municipals vam consensuar amb la signatura, el mes de març, del Compromís Municipal “Gavà 
X Civisme”, subscrit també pel seu grup. 
 
 

DECLARACIONS POLÍTIQUES 
 
 
1) - DECLARACIÓ POLÍTICA PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL D’ERC EN 

RELACIÓ A LES EMISSIONS DE TV3 AL PAÍS VALENCIÀ 
 
Aprovar la Declaració Política, presentada inicialment pel Grup Municipal d’ERC,  en relació 
a les emissions de TV3 al País Valencià, declaració que, després del debat i un cert consens 
entre els grups que finalment votarien a favor, diu així en la seva part dispositiva:  
 
1.- Instar el govern de la Generalitat Valenciana que explori conjuntament amb el govern de la 
Generalitat catalana, el Govern Balear i el Ministeri d’Indústria les vies tecnicojurídiques i 
polítiques que permetin la reciprocitat de les emissions de les televisions públiques 
autonòmiques del País Valencià, les Illes Balears i Catalunya en els seus territoris respectius, 
enriquint, així, les possibilitats de l’espai comunicatiu en llengua catalana.  
 
2.- Instar els governs balear, català i valencià, i al govern de l’Estat espanyol, a seguir avançant 
decididament en els principis de la Carta Europea de les Llengües Regionals i Minoritàries en 
allò que fa referència a l’àmbit audiovisual.  
 
3.- Demanar al Govern de la Generalitat valenciana que estudiï la possibilitat de deixar sense 
efecte l’expedient de sanció a Acció Cultural del País Valencià. 
 
4.- Comunicar els acords als governs de Catalunya, València i Balears, i al Ministeri 
d’Indústria, així com també a Acció Cultural del País Valencià, i als mitjans de comunicació 
locals. 
 
Aquesta Declaració Política va ser aprovada per dotze (12) vots a favor (11 PSC i 1 IC-EV-IG), 
cap en contra i vuit (8) abstencions (3 del PPC, 2 EUiA, 2 de CiU i 1 ERC), donant-se per tant 
el vot favorable de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la 
Corporació presents –en aquest moment- a la sessió (20), quòrum que, amb caràcter general, 
exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i 
l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril,  pel qual s’aprova el Text refós de la Llei 
municipal i de règim local de Catalunya. 

---------- 
 
El Sr. Marcel·lí Reyes va començar la seva intervenció indicant prèviament que el grup 
socialista li havia fet arribar unes esmenes, afegint que posteriorment serien explicades per la 
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portaveu d’aquest grup, respecte de les quals s’havia arribat a un determinat grau de consens. 
 
El text de la declaració presentada inicialment per ERC deia textualment el que segueix: 
 

“Durant més de vint anys, Acció Cultural del País Valencià (ACPV) ha garantit 
l’arribada de les emissions de TV3 al País Valencià. Ara, però, la Generalitat 
Valenciana ha incoat un expedient sancionador contra ACPV per possibilitar la 
recepció de Televisió de Catalunya en territori valencià. Per aquesta decisió política, 
l’esmentada entitat es veu enfrontada a una orde administrativa de cessament de les 
emissions i a una possible sanció econòmica que podria arribar al milió d’euros. 

 
La continuïtat d’aquestes emissions resulta d’importància vital per a la normalització 
de la llengua catalana en el conjunt del seu àmbit lingüístic. D’altra banda, davant el 
fet que cada cop més tenim a l’abast la recepció d’emissions televisives en llengües, 
continguts i orientacions ideològiques ben diverses, la resposta d’un govern no pot ser 
la censura a un determinat canal, sinó garantir l’accés de la ciutadania a l’oferta més 
àmplia possible, com a mostra i suport a la pluralitat informativa i a la llibertat 
d’expressió. 

 
Davant d’aquesta situació, ERC proposa al Ple de l’Ajuntament de Gavà l’adopció dels 
acords següents: 

 
Acords 

 
1. L’Ajuntament de Gavà, reunit en sessió plenària, considera que el Ministeri 

d’Indústria ha de legalitzar la recepció de les emissions de TV3 al País Valencià, 
de conformitat amb el que es preveu a la Carta Europea de les Llengües Regionals i 
Minoritàries, i que ha estat subscrita per l’Estat espanyol. 

 
2. L’Ajuntament de Gavà, en defensa de la llibertat d’expressió, comunicació i 

informació, i en suport a la llengua catalana, demana a la Generalitat de 
Catalunya que insti al Govern de l’Estat per què s’arribi a trobar una solució 
definitiva que garanteixi la continuïtat de la recepció de les emissions de TV3 al 
País Valencià i l’arxiu immediat  i sense cap sanció de l’expedient obert contra 
ACPV. 

    
3. El Ple de l’Ajuntament de Gavà acorda remetre una còpia d’aquest acord al 

Govern de Catalunya, al Govern del País Valencià, al Ministeri d’Indústria i a 
Acció Cultural del País Valencià, així com als mitjans de comunicació locals.” 

 
 

 
Immediatament a continuació va fer ús de la paraula la Sra. Bruguers Jardí, indicant que el que 
havia proposat el grup municipal socialista havia estat la d’afegir un paràgraf a la part 
expositiva, que deia textualment el següent: 
 

“Des del reconeixement del paper de normalització lingüística cabdal que han exercit 
les emissions de TV3 al País Valencià, a partir de la iniciativa ciutadana, es constata 
que l’origen no governamental de la iniciativa ha provocat que aquestes emissions 
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s’hagin desenvolupat sense un marc legal que les emparés. Ara, amb la migració 
tecnològica cap a l’era digital, en tot cas, existeix la possibilitat de cercar les vies 
tecnico-jurídiques i polítiques que facin viable les emissions de TV3 al País Valencià. 
En aquest sentit, cal recordar que l’anterior govern tripartit de la Generalitat 2003-
2006 ja va portar la iniciativa per intentar trobar un acord amb la Generalitat 
Valenciana que garantís les emissions de TV3 al País Valencià. Un acord sobre la base 
de la legalitat i la reciprocitat, que sí va ser possible en el cas de les Illes Balears, ja 
que l’acord polític de reciprocitat va permetre les emissions d’IB3 a Catalunya i les de 
TV3 a les Illes Balears. Acord, que recordem, ha tingut el vist-i-plau del Partit Popular 
de Catalunya.”  

 
 
Per altra banda, i pel que feia a la part dispositiva de la declaració, el que proposava el PSC era 
canviar el text dels acords per els que seguidament va llegir, i que deien el que segueix: 

 
“1.- Instar el govern de la Generalitat Valenciana que explori conjuntament amb el 
govern de la Generalitat catalana, el Govern Balear i el Ministeri d’Indústria les vies 
tecnico-jurídiques i polítiques que permetin la reciprocitat de les emissions de les 
televisions públiques autonòmiques del País Valencià, les Illes Balears i Catalunya en 
els seus territoris respectius, enriquint, així, les possibilitats de l’espai comunicatiu en 
llengua catalana.  

 
2.- Instar els governs balear, català i valencià, i al govern de l’Estat espanyol, a seguir 
avançant decididament en els principis de la Carta Europea de les Llengües Regionals i 
Minoritàries en allò que fa referència a l’àmbit audiovisual.  

 
3.- Demanar al Govern de la Generalitat valenciana que estudiï la possibilitat de deixar 
sense efecte l’expedient de sanció a Acció Cultural del País Valencià. 

 
4.- Comunicar els acords als governs de Catalunya, València i Balears, i al Ministeri 
d’Indústria, així com també a Acció Cultural del País Valencià, i als mitjans de 
comunicació locals.” 

 
 
Tot i amb això, i respecte del punt 2, la Sra. Jardí va manifestar que tant el Govern de la 
Generalitat com els Governs de les Illes Balears i del País Valencià ja estaven complint amb la 
Carta Europea de les Llengües Regionals i Minoritàries, atès que el que s’establia en aquesta 
Carta era que hi haguessin emissions de televisió en llengua catalana, i això es complia, si bé hi 
havien altres principis en la Carta que feien avançar en l’aprofundiment de la qualitat lingüística 
per part dels professionals del sector audiovisual, indicant que en aquest sentit si que caldria fer 
un esforç suplementari.     
    
A continuació el Sr. Alcalde va demanar al grup municipal d’ERC si per la seva part s’havien 
acceptat aquestes esmenes proposades pel grup del PSC, contestant-se en sentit afirmatiu per 
part del Sr. Marcel·lí Reyes, i per tant, el text final de la mateixa va ser l’inicial d’ERC amb els 
afegitons proposats pel PSC.       
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2) - DECLARACIÓ POLÍTICA PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL D’EUiA PER 
MOSTRAR EL REBUIG ALS CULTIUS TRANSGÈNICS 

 
Aquesta proposta de Declaració Política no va resultar aprovada atès que en la votació va 
obtenir quatre (4) vots a favor (2 EUiA, 1 ERC i 1 IC-EV-IG), onze (11) en contra (11 PSC) i 
cinc (5) abstencions (3 PPC i 2 CiU), sense aconseguir, per tant, el vot favorable de la majoria 
simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents a la sessió 
(20 dels 21 que legalment la composen) tal com estableix l’art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de 
abril, Reguladora de las Bases del Régimen. 
 

---------- 
 
El Sr. Jaume Grau va començar la seva intervenció indicant que es limitaria a llegir la part 
resolutiva de la declaració, si bé va voler fer esment del fet que aquesta declaració anava en la 
línia de les aprovades a altres ajuntaments i consells comarcals, afegint que tal com es deia en el 
segon paràgraf, a 78 regions europees, 86 províncies i més de 3.400 municipis ja s’havien 
declarat lliures de transgènics, mitjançant acords polítics de governs, lleis elaborades a 
parlaments, i la implicació de la societat civil, el comerç i un bon nombre de pagesos, ramaders i 
consumidors, etc.  
 
Seguidament, el Sr. Jaume Grau va procedir a donar lectura a la part resolutiva de la declaració, 
la qual deia textualment el que s’assenyala a continuació: 
 

“1.- Comunicar als promotors del manifest (Plataforma Transgènics Fora), la nostra 
adhesió com Ajuntament al Manifest de Fraga com a mesura de rebuig als Decrets de 
Coexistència (estatal i autonòmic) i als cultius transgènics. 

 
2.- Demanar la retirada de les propostes dels Decrets de Coexistència que preparen 
tant la Generalitat de Catalunya com el Govern de l'Estat Espanyol, comunicant el 
posicionament d’aquest Ple a ambdues administracions competents. 

 
3.- Comunicar al Departament d’Agricultura, Ramaderia i Pesca de la Generalitat de 
Catalunya, la petició de l’Ajuntament de Gavà per tal que Catalunya sigui declarada 
zona lliure de transgènics. 

 
4.- Donar suport a totes les iniciatives socials que sorgeixin al municipi per tal de 
mostrar el rebuig cap als Decrets de coexistència i als cultius transgènics. 
 
5.- Fer arribar a la ciutadania aquests acords a través dels mitjans de comunicació.” 
 

 
A continuació, el Sr. Jaume Grau va afegir que l’objectiu de la declaració no eren tant el de 
rebutjar o eliminar els cultius transgènics, sinó manifestar que els principis de precaució, de 
respecte i prevenció davant de la possible contaminació genètica dels cultius tradicionals i del 
medi ambient i les espècies salvatges, feien que la precaució científica davant de la manca 
d’evidència en molts casos, portés a recomanar, tal com es feia a bona part d’Europa, aquesta 
necessitat d’evitar en la mesura del possible la convivència d’aquests cultius, i en tot cas, que 
davant l’evidència de que no era necessari utilitzar-los i aprofundir en el seu cultiu, ja que 
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acabaven tenint conseqüències negatives no només pels conreus tradicionals, sinó també al 
propi medi ambient, no només per contaminació genètica, sinó per l’increment de l’ús de 
pesticides i herbicides, hi havia una llarga llista de motius que sense condemnar ni la 
investigació ni la recerca científica en el camp agroalimentari, sí que feien aconsellable 
l’aplicació del principi de precaució per evitar determinats efectes secundaris.  
 
 
Immediatament a continuació, va fer ús de la paraula la Sra. Bruguers Jardí, la qual va 
manifestar al Sr. Grau que aquest no sempre sabia expressar allò que desprès deien les seves 
declaracions polítiques, atès que si be era cert que en l’exposició de motius s’esmentava el 
principi de precaució, i que una mica més avall s’expressava que es donava suport al Manifest 
de Fraga, que avisava sobre el perill de la possible contaminació per transgènics de les 
produccions ecològiques, també ho era que aquest principi de prudència que esmentava no es 
corresponia, en opinió de la  Sra. Jardí, amb el títol de la declaració presentada, que parlava 
textualment del rebuig als cultius transgènics, ni tampoc amb els acords de la declaració, que 
demostraven d’una manera contundent el rebuig total contra els decrets de coexistència que 
preparaven el Govern de l ‘Estat i el de la Generalitat d’acord amb els principis que establia la 
Unió Europea, organisme que regulava la política agrària dels estats membres. Per això, va dir 
la Sra. Jardí, la declaració política era incoherent, es contradeia i estava mal formulada. D’altra 
banda, la Sra. Jardí va manifestar també que el Sr. Grau demanava que es fes una consulta social 
vinculant sobre el cultiu transgènic, però demanava a més que Gavà fos declarada zona lliure de 
transgènics, preguntant-se en aquest sentit la Sra. Jardí quina consulta popular havia fet EUiA 
per avalar aquesta proposta, la qual cosa constituïa un altre motiu de contradicció. En qualsevol 
cas, la Sra. Jardí va dir que el que es desprenia de la declaració presentada pel Sr. Grau era una 
certa demagògia, indicant que EUiA es feia dir partit d’esquerres, quant en el fons es 
demostrava que practicaven la demagògia de l’extrema dreta, i en aquest sentit, per tal de que el 
que deia fos ben entenedor, la Sra. Jardí va dir que els que en feien un mal ús de l’avortament, 
n’estaven en contra, quan de fet era una qüestió de matisos, ja que el reconeixement jurídic del 
dret a l’avortament era socialment útil, de la mateixa manera que els que creien que es podia fer 
un mal ús de la investigació científica amb les cèl·lules mare, hi estaven en contra, quan de fet, 
la recerca en aquest camp podia salvar moltes vides. Així doncs, amb els cultius transgènics 
passava exactament el mateix, i per això la Sra. Jardí va dir que pel seu grup municipal, la 
precaució i prudència no els portava a declarar el rebuig frontal als cultius transgènics, com feia 
EUiA, sinó que els portava a pensar en fer una regulació eficaç, que era en el que s’estava 
treballant en l’àmbit català, estatal i europeu, i a no adoptar una actitud intransigent com la del 
Sr. Grau. Certament, va dir la Sra. Jardí, tot era una qüestió de matisos, i en aquest sentit, els 
cultius transgènics podien ser una acció de futur per combatre el canvi climàtic i la fam al mon, 
raó per la qual calia prudència, tant pel sí com pel no. A aquests efectes, la Sra. Jardí va dir que 
se sabia que el bioetanol era un biocombustible d’origen vegetal que podia substituir la gasolina, 
a més de ser un biocombustible renovable que contaminava menys que aquella, i que a la 
vegada, permetia dependre molts menys dels països productor de petroli: el bioetanol podia ser 
una opció de futur que podia desenvolupar-se gràcies als cultius transgènics, motiu pel qual no 
s’hi posarien en contra, atès que els socialistes sí que estaven a favor de les energies renovables: 
però encara més, els cultius transgènics podien suposar una alternativa a la fam al mon, de tal 
manera que la modificació genètica dels cultius podia fer que les plantacions s’adeqüessin 
millor a les condicions dels terrenys o a la manca d’aigua. Per això, la Sra. Jardí va demanar al 
Sr. Grau que ara no li digues que estava en contra de la investigació, ja que investigar sí, però 
plantar no. On plantarien si declaraven el mon lliure de transgènics, i per això, la Sra. Jardí va 
dir que el seu grup votaria en contra de la declaració presentada per EUiA. 
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Va respondre el Sr. Jaume Grau, indicant que de ben segur que la portaveu del grup del PSC 
s’hauria quedat molt descansada amb aquesta bateria de desqualificacions, que en la seva opinió 
estaven fora de lloc en aquest ple, primer perquè no es feia referència al seu grup en la 
declaració, i per tant no sabia d’on podia provenir l’al·lusió; segon, perquè personalitzava en el 
Sr. Grau la resposta, la crítica i l’atac, fet aquest absurd i sense sentit; i en tercer lloc, perquè 
demostrava també profundes contradiccions en el seu argumentari. A aquests efectes, el Sr. 
Grau va dir que el títol no era més que això, un simple títol, i per tant, no era ni pretenia ser una 
síntesi ni una abstracció del contingut de la declaració, sinó que es limitava a esmentar de que 
anava la qüestió, mentre que, d’altra banda, la Sra. Jardí tampoc havia dit que estès en desacord 
amb l’exposició de motius, i per tant, es podia deduir que la compartia. D’altra banda, el Sr. 
Grau va dir que els acords no eren més que acords adoptats en molts altres ajuntaments i 
consells comarcals, en els quals hi era present el grup municipal socialista, respecte dels quals 
havia votat a favor. Per tant, si el PSC, que era el partit que tenia més suport electoral, havia 
votat a favor de propostes semblants o idèntiques, no entenia on estava la incoherència 
denunciada per la Sra. Jardí. En qualsevol cas, el Sr. Grau va insistir en el fet que davant de la 
inseguretat calia aplicar el principi de precaució, i per tant, el fet de que es digués que s’havia de 
declarar una zona lliure de transgènics no volia dir, tal com ho havia expressat equivocadament 
la Sra. Jardí, que hi hagués una oposició frontal, sinó molt més senzillament, que davant la no 
demostració de que no hi havia cap necessitat per aquest tipus de cultius, més valia no entrar en 
l’ús d’aquestes tecnologies, mentre que en canvi, sí que s’havia demostrat que podien tenir, tal i 
com s’esmentava en la pròpia declaració, greus conseqüències de tipus social i mediambiental. 
Així les coses, i per a informació del plenari, el Sr. Grau va dir que hi havia una important 
quantitat de casos en que l’aplicació de cultius transgènics sense prou control havia provocat ja 
contaminació genètica a l’entorn, afectant també la salut de les persones, i havia provocat també 
indirectament el foment en l’ús de pesticides i herbicides, que anaven a parar a les aigües i als 
sòls, contaminant i provocant efectes negatius sobre la salut, i a més, generaven en tots els 
casos, i sense excepció, una dependència respecte d’unes poques multinacionals que 
controlaven i dominaven el mercat de llavors, pesticides, adobs, etc. Així doncs, mes enllà 
d’omplir-se la boca de determinades declaracions, segurament sí que podria estar d’acord des 
d’un punt de vista ideològic en què els monopolis no eren positius per ningú, llevat dels 
accionistes i propietaris de les multinacionals, i que els efectes sobre la salut no eren 
recomanables per a ningú, a l’igual que els efectes sobre el medi ambient. Per això, sota aquests 
principis, el Sr. Grau va dir que si la Sra. Jardí hagués tingut algun tipus d’interès en arribar a un 
acord, hagués proposat algun tipus d’esmena o modificació per tal de consensuar aquestes dues 
posicions, que en el fons venien a ser el mateix. Per això, si no s’havia fet cap tipus d’esforç en 
suggerir modificacions o esmenes que haguessin pogut portar a un consens, com d’altra banda 
tantes vegades s’havia reclamat des del PSC en aquest ple, no s’entenia com ara es podia arribar 
a dir una barbaritat tan gran com que EUiA practicava una demagògia d’extrema dreta, 
afirmació aquesta que desacreditava més a la persona que la deia que no pas a qui anava 
adreçada. Finalment el Sr. Grau va dir que si en el terreny polític la Sra. Jardí volia fer alguna 
proposta per tal de consensuar-la, EUiA no hi tenia cap inconvenient, afegint que en cas 
contrari, el PSC incorreria en una greu contradicció, atès que aniria en contra d’allò que aquest 
mateix partit havia votat a altres llocs arreu del país. 
 
 
De la seva banda el Sr. Marcel·lí Reyes, en nom d’ERC, va dir que el seu grup donaria suport a 
la declaració, indicant en aquest sentit que altres vegades ja havien donat suport a textos 
similars, i a aquests efectes, tot i que els textos sempre podien ser opinables, millorables, etc., el 
cert era que personalment, tampoc havia acabat d’entendre la intervenció de la representant del 
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grup socialista. Així, a part de les qüestions polítiques de dubtosa elegància, sí que s’havien fet 
altres afirmacions que eren més aviat de tipus tècnic que, sense ser un expert en la qüestió, eren 
molt qüestionables, com per exemple, les fetes respecte del bioetanol, ja que abans que 
representar un avantatge pel canvi climàtic, comportava també un empitjorament de moltes 
altres coses, atès que tenia uns efectes molt perniciosos sobre determinats països que eren 
capdavanters en aquestes matèria, com per exemple el Brasil, Mèxic o el sud dels Estats Units, 
empobrint els cultius, encarint el preu de tot un seguit de productes essencials per a 
l’alimentació de les classes populars d’ aquests països, i això sense deixar de pensar que era una 
aberració que fer anar un cotxe, féssim servir blat de moro, amb la conseqüència que per tal de 
fer córrer els cotxes, ara a més es cremava aliment; i tot això a part de la dificultat d’establir una 
compatibilitat entre productes transgènics i normalitzats. En aquest sentit doncs, fer tot un 
discurs basant-lo en que la declaració presentada era dolenta per no ser del tot racional, sonava 
una mica al discurs que es feia contra els ecologistes fa trenta o quaranta anys. En definitiva, la 
declaració podia ser inconnexa o incoherent en algun punt, però el que no deia era, per exemple, 
que s’havia d’anar a una eradicació total dels transgènics, i tampoc deia que no es podessin 
acotar zones on no hi hagués proximitat amb altres cultius, però en qualsevol cas, el que si 
estava clar era que des del moment en que s’oferien al mercat llavors a preu rebentats, clar que 
hi haurien compradors, i més si després s’assegurava que hi hauria recompra i circuits de venda 
per aquests productes, situació aquesta que començava a crear una certa alarma dins d’algun 
sector de la pagesia. 
 
 
Per la seva part el Sr. Juan Antonio Heredia, en nom d’IC-EV, va dir que no acceptava la forma 
en que la Sra. Jardí havia formulat esmenes a la declaració d’EUiA, si es que es podien arribar a 
considerar esmenes, i en segon lloc, el Sr. Heredia va dir que rebutjava la forma en que s’havia 
portat a terme, indicant que es podien tenir tots el dubtes i desacords que es volguessin, però en 
cap cas admetia que a un grup d’esquerres se li digués que formulava un discurs d’extrema 
dreta. Per tant, va dir que no votaria a favor de la proposta feta per la Sra. Jardí, mentre que pel 
contrari, sí que votaria a favor de la declaració d’EUiA. 
 
 
A continuació va fer ús de la paraula la Sra. Bruguers Jardí, assenyalant que la seva intenció no 
havia estat la de desqualificar al Sr. Grau, però sí que havia pretès posar de manifest que el que 
no es podia fer era presentar declaracions polítiques que, al cap i a la fi, el que representaven era 
una proposta ideològico-política per a que fos aprovada pel ple, i que aquesta declaració fos en 
realitat un text en el qual la funció de retallar i enganxar no hagués funcionat correctament. La 
declaració tenia dues parts: d’una banda, el Manifest de Fraga, respecte del qual s’hi podria 
estar d’acord, i d’altra, els afegitons fets pel Sr. Grau, o el partit del Sr. Grau, per no dir que ho 
personalitzava, i en aquest cas en concret doncs, hi havien clares contradiccions, indicant en 
aquest sentit que si el Manifest de Fraga el que traspuava era aquesta prudència a la que abans 
s’havia fet esment respecte dels transgènics, la resta del text no era pas així. Per això, va dir la 
Sra. Jardí, s’havia d’intentar presentar declaracions una mica més sòlides, ja que sinó, el que es 
podia interpretar era que o bé la posició no era del tot clara, o el que s’intentava fer era una 
utilització política. A aquests efectes, la Sra. Jardí va recordar que el que s’intentava fer des del 
Govern de Catalunya, i més en concret des de la Conselleria d’Agricultura, governada pels 
socialistes,  era avançar en aquests cultius transgènics, de la ma de la Unió Europea i de la ma 
dels especialistes que coneixien el tema, i si es reclamava participació ciutadana per donar el 
vist-i-plau als cultius transgènics, el que no es podia fer era declarar Gavà lliure de transgènics 
per un simple decret. Certament, la Sra. Jardí va dir que era partidària de la cautela, però que en 
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els termes en que estava redactada la declaració, el grup municipal socialista no podia aprovar-
la de cap manera.  
 
 
De nou va fer ús de la paraula el Sr. Grau, indicant que no entraria en debats ni disquisicions 
sobre la bondat o no de la redacció, però el que si estava clar i meridià era que no hi havia hagut 
cap voluntat de fer la mínima aproximació, ni cap consulta per tal de intentar veure quin era el 
sentit de la declaració presentada, si es que alguna part de la mateixa plantejava dubtes, ni 
tampoc cap mena de contacte, la qual cosa deixava prou clar que la voluntat era, de d’un primer 
moment, de votar en contra sense més. Per altra part, i més enllà del que havia dit el Sr. Reyes, 
que compartia en un cent per cent, el Sr. Grau va manifestar que hi podien haver hagut molts 
més arguments tècnics dels que s’havien esmentat, però en qualsevol cas, i pels mateixos 
principis i objectius que s’havien formulat, i pels arguments exposats pel Sr. Reyes, es podia dir 
que avui per avui no només no hi havia cap benefici directe, sinó que si es fes un balanç dels 
beneficis i costos, aquests sobrepassaven de bon tros els possibles beneficis derivats dels 
transgènics, sobre tot pel que feia a la contaminació ambiental, a la salut de les persones, i una 
pèrdua gravíssima de biodiversitat, afegint en aquest sentit que els monocultius eren 
absolutament contraris a la biodiversitat. Per això, davant d’aquest difícil i fràgil equilibri, el 
principi de precaució venia a dir que no hi havien beneficis que compensessin els greus 
desavantatges d’aquestes tecnologies, la qual cosa no volia dir que no es podia seguir fent 
recerca, que no es podés seguir investigant de manera controlada els beneficis i riscos reals 
derivats d’aquests cultius. En definitiva, si s’anava al text presentat, i tot semblava indicar que 
la portaveu del grup socialista no se l’havia acabat de llegir, ja que en cap moment es demanava 
declarar Gavà lliure de transgènics, la única cosa que es deia era proposar que la Generalitat 
declarés avui per avui Catalunya lliure de transgènics, afegint que es podia discutir si havia de 
ser avui, d’aquí a tres anys o si calia establir una moratòria fins que hi hagués prou solidesa 
científica i tècnica per dir amb una certa seguretat si els transgènics eren o no perjudicials, i en 
tot cas, calia pensar que es mirava de protegir que l’agricultura ecològica fos possible, que calia 
donar garanties i que calia anar i impulsar una agricultura sostenible, productiva i socialment 
responsable i que el Govern de Catalunya ja estava impulsant, govern que d’altra banda, va 
recordar el Sr. Grau, no era únicament el govern del PSC.              
 
 
 
3) - DECLARACIÓ POLÍTICA PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL D’IC-EV-IG 

PER IMPULSAR MESURES QUE PERMETIN A LES PERSONES INVIDENTS, 
PODER EXERCIR EL DRET A VOT 

 
Aprovar la Declaració Política, presentada inicialment pel Grup Municipal d’IC-EV-IG,  per 
impulsar mesures que permetin a les persones invidents poder exercir el dret de vot, declaració  
que, després del debat i un cert consens entre els grups que finalment votarien a favor, diu així 
en la seva part dispositiva:  
 
Primer.- Instar al Govern de la Generalitat a garantir el vot secret i per a les persones invidents, 
reconeixement així el dret dels discapacitats a l’exercici dels drets i obligacions que implica el 
procés electoral, i a garantir també l’accessibilitat als col·legis electorals, a la informació 
electoral i a la igualtat en l’exercici del vot a Catalunya.  
 
Segon.- Instar el Govern de l’Estat  a avançar decididament en la reforma de la LOREG. 
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Tercer.- Comunicar aquest acord als ajuntaments del Baix Llobregat, a la Federació de 
Municipis de Catalunya, a l’Associació Catalana de Municipis, a la Federació Espanyola de 
Municipis i Províncies, a la Generalitat de Catalunya, als Grups Parlamentaris del Parlament de 
Catalunya, al Govern de l’Estat espanyol i als Grups Parlamentaris del Congrés dels Diputats. 
 
Aquesta Declaració Política va ser aprovada per dotze (12) vots a favor (11 PSC i 1 IC-EV-IG), 
cap en contra i vuit (8) abstencions (3 del PPC, 2 EUiA, 2 de CiU i 1 ERC), donant-se per tant 
el vot favorable de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la 
Corporació presents –en aquest moment- a la sessió (20), quòrum que, amb caràcter general, 
exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i 
l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei 
municipal i de règim local de Catalunya. 
 

---------- 
 
El Sr. Juan Antonio Heredia va començar la seva intervenció indicant que l’únic grup que havia 
presentat esmenes havia estat el grup socialista, les quals havien estat acceptades, i afegint que 
passaria a llegir la declaració tal com havia quedat després de la incorporació d’aquelles. El text 
deia el que segueix:  
 

“En el passat referèndum de l’Estatut de Catalunya les persones invidents no van poder 
votar amb igualtat de condicions. La Generalitat havia previst una prova pilot per imprimir 
les paperetes en Braille, però la Junta Electoral Central, la va desestimar. Les persones 
invidents, un cop més, no van tenir dret al vot lliure i secret tal i com contempla la 
Constitució espanyola als seus articles 23, 68 i 69. 

 
Article 23 
1. Els ciutadans tenen el dret a participar en els afers públics, directament per mitjà de 

representants lliurement elegits en eleccions periòdiques per sufragi universal. 
2. Tenen també el dret d’accedir en condicions d’igualtat a les funcions i als càrrecs 

públics, amb els requisits que les lleis assenyalin. 
 

Article 68 
5.  Són electors i elegibles tots els espanyols que estiguin en ple ús dels seus drets 
polítics. La llei reconeixerà l’exercici del dret de sufragi als espanyols que es trobin 
fora del territori d’Espanya i l’Estat els facilitarà. 

 
Article 69 
 
3. Els votants de cada província elegiran quatre Senadors per sufragi universal, lliure, 

igual, directe i secret en els termes que assenyali una llei orgànica. 
 

La redacció de l’actual Llei Orgànica 5/1985, de 19 de juny, de Règim Electoral General 
(LOREG) preveu que “les persones que, per defecte físic, estiguin impedides per escollir 
papereta o col·locar-la dins del sobre i lliurar-la al President de la Mesa, poden servir-se 
per aquestes operacions d’una persona de la seva confiança”, però, en canvi, l’article 86 
(punt número 1) del mateix text legal estipula que el vot és secret. 
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Atès que per les persones invidents ambdós articles són contradictoris, i en conseqüència 
no poden exercir el seu dret al vot secret, ja que cal que “confiïn” en una tercera persona. 
 
Atès que les persones invidents no estan impossibilitats de llegir, ja que tenen el seu propi 
alfabet (el Braille), que els permet llegir i escriure, tenen les mans hàbils per llegir, triar la 
papereta, introduir-la al sobre, i lliurar-la al president de la mesa. El problema doncs, no 
és d’impossibilitat material, sinó d’inaccessibilitat. 

 
Atès que el fet d’imprimir paperetes en Braille o fer servir les existents aplicant el mètode 
Suec faria possible que aquest col·lectiu pogués disposar del seu dret a vot secret i lliure, 
sense la necessitat de dependre de terceres persones. 

 
Atès que ha de ser voluntat dels poders públics, propiciar accions positives que trenquin les 
barreres d’accessibilitat. 

 
ACORDS: 

 
Primer.- Instar al Govern de la Generalitat a garantir el vot secret i per a les persones 
invidents, reconeixement així el dret dels discapacitats a l’exercici dels drets i obligacions 
que implica el procés electoral, i a garantir també l’accessibilitat als col·legis electorals, a 
la informació electoral i a la igualtat en l’exercici del vot a Catalunya.  

 
Segon.- Instar el Govern de l’Estat  a avançar decididament en la reforma de la LOREG. 

 
Tercer.- Comunicar aquest acord als ajuntaments del Baix Llobregat, a la Federació de 
Municipis de Catalunya, a l’Associació Catalana de Municipis, a la Federació Espanyola 
de Municipis i Províncies, a la Generalitat de Catalunya, als Grups Parlamentaris del 
Parlament de Catalunya, al Govern de l’Estat espanyol i als Grups Parlamentaris del 
Congrés dels Diputats.” 

 
---------- 

 
 
 
 
Una vegada acabada la votació la declaració política, amb el resultat que figura a 
l’encapçalament d’aquest punt, el Sr. Alcalde va manifestar que aquest era l’últim ple del 
mandat, i que per això, amb caràcter extraordinari, s’obriria un torn especial de paraules per tal 
que cadascun dels portaveus dels diversos grups municipals  podés fer una valoració de conjunt 
de la legislatura. 
 
Atorgada la paraula als portaveus, el Sr. Juan Antonio Heredia, en nom d’IC-EV-IG va  ser el 
primer que va obrir aquest torn especial de paraules, manifestant textualment el que segueix:  
 
 “Alcalde, regidores y regidoras, amigas y amigos,  
   

En primer lugar me gustaría agradecer a esas 143 personas que me han enviado un 
correo electrónico al saber que no me presentaba a las próximas elecciones municipales. 
Algunas de ellas, conocedoras del proceso que me ha llevado a tomar esta decisión me 
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felicitaban por la decisión tomada; otras me planteaban que no entendían esta decisión 
de retírame;  y otras me animaban a continuar presente, de alguna manera, en la vida 
política de Gavà, dando continuidad a la tarea ya iniciada durante este mandato. A todas 
ellas: muchísimas gracias, pero quiero dejar bien claro que no voy a tratar este tema y 
que la decisión de no presentarme  a las próximas elecciones municipales de mayo del 
2007, dejando mis cargos políticos y mi militancia dentro de ICV, es fruto de todo el 
proceso que he llevado con la dirección nacional de ICV en la decisión de formar 
coalición con EUiA en las próximas elecciones municipales. Entiendo que se quieran 
saber los motivos de todo lo ocurrido, y estoy convencido que con el tiempo se sabrá 
todo y se pondrá a cada uno en su lugar. Pero creo que hoy, aquí, en este acto no es el 
momento oportuno de explicarlo. Lo que sí es oportuno, es explicar cual ha sido mi 
gestión de las responsabilidades municipales que he tenido durante este mandato y el 
resultado del Pacto de Gobierno Municipal entre el Partit Socialista de Catalunya y la 
coalición Iniciativa-Els Verds-Independents per Gavà que represento en este último 
pleno.  

   
El Pacto, tal como anuncié al inicio del presente mandato después de su firma, no ha 
representado sólo establecer una manera diferente de hacer política en nuestra ciudad, 
con una concepción plural, de izquierdas, aunando esfuerzos y sumando opiniones sino 
que ha permitido, sin duda, dar un gran paso en la mejora de la calidad de vida, la 
mejora del bienestar de nuestros ciudadanos y ciudadanas al desarrollar un conjunto de 
políticas basadas en los principios de igualdad, justicia social, sostenibilidad, 
participación ciudadana y fomento de los derechos humanos y el respeto al medio 
ambiente. Pero además, dado el cumplimento de sus objetivos, el resultado del Pacto  lo 
reafirma, aún más, como un instrumento válido y una forma de hacer política positiva 
para nuestra ciudad. Nuestra contribución al Pla de Ponent, que ha tenido el visto bueno 
de la Conselleria de Medi Ambient de la Generalitat de Catalunya, es uno de los 
ejemplos más claros, que nos ha permitido iniciar una política de vivienda protegida, 
llegando al 48% de las viviendas que se construyan, y un respeto sostenible con el 
desarrollo equilibrado de la ciudad y el medio ambiente. Sensibilidades y formas de 
hacer que creemos no estarán aseguradas en el futuro político de nuestra ciudad. Es por 
eso que, para continuar la tarea realizada, para seguir contribuyendo a este desarrollo 
sostenible de nuestra ciudad y para garantizar que esas sensibilidades y, sobre todo, esta 
forma de hacer unitaria siga presente en la vida política de Gavà, que les anuncio la 
creación oficial de la Plataforma Cívica Social de Gavà, formada por un colectivo de 
personas  de diferentes sensibilidades políticas y sociales y por miembros que 
integraban, durante este mandato la candidatura de IC y de Independents per Gavà. 
Como he dicho antes, no voy a ahondar más en este tema y sí que quiero hablar de la 
gestión que hemos desarrollado desde nuestras responsabilidades municipales, 
intentando ser lo más breve posible, pero también tenéis que entender, que sí es 
oportuno que, en este mi último pleno, deje constancia de la labor desempeñada y los 
logros obtenidos.   

   
Quiero agradecer al anterior alcalde, señor Dídac Pestaña, la confianza depositada en 
nuestra coalición y el llevar a cabo el pacto de gobierno entre las dos formaciones 
políticas y la decisión de designarme regidor-delegado de Civismo y Protección Civil 
desde noviembre del 2003 hasta junio de 2005.  
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En el apartado de Civismo, me gustaría aclarar, en primer lugar, que es una Concejalía 
que está implicada con todo el Ayuntamiento y por lo tanto, es un trabajo transversal en 
todas las direcciones. La presentación en audiencia pública de participación, en junio 
del 2005, del Plan de Civismo 2005-2011, nos ha permitido dotarnos del instrumento y 
formas de trabajar que, junto a la definición y puesta en marcha de los ejes temáticos,  
harán posible el avanzar hacia un modelo de ciudadanía más cívica y solidaria. No 
obstante, debemos de tener en cuenta, que las actuaciones que hemos hecho en el 
Ayuntamiento de Gavà en materia de Civismo no comienza con el Plan sino que, por el 
contrario,  éste es fruto del trabajo realizado en los dos años anteriores. Quiero destacar, 
de forma resumida, algunas de estas actuaciones: 
   
- La ampliación en toda la ciudad del sistema de recogida de materia orgánica que 
incluye la ampliación de los horarios y puntos de recogida de la deixalleria móvil.    
- La presentación, en el marco del Consejo Escolar, del proyecto “Civismo en la 
ciudad”. Este proyecto ofrece a la comunidad educativa y a las entidades de tiempo libre 
la posibilidad de que los niños y niñas y los jóvenes aprendan el respeto por los demás y 
por el entorno, a través de diferentes juegos y talleres.   
- La edición de material informativo sobre tenencia de animales de compañía y de 
promoción de la adopción de perros y la campaña sobre la tenencia responsable en 
colaboración con la Concejalía de Medio Ambiente.  
- La elección de civismo como eje temático de trabajo en la primera Audiencia Pública 
de Jóvenes de la ciudad. Esta Audiencia sirvió para que los jóvenes de los diferentes 
centros educativos de Gavà pusiesen en común, mediante talleres participativos, sus 
inquietudes y propuestas sobre civismo.   
- La presentación pública del Plan al Consejo de Ciudad del 1 de marzo del 2007. 
Previamente se había realizado un taller participativo en el que los integrantes del 
Consejo debatieron los cuatro ejes de actuación en los que se estructura el Plan, 
identificando situaciones cotidianas  y generando propuestas de actuación para 
promover el civismo y el compromiso de la ciudadanía.  
- Puesta en marcha del servicio gratuito de limpieza de graffiti y pintadas de las 
fachadas y paredes.  
- Ampliación de la flota de vehículos de la empresa municipal PRESEC para mejorar la 
limpieza viaria de las calles, siempre compatibilizando el rendimiento con el ahorro de 
recursos.  
- Creación de un cuerpo de agentes cívicos para sensibilizar, divulgar e informar a la 
ciudadanía sobre la importancia del civismo y el medio ambiente, así como hacer de 
vínculo de comunicación entre la ciudadanía y el Ayuntamiento.  

   
En cuanto a la Concejalía de Protección Civil me gustaría destacar algunas acciones que 
realizamos en el año 2003 hasta 2005, como:   
- La aplicación de la Ley del 22 de abril /03 de la Generalitat de Catalunya  que nos 
indicaba que teníamos que hacer la limpieza perimetral  de las urbanizaciones. En esto 
hemos sido pioneros en Catalunya y me atrevo a decir que en el resto del Estado. Quiero 
resaltar que fue posible también por la participación de los ciudadanos y ciudadanas de 
las cuatro urbanizaciones: Can Tries, Ca n’Espinós, Mas Bruguers y La Sentiu.  
- Constituimos con otros municipios fronterizos a Gavà, el consorcio de las Muntanyes 
del Baix para trabajar conjuntamente con la prevención de incendios, con la red de 
caminos, etc.  
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- Balizamos los cuatro kilómetros de playas de Gavà para que los bañistas quedaran 
separados de las embarcaciones o las motos de agua.  
- Conseguimos un camión escalera de bomberos para nuestra ciudad de Gavà.  
- Contratamos a los Agentes de Defensa Forestal los 12 meses del año para todo el tema 
de prevención de incendios y la conservación de nuestra zona forestal.   
- También compramos un coche totalmente equipado para nuestros Agentes de Defensa 
Forestal.   
- Arreglamos los depósitos de agua para los helicópteros en caso de incendio y abrimos 
caminos para que los camiones de bomberos pudieran pasar por las zonas forestales.    
Todo este trabajo lo realizamos conjuntamente con el teniente de alcalde, señor Víctor 
Carnero, al que quiero agradecer su colaboración. 

  
En junio de 2005, con la entrada del actual alcalde, señor Joaquim Balsera, renovamos 
el Pacto de Gobierno, y fui nombrado teniente alcalde, con competencias delegadas de 
la Concejalía de Civismo, Inmigración, Cooperación y Derechos Civiles. Quiero 
agradecer al alcalde, muy personalmente, su confianza, ya que ampliamos el nivel de 
gestión que nuestra coalic ión venía desarrollando hasta el momento. Algunas de las 
acciones a destacar de las llevadas a cabo en la Concejalía de Inmigración son:  
- Guía d’Acollida dels nouvinguts que tiene como objetivo potenciar la autonomía de las 
personas inmigrantes  en el acceso y el conocimiento de los recursos de la ciudad.  
- Tríptico informativo Empadrónate, que explica quién puede empadronarse, la 
documentación necesaria, las ventajas por estar empadronado y dónde hacerlo.  
- Servicio de Orientación Sociolaboral para Inmigrantes, que consiste en favorecer la 
información y asesoramiento laboral para facilitar la integración sociolaboral.  
- Programa de Difusión y Sensibilización contra la Discriminación para combatir

  la discriminación a nivel sociolaboral, por razones de origen y/o de género. 
- Talleres Interculturales para los jóvenes, como créditos variables en los IES, con la 
finalidad de promover la interculturalidad y contribuir en una mayor y mejor 
convivencia.  
- Servicio de Traducción PAC, que permite facilitar una mejor comunicación.  
- Realización de un estudio sobre la inmigración extranjera en Gavà.  
- Divulgación entre los inmigrantes de Gavà de la formación que ofrece la Escuela de 
Adultos l’Eramprunyà.  

   
En cuanto al tema de cooperación se han triplicado, durante este mandato, las ONG’s de 
Gavà a nivel local y a su vez se ha potenciado que estas sean el vínculo con aquellos 
países más necesitados.  

         - Se ha creado una partida de emergencia para ayudar a cualquier país que lo necesite  
en caso de catástrofe natural.   

  -  Hemos consolidado las becas de cooperación y a su vez hemos creado, con la 
Universidad Politécnica de Catalunya, el postgrado de Agente de Desarrollo  
Internacional.   

  - Desde 2004 estamos destinando el 1% de los recursos económicos consolidados del 
Ayuntamiento de Gavà para la cooperación internacional.  

  - Hemos creado y consolidado la Guía de Valores Cívicos y Solidarios en la comunidad 
educativa y en las entidades de tiempo libre.  

  - Se ha constituido la Comisión del 1% que son los que valoran y aprueban los 
proyectos y las aportaciones económicas.  
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  - Se ha creado la Comisión Técnica para hacer el seguimiento de los proyectos de 
cooperación y garantizar la correcta aplicación de los fondos públicos destinados.  

  - Este año, esta comisión, irá a Bata ha hacer el seguimiento del proyecto de las 
Hermanas Agustinas Misioneras de Gavà.  

   
Por lo que respecta a la Concejalía de Derechos Civiles cabe  resaltar, sobretodo, que 
con la creación, en octubre de 2005, de la Oficina de Derechos Civiles, nuestra ciudad 
se dota, de forma innovadora, de un instrumento imprescindible en la orientación para la 
defensa de los derechos de las personas en general, con especial atención al derecho de 
igualdad, y en la denuncia contra cualquier tipo de discriminación. Me gustaría destacar, 
también, algunas acciones que hemos realizamos en este apartado:  

  - Creación del Festival Internacional de Cine, Paz y Derechos Humanos con la finalidad 
de sensibilizar, promover y educar en la cultura de la paz y los derechos humanos. Este 
festival lleva ya dos ediciones.  

  - Conmemoración anual del Día Internacional de los Derechos Humanos para promover 
la sensibilización y difusión de los derechos humanos entre los ciudadanos y ciudadanas 
de Gavà.  

       - Celebración del Día Internacional de los Derechos de los Niños como conmemoración 
de la fecha en qué las Naciones Unidas aprobaron la Declaración Universal de los 
Derechos de los Niños.  

 - Adhesión, el 26 de febrero de 2004,  a la Carta Europea de Salvaguarda de los 
Derechos Humanos a la Ciudad. Uno de los compromisos de la adhesión consiste en la 
difusión de la Carta a la ciudadanía, por esto el año 2006 se realizó un esfuerzo por 
hacer llegar a todos los ciudadanos y ciudadanas de Gavà la Carta.  

  - El año 2006, la Oficina de Derechos Civiles, editó l’Informa’t para las entidades y 
asociaciones de Gavà. Se trata de una herramienta de información para que los 
ciudadanos y ciudadanas de Gavà tengan acceso a los diferentes servicios que hay en 
nuestra ciudad.  

 - Celebración del Día del Discapacitado y Derechos Humanos. Durante este día se 
proponen una serie de actividades a lo largo de la jornada dirigidas a conseguir que los 
participantes reflexionen sobre de qué forma podemos ayudar a hacer más accesible  
nuestro entorno a todas las personas.  

  - Celebración del Día Internacional de la Paz para fomentar la cultura de la paz entre el 
jóvenes de Gavà.  

   
Aparte de todo ello, quiero también asumir los errores y los aciertos que ha tenido este 
equipo de gobierno, ya que gobernar significa también asumir responsabilidades. Hasta 
aquí mi exposición. Quiero terminar manifestando mi agradecimiento al Alcalde y al 
Grupo Socialista por su complicidad y lealtad institucional. A todos los portavoces 
municipales por los acuerdos adoptados por unanimidad: el Pacto por el Civismo y el 
Pacto por la Nueva Ciudadanía. A los compañeros y compañeras de Consistorio por su 
apoyo y colaboración. A mi equipo técnico, en particular, y a todos los trabajadores y 
trabajadoras del Ayuntamiento, en general, porque sin ellos no hubiera sido posible 
realizar todo lo explicado.  

   
Me voy, pero no es un hasta luego, sino un hasta mañana. Muchas gracias.”  

 
A continuació, va fer ús de la paraula el Sr. Marcel·lí Reyes, en nom del grup municipal d’ERC, 
el qual va començar la seva intervenció indicant que no tenia massa clar el format d’aquestes 
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intervencions, però que havia decidit fer-ho d’una manera més personal. En aquest sentit, el Sr. 
Reyes va dir que per a ell, aquests quatre anys, encara que no del tot complerts, però gaire bé, 
havien estat molt importants, perquè per una persona que viu en una ciutat, assolir una tasca de 
responsabilitat política com ho havia estat el fet de formar part del ple municipal, encara que des 
de l’oposició, era realment una tasca especialment significativa. Així les coses, el Sr. Reyes va 
dir que pensava que no calia enumerar la feina feta, que aquesta estava aquí i que ja havien fet 
bastant publicitat respecte del treball portat a terme pel seu grup, i per tant, en expressió del 
President Pujol, ara no tocava. D’altra banda, el Sr. Reyes va dir que quan va entrar a 
l’ajuntament, venia amb la clara intenció de vendre un producte, que no era altra que controlar 
l’acció d’una majoria de govern i que aquesta era una feina que l’havien fet i l’havien anat 
explicant, per bé que les primeres víctimes havien estat no les persones que estaven assegudes 
en el ple, sinó tots els treballadors que havien tingut de suportar tot un seguit de preguntes, 
escrits, al·legacions, consultes, etc., afegint finalment que si algú tenia el valor de consultar-les, 
estaven penjades a la pàgina web. En aquest sentit, el Sr. Reyes va dir que se’l podria criticar, 
cosa que acceptava, però el que tampoc ningú li podia negar era la intensitat de la feina feta, 
sense que en cap cas es podés extraure de la seva intervenció cap tipus de victimisme, ja que ho 
havia fet de gust, li agradava el que feia, ho tornaria a fer, i sobre tot, havien complert amb allò 
que s’havien compromès davant de la ciutadania. Així doncs, respecte dels agraïments, i sense 
perjudici del que ja havia expressat prèviament en relació als funcionaris i treballadors 
municipals, cosa que era òbvia d’altra banda, sí que havia de fer un reconeixement molt especial 
cap a tota aquella gent que dins del seu partit havia fet possible que la feia feta arribés a bon 
port, i més quan al tractar-se d’un grup unipersonal, era de calaix que ell sòl no l’hagués pogut 
portar a terme, afegint que al darrera de cada proposta, prec o pregunta, hi havia sempre una 
persona que l’havia treballada a fons, recalcant que ell era només l’últim d’una llarga cadena. 
Així mateix, el Sr. Reyes va agrair també la paciència que havien tingut el seus companys de 
consistori, i més quan entre les seves virtuts no estaven les coses protocol·làries. Finalment, el 
Sr. Reyes va dir que la seva feina l’havia viscut amb molta intensitat, i fins i tot, en algun 
moment, amb una profunda passió política, i encara que potser es podia haver queixat en algun 
moment, també era cert que havia estat un plaer, que havia estat un descobriment continu, i 
també, perquè no dir-ho, havia descobert en alguns dels seus adversaris polítics unes virtuts que 
en altra cas li haguessin passat del tot desapercebudes, afegint que en una altra etapa de la seva 
vida li agradaria aprofundir en aquestes relacions, perquè algunes persones li havien interessat 
força a títol individual. Ja per acabar, el Sr. Reyes va manifestar que si hi havia gent que en 
algun moment hagués tingut algun dubte sobre determinades qüestions, estava disposat a fer els 
aclariments que calguessin, i si algú s’hagués pogut sentir ofès en algun moment, demanava 
disculpes, sabent que el seu caràcter era el que era, ja que la seva manca de protocol de vegades 
podia donar lloc involuntàriament a pensar coses que no eren, però que en qualsevol cas, no es 
podia dubtar que havia estat una persona franca, oberta i accessible, i una prova de l’anterior ho 
mostrava el fet que en algun moment havia tingut la temptació de criticar al company Sr. 
Heredia, però que no ho havia fet perquè avui no tocava, donant finalment les gràcies a tothom.            
 
 
Seguidament, va fer ús de la paraula el Sr. Josep Maria Dalmau, en nom de CiU, el qual va 
indicar que era un fet molt emotiu poder parlar en aquest darrer ple, encara que va dir que 
intentaria deixar de banda aquesta emotivitat, perquè avui era un dia per expressar un sentiment 
de goig, amb bones formes, com sempre ho havia estat en aquest ple. Per això, va dir que havia 
fet un petit escrit, que va llegir, i que deia textualment el que segueix: 
 

“Senyors i senyores regidores, com a portaveu del grup municipal de Convergència, en 
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aquest darrer ple de la legislatura, no faré cap balanç de la bona feina que ha fet el 
nostre grup municipal, atès que així ja queda reflectit a totes les actes, comissions i 
plens que existeixen a la casa. El nostre grup municipal avui només vol agrair a tots els 
regidors i regidores, així com també als funcionaris el bon ambient que sempre ha 
existit durant aquests quatre anys. Tots els grups municipals hem defensat les nostres 
idees i posicions amb serietat, buscant la feina ben feta, i mai s’han perdut les formes 
per defensar les propostes de cadascú, per fer un Gavà millor i per a tots, però si que 
desitjo ressaltar l’excel·lent paciència de l’oposició davant el no reiteratiu i majoritari 
de l’equip de govern. Ara, els dos regidors de Convergència donem al Sr. Alcalde la 
seva amistat, així com a tots els regidors i regidores que continuaran, com els que ja  
no formaran part dels diferents grups municipals. A tots i a totes, que tinguem salut i 
sort. Senyors regidors, senyores regidores, permeteu-me de prendre’m la llicència de 
donar personalment les gràcies als funcionaris en general per la seva paciència, i per 
tot el que he après durant vint-i-set anys de regidor en aquest ajuntament, i 
especialment al Secretari, Guillermo de Prada, al fins ara Interventor Gonzalo Bescós, 
i al Cap d’urbanisme Carlos Ramos, a tots ells el meu sincer agraïment per tot el que 
m’han ensenyat i he après en aquest Ajuntament. Per acabar, no deixaré d’anomenar al 
regidor i company Francesc Xavier Alavedra, que durant quatre anys hem viscut 
intensament totes les feines pròpies del càrrec, i fent-ho lo millor possible, i si no ho 
hem fet és perquè no ho hem sabut fer millor, però sí que hem posat el nostre 
entusiasme i el millor de nosaltres per fer el millor per Gavà, així com a la periodista i 
companya de treball del grup municipal, Mercè Mosseguí, per la seva gran tasca que 
ha desenvolupat durant aquests anys en que hem estat treballant  junts per Gavà. 
Senyor Alcalde, senyors regidors, senyores regidores, senyors funcionaris, a tots moltes 
gràcies.”                

 
 
Per la seva part el Sr. Jaume Grau, en nom d’EUiA, va començar la seva intervenció indicant 
que en aquest últim ple de mandat semblava que tocava fer una mica de balanç i de 
plantejament de com havia anat tot plegat, assenyalant que a l’hora de intentar recopilar o 
sintetitzar tot el treball que havia fet el seu grup durant aquests últims quatre anys, amb pocs 
números es podia resumir: més de cinc-cents precs i preguntes, sol·licituds, propostes diverses, 
etc., més de quaranta declaracions polítiques sobre els temes molt diversos, però especialment 
sobre aspectes ambientals socials, solidaris, etc., desenes d’esmenes, al·legacions, intervencions, 
etc. per tal de portar a terme allò que els va encomanar la ciutadania, és a dir, controlar l’equip 
de govern i plantejar una alternativa. En aquest sentit, el Sr. Grau va dir que aquest control i 
fiscalització no havia estat incompatible amb el fet de formular propostes pròpies, i per tant, 
d’intentar portar al ple el projecte polític d’EUiA, i així s’havia fet en temes com habitatge 
sostenible,  amb una primera proposta de pla d’habitatge presentada l’any 2004, i que fins dos 
anys més tard no va ser assumida pel govern municipal; una alternativa real i possible al Pla de 
Ponent, compatibilitzant habitatge i protecció de l’entorn natural; uns models de participació 
que, tot i amb dificultats, s’anaven obrint pas en aquest ajuntament, així com un repte molt 
important que encara estava pendent i que tant de bo que s’aconseguís ben aviat, com era un 
pressupost participatiu; o mesures concretes i puntuals que després, encara que l’equip de 
govern se les hagués apropiat, van sortir de la seva formació política, com propostes de compra 
ètica, comerç just i sostenible, ampliació de serveis locals de transport públic com el GavàBus, 
etc. En aquest sentit, el Sr. Grau va dir que aquestes propostes s’havien pogut materialitzar 
gràcies a la tasca d’EUiA, com també, com no,  gràcies a la resta de grups, els quals certament 
havien treballat també amb totes les energies i tota la il·lusió, afegint que algunes d’aquestes 
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mesures que s’havien materialitzat quedarien pel futur de la ciutat, perquè eren veritables èxits 
col·lectius. En aquest sentit, el Sr. Grau va dir que la seva aportació potser havia estat petita, 
però absolutament sincera i il·lusionada, amb la ferma voluntat de treballar per la ciutat, i això 
s’havia aconseguit tot i tenir al davant un govern socialista amb majoria absoluta, encara que 
amb la col·laboració d’un altre grup, tot sigui dit, però amb el benentès que durant aquest 
mandat, a l’igual que en molts mandats anteriors, l’equip de govern havia estat bastant 
insensible i poc receptiu a les propostes de l’oposició, amb una patrimonialització excessiva del 
govern municipal, i amb un certa voluntat de tenir l’exclusiva de tots els èxits de la ciutat. En 
qualsevol cas però, tot i les discrepàncies que havien pogut existir, sempre ho havien estat des 
del més absolut respecte per les formes. En definitiva, i en opinió del Sr. Grau, el que 
caracteritzava el període en que ell mateix havia estat membre del ple, i si se li permetia, encara 
que fes una referència més aviat personal, i sempre des del respecte més absolut al treball de les 
altres forces polítiques, quan l’any 1999 EUiA va accedir per primera vegada a l’Ajuntament de 
Gavà, la  incorporació del seu grup al ple va esdevenir una petita revolució respecte dels 
períodes anteriors, tant en les formes com en els plantejaments, especialment per la 
perseverància i la insistència a l’hora de defensar les propostes, que d’alguna manera havia 
comportat que es governés una mica millor, donant un fort impuls a la fiscalització i control dels 
òrgans de govern, i sobre tot, amb la voluntat de que es visualitzés que hi havia un altre 
projecte, alternatiu, real i autònom al de l’equip de govern, anticapitalista i crític amb l’actual 
sistema que teníem, i a més, amb la convicció personal que per molt que les nostres institucions 
públiques, parlaments, governs, etc. funcionessin correctament, sempre resultaven insuficients 
en l’actual sistema democràtic per tal d’aconseguir la participació de la ciutadania en la 
governabilitat de les ciutats, desitjant que en el futur aquest ajuntament fes avanços importants 
en aquesta matèria. A aquests efectes, el Sr. Grau va recordar que el divorci entre la ciutadania i 
els governants era cada vegada més evident, corrent el risc de caure en mans de moviments 
extremistes que només buscaven aprofitar-se de la situació per tal d’obtenir un benefici personal 
o polític, que anava més enllà de qualsevol benefici col·lectiu o ciutadà, raó per la qual calia 
mobilitzar la ciutadania cap a una participació més intensa en els assumptes públics, fomentant 
el pluralisme i la diversitat d’idees i opinions propi d’una societat democràtica. En últim terme, 
el Sr. Grau va dir que aquests darrers vuit anys havien estat irrepetibles, que havia estat un 
privilegi extraordinari poder compartir amb tanta gent la transformació de la ciutat, a més 
d’assumir l’extraordinària responsabilitat de representar les aspiracions de la gran quantitat de 
persones que els havien recolzat en els comicis anteriors, i traslladar les seves il·lusions i 
expectatives al ple de l’ajuntament, col·laborant constructivament des de l’oposició en la noble 
tasca del govern de la ciutat, per molt que restaven encara grans reptes i greus problemes per 
abordar amb profunditat, raó per la qual va desitjar que els propers consistoris ho fessin en 
benefici exclusiu dels ciutadans i ciutadanes de Gavà. Tanmateix, el Sr. Grau no va voler deixar 
escapar l’ocasió per tal de felicitar el personal funcionari i laboral d’aquest ajuntament, 
patronats i empreses municipals per l’atenció rebuda, demostrant sobradament que més enllà de 
les idees polítiques, hi havia un alt grau de professionalitat, agraint també als regidors i 
regidores que l’havien acompanyat durant aquests anys la col·laboració rebuda, i també, com 
no, pels bons moments de discussió i debat de les idees polítiques, que l’havien enriquit 
enormement a nivell personal i intel·lectual, i també a aquells altres companys de consistori que 
com ell, deixarien de pertànyer en el proper mandat al cos electiu de l’ajuntament, com la 
Carme León, en Manuel Maniega, en Vicente Navarro, en José Maria Martín Quiñones, en Juan 
Antonio Heredia, i els dos companys de CiU Josep Maria Dalmau i Francesc Xavier Alavedra, i 
finalment, als companys i companyes d’EUiA que els havien recolzat aquests dos darrers 
mandats, i als milers de veïns i veïnes que els havien donat suport en les diverses conteses 
electorals. Aquest seria doncs, va dir el Sr. Grau, el seu balanç d’aquest període, afegint que en 
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el proper període ja no hi seria present, per voluntat pròpia, i també perquè de manera expressa 
no volia estar en cap llista electoral, ateses les seves discrepàncies per la forma en que s’havia 
gestionat un determinat acord, coincidint en aquest cas amb el Sr. Heredia. Finalment, el Sr. 
Grau va indicar que la política no s’acabava a l’ajuntament, sinó que, afortunadament,  seguia al 
carrer.  
 
 
De la seva banda el Sr. Josep Llobet va manifestar que la seva intervenció seria estrictament 
protocol·lària, entenent perfectament que altres companys que ja no formarien part de la propera 
legislatura, haguessin tingut la voluntat de fer un balanç dels seus anys al servei de la coitat de 
Gavà des del ple de l’ajuntament. Així les coses, el Sr. Llobet va dir que la primera cosa que 
volia manifestar públicament era el seu agraïment als dos companys del seu grup municipal, 
José Antonio Sáez i Sergi Engli, i com no, també la dels dos seus assessors del grup municipal, 
el Sr. Alfonsín i la Sra. Benavides, així com al seu partit, ja que, evidentment, sense aquest 
conjunt de persones que l’integraven, el grup municipal del PPC no hagués pogut desenvolupar 
la tasca que havien portat a terme durant aquests anys. Així mateix, el Sr. Llobet no va voler 
passar per alt la tasca dels funcionaris i personal laboral de l’Ajuntament de Gavà, dient que 
sempre havien estat a l’alçada d’allò que se’ls demanava, demostrant novament la seva 
professionalitat, fent a la vegada esment especial del Sr. Gonzalo Bescós, ja jubilat, atès que no 
es trobava present. Així mateix, el Sr. Llobet va dir que també volia expressar el seu agraïment a 
tots els companys i companyes de consistori, insistint en el “tots”, perquè tothom, des del 
govern o des de l’oposició, havia desenvolupat dignament la tasca que els havia estat 
encomanada, i sobre tot, per a aquells companys i companyes que en la propera legislatura ja no 
hi serien presents, el nom dels quals havia estat recordat pel Sr. Jaume Grau, afegint però que no 
podríem deixar d’esmentar al Sr. Dídac Pestaña, el qual s’havia absentat una estona abans, 
indicant que a tots ells els dedicava una forta abraçada, especialment perquè de la seva veterania 
havia après moltes coses profitoses, desitjant-los en nom propi i en el del seu grup municipal, 
molta sort a nivell professional i personal en aquesta nova etapa. Ja per acabar, el Sr. Llobet va 
recordar que s’acostava la campanya electoral, desitjant també sort a tothom, i esperant que fos 
una campanya neta i respectuosa, com així havia estat durant totes les campanyes anteriors. 
 
 
Per la seva part, la Sra. Bruguers Jardí va manifestar que amb la celebració d’aquest darrer ple, 
es passava pàgina a la vuitena legislatura de la democràcia a Gavà, afegint que aquest darrer 
mandat havia tingut dos alcaldes, dos socialis tes, Dídac Pestaña i Joaquim Balsera, la qual cosa 
havia estat un veritable luxe per als socialistes, indicant en aquest sentit que havien guanyat les 
darreres eleccions amb majoria absoluta gràcies al liderat indiscutible del Sr. Dídac Pestaña, una 
persona amb una capacitat extraordinària per treure el bo i el millor de l’equip socialista en 
favor de la nostra ciutat, èxit que avalaven els fets i els resultats de les urnes, mandat darrera 
mandat, si bé també era cert que s’havia renovat la majoria absoluta gràcies a un programa de 
govern sòlid, avalat també per la solvència que els atorgava el fet d’haver governat aquesta 
ciutat durant molts anys. D’altra banda, gràcies al llegat de l’etapa Pestaña, s’havia pogut 
endegar aquesta nova etapa de renovació que havia suposat el canvi d’alcalde en aquest mandat. 
Joaquim Balsera havia pres el relleu i el liderat del projecte socialista, d’un projecte col·lectiu 
que no només era de tots els socialistes, sinó que ho era de tota la ciutadania de Gavà, i amb 
aquesta responsabilitat, Joaquim Balsera havia pres el relleu amb força, amb contundència,  amb 
il·lusió, amb una visió clara del futur, de cap a on ha d’anar Gavà. S’havia fet una transició 
tranquil·la, i un mandat tranquil, i encara que alguns pensessin el contrari, fent un bon ús de la 
majoria absoluta, perquè havien integrat IC-EV-IG en el govern, encara que els hauria agradat 
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poder integrar també EUiA, la qual cosa era una prova més de que el projecte socialista no era 
només un projecte de partit: governar la ciutat era el projecte de tots aquells que s’hi volguessin 
sumar,  i per això van estendre la mà per governar plegats cap a un futur millor per a Gavà. Així 
mateix, la Sra. Jardí va dir que aquests quatre anys havien estat la consolidació d’un model de 
ciutat equilibrat i sostenible, pròxim i amb capacitat per prendre l’empenta de la feina feta per 
impulsar-nos amb determinació i solvència cap el futur. A més, va dir la Sra. Jardí, s’havia 
millorat la transparència en la gestió, la governança i la proximitat gràcies a figures com el 
ROM, els consells de participació sectorial, el consell de ciutat, l’Agenda 21, s’havia millorat en 
la vertebració de la ciutat per tal d’aconseguir que l’urbanisme fos una eina per a la cohesió 
social, com n’eren una mostra el Pla d’habitatge, el Pla de millora de barris, la construcció de 
zones d’aparcament com el pàrking de la plaça Batista i Roca, s’havia fet el Casal de la Gent 
gran de Can Tintorer, s’havia treballat en la remodelació de l’auditori Joan Maragall, s’havien 
millorat les condicions de la via pública en tot el municipi,  s’havia treballat també per a la 
sostenibilitat i el medi ambient, s’havia implantat la recollida de la matèria orgànica a tot el 
municipi, s’havia treballat per a la clausura de l’abocador del Garraf, s’havia aprovat 
l’ordenança d’estalvi energètic, i s’havia inclòs l’espai de la Pineda en la xarxa Natura 2000, 
s’havia treballat també per la mobilitat, com ho mostrava el fet que mai s’havien fet a Gavà 
tantes millores en el transport públic urbà i interurbà, gràcies també a l’Entitat Metropolitana del 
Transport, s’havien millorat les zones per als vianants, com la rambla i la zona de l’illa, s’havia 
treballat també per l’educació, fent el projecte educatiu de ciutat, de manera participada i 
participativa, s’havia posat en marxa l’oficina municipal d’escolarització, s’havia millorat 
l’oferta formativa per a adults, s’havia treballat també per la joventut, amb l’audiència pública 
per a joves, amb la posada en marxa de l’observatori dels joves, també s’havia treballat en el 
camp de l’esport, aconseguint èxits importants de participació en els nostres esdeveniments 
esportius, essent una de les ciutats amb més i millors equipaments de la zona, s’havia treballat 
també pels serveis socials, s’havia fet el pla integral de la gent gran, s’havien millorat els 
equipaments per a les entitats, s’havia estat al costat de les associacions i entitats, s’havien 
iniciat els treballs per a la casa de les famílies; en definitiva, s’havia treballat per la cultura, per 
les relacions ciutadanes, per la societat del coneixement, pel comerç, per la promoció de la 
ciutat i pels serveis socials. En aquest sentit doncs, l’acció de govern havia donat compliment a 
tot el conjunt de reptes que es plantejaven els socialistes el 2003, afegint-n’hi fins i tot molts de 
nous. En darrer lloc, la Sra. Jardí va dir que volia donar les gràcies, en nom del partit dels 
socialistes, al conjunt de companys i companyes, al conjunt de regidors i regidores de Gavà, 
l’esforç fet havia estat gràcies a tothom, treballant plegats, amb discrepàncies i amb diferents 
parers, però sempre amb el respecte, la concòrdia i el rigor, elements tots ells que eren el reflex 
del conjunt de la nostra ciutat a la que havien tingut l’honor de representar. Gràcies també al 
conjunt de treballadors i treballadores de l’Ajuntament de Gavà, ja que gràcies a la seva 
dedicació i entrega havien posat el seu valuós treball per a la millora de la ciutat, i per finalitzar, 
els socialistes volien agrair als grups polítics el to en la seva tasca d’exercir una oposició 
constructiva, ja que així havien contribuït a la maduresa democràtica i al progrés de la ciutat.  
 
 
Finalment, i ja per acabar,  el Sr. Alcalde va demanar que li fos permès de dir unes breus 
paraules, des d’una perspectiva molt íntima i molt personal: aquesta ciutat, la nostra ciutat, la 
ciutat per la qual tots sense excepcions havíem treballat, no solament des de l’ajuntament, sinó 
també des de les entitats, associacions, casals, col·legis, etc. havia esdevingut una gran ciutat, i 
en aquest sentit, era sens dubte un autèntic honor haver estat l’Alcalde de Gavà durant aquests 
dos últims anys, aproximadament, afegint que els havia viscut amb una gran intensitat. A 
aquests efectes, el Sr. Joaquim Balsera va dir que la responsabilitat de ser alcalde d’una ciutat 
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anava més enllà de la responsabilitat de dirigir un projecte polític, atès que comportava també, i 
molt especialment, el contacte directe amb la gent, amb les persones, i sobre tot, detectar les 
seves necessitats, i aquesta responsabilitat comportava també el neguit de veure que de vegades 
no es podia resoldre tot allò que calia fer. Tanmateix, el Sr. Alcalde va agrair als companys de 
grup municipal, als companys de consistori, la oportunitat que li havien donat de poder ser 
alcalde de la ciutat. En segon lloc, va manifestar que volia agrair també la tasca de totes i tots 
els regidors, tant els que continuarien en la propera legislatura,  com aquells que deixarien de 
pertànyer a la corporació, i en aquest sentit, era cert que hi hauria una renovació important del 
ple de l’ajuntament, fos quina fos la voluntat dels ciutadans i ciutadanes de Gavà, a la vista de 
les candidatures presentades. En qualsevol cas, el Sr. Alcalde va insistir en el fet que fos quina 
fos la voluntat dels electors, havia de dir als actuals companys i companyes de consistori, amb 
els quals havia tingut el plaer de compartir aquests darrers quatre anys de dedicació i de treball, 
primer com a Tinent d’alcalde i com a portaveu del grup municipal socialista, que de vegades 
trobava a faltar la sana confrontació política que havia tingut des d’aquest lloc amb els 
portaveus de la resta de grups municipals, per bé que l’actual portaveu socialista ho havia fet 
extremadament bé durant aquests dos últims anys, i en especial, volia agrair a tots els regidors i 
regidores el to, el comportament, l’aportació i la lluita pels interessos generals de Gavà, el 
treball fora del plenari, en les comissions informatives, i la tasca  de recopilació de 
documentació per part de l’oposició vers el control i fiscalització dels òrgans de govern 
municipal. Així mateix, va dir també que com a  alcalde havia tingut sempre la voluntat 
d’intentar integrar, consensuar, les diverses polítiques i sensibilitats de les diferents formacions 
polítiques, perquè estava convençut que representar al ciutadà no es feia només des del govern 
sinó també des de l’oposició,   i intentar conjuminar aquests interessos diversos era el que calia 
desenvolupar, i en aquest sentit va dir que, des de una perspectiva absolutament sincera, al 
menys ho havia intentat. En darrer terme, va dir que ja per a finalitzar, volia fer una agraïment 
personal a qui havia estat fins ara el seu soci de govern, assenyalant que havien aconseguit tenir 
una cultura de govern de coalició amb el grup d’IC-EV-EG, amb el Sr. Juan Antonio Heredia, 
que havia estat en el seu conjunt una bona experiència de govern; i així mateix, va dir que volia 
agrair també aquesta oposició lleial a la ciutat, oposició que havia mostrat el seu punt de vista 
cada vegada que ho havia cregut convenient, i com no, agrair als seus companys i companyes de 
grup la confiança que havien dipositat en la seva persona per tal de poder dirigit i tenir l’honor 
de ser l’alcalde de la ciutat, i en especial, els seus companys José Maria Martín Quiñones, 
Bruguers Jardí, Carme León, Vicente Navarro i Manuel Maniega, als quals va manifestar 
textualment “porque en este sentido las emociones eran muchas y los años de trabajo de nuestro 
colectivo, de nuestro grupo, y la buena voluntad con que hemos querido llevar  adelante este 
trabajo en la ciudad, también había sido intensa”.  
 
Després d’un fort aplaudiment per part del públic assistent, el Sr. Alcalde va donar per conclosa 
la sessió essent les vint-i-una hores, quaranta-cinc minuts, de la qual cosa i del que s’hi ha dit, jo 
el Secretari en dono fe. 
   
           L’Alcalde                                                                                              El Secretari 
 
 
 
 
 
Joaquim Balsera García                                                                     Guillermo de Prada Bengoa 
 


